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Po p ó ł  w ie k u  w rócili d o  s zk o ły

Absolwenci z rocznika 1963 
znów w  murach Jedynki
Dla przedstawicieli rocznika urodzonego w roku 1949 mija właśnie 50 lat 
od ukończenia nauki na poziomie szkoły podstawowej Czytaj str. 16 i 17

Ja k  d o p r o w a d z ić  d o  k o m p ro m is u  w  sp r a w ie  
m a la n o w s k ie i  re m izy ?

Święty Boże nie pomoże...
C z y ta j s tr. 3

Czy w ó i t  K rze szew sk i p o d ia ł  s ię  p ró b y  p r z e k u p s tw a ?

W ojna na książki C z y ta j s tr. 8

W e W ła d y s ła w o w ie , ch o ć  b e z  ra d n ych  p ra w icy ...

Komisja Rewizyjna znów
w  pełnym składzie C z y ta j str. 2 1

Czv b u rm is tr z  m a  p o m y s ł  n a  Turek?

Czyli jak promować nasze
miasto C z y ta j  s tr. 6

W ła d za  s ie  k łó c i k to  w a żn ie jszy , ra c h u n e k  za  to  
p rzy jd z ie  d o  n a s

Głos mieszkańca gminy Turek 
na temat budowy kanalizacji

C z y ta j  str. 8

Mężczyzna szukał grzybów, 
ratownicy szukali męzczyzny

C z y ta j str. 2
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z a tru d n i c h ę tn y c h  d o  p o d ję c ia  p ra cy  na s ta n o w isk a ch :

1. Tapicer/Tapicerka 
'n  2. Stolarz

3. Operator maszyn skrawających
M ile  w id z ia n e  o so b y  z d o ś w ia d c z e n ie m  lu b  m ło d z i 

lu d z ie , k tó ry c h  p rzyu czym y  d o  z a w o d u . 
O p c jo n a ln ie  m o ż liw o ś ć  d o w o z u  t ra n s p o r te m  p ra c o w n ic zy m

Kontakt osobisty w godzinach między 7.00 a 14.00 
od poniedziałku do piątku, 

telefoniczny pod numerem 63-216-25-00 
oraz wysyłając aplikację na adres e-mailowy: praca@wintech-dabie.pl

CENTRUM GRZEWCZE I SANITARNE
KOLSKA SZOSA 23

63 280 20 58 
kom. +48 604 563 875 
kom. +48 604 195 606

EKOCENTR DOMO 25 kW
KOCIOŁ STALOWY 

Z PODAJNIKIEM ŚLIMAKOWYM 
I DODATKOWYM RUSZTEM WODNYM
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„  T u r y s t y k a  p o l i t y c z n a  ”  g ó r ą
Nie rachityczny Festiwal Mehofferowski, ani nawet osławione „Dni Sera", ale sobotni wiec politycz
ny z Jarosławem Kaczyńskim w roli niekwestionowanej gwiazdy, pozwoliły naszemu miastu przebić 
się do najważniejszych, ogólnokrajowych mediów. Płynie stąd nieco tylko półżartobliwa konkluzja. 
Ale tylko nieco. Bo zamiast odwoływania się do Józefa Mehoffera czyż nie skuteczniejszym hasłem 
promocyjnym okazuje się zawołanie -  Turek miastem w klimacie Jarosława Kaczyńskiego? A Turecką 
Strefę Inwestycyjną zamienić na TSPiS C z y ta j  s tr . 4 / 5

S p o t k a n i e  z  J a n u s z e m  K o r w i n - M i k k e

W spaniały św iat według 
jaskiniowego polityka
w  * * *  ■  C z y ta j  s tr. 4

Z a p ra sza m y na  ju b ile u szo w y  k o n c e rt ..P rz y s ta n i"

„Pasja jest życiem , życie jest pasją"
C z y ta j  str. 3 2

W  Turku jes t fantastyczna energ ia
W y w ia d  z  P a w łe m  M a ła s z y ń s k im  i  W o j t k ie m  N a p o r ą  z  z e s p o łu  C o c h is e  C z y ta j  s tr. 2 3

Jak być razem  przez ponad osiem naście  
tysięcy dni
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Ponad sześćdziesiąt osób szukało 84-letniego m ieszkańca Małoszyny 
(gmina Władysławów). Po kilkugodzinnej akcji udało się  odnaleźć zagi
nionego. Wychłodzony mężczyzna trafił do szpitala.

Jak policjantom tłu- dnia po południu wybrał go po okolicy i w lesie, 
maczyła rodzina, która w się na grzyby i do rana ale bezskutecznie. Bo- 
piątek (27 września) po- następnego dnia nie jąc się o życie i zdrowie 
wiadomiła o zaginięciu, wrócił. Od wczesnych krewnego, powiadomili 
84-latek poprzedniego godzin rannych szukali zawodowców. Munduro-

P o szu k iw a n ia  za g in io n eg o  84-Iatk a  trw a ły  k ilk a  g o d z in .

W  a k cję  p o szu k iw a w czą  z a a n g a żo w a ło  się  p o n a d  sze śćd z ie s ią t  o sób .

wi poprosili o pomoc stra- też miejscowi i rodzina, stracił orientację w terenie 
żaków zawodowych oraz Tym razem kilkugodzinna i zwyczajnie się zagubił, 
ochotników z Międzylesia, akcja przyniosła .efekty. Zziębniętego grzybiarza 
Rudy, Grzymiszewa i Wla- Ratownicy znaleźli męż- przetransportowano do 
dyslawowa i leśników. W czyznę kilka kilometrów szpitala na obserwację, 
poszukiwania włączyli się od domu. Jak tłumaczył, ił

! S S 5 ! 5 * m W l i g
Pijany trzydziestopięcioletni m ieszkaniec Grabieńca najpierw kłó

c ił się z konkubiną, a później na rowerze jeździł po w si.
Zgłoszenie o nieporozumieniach w domu, poli

cjanci otrzymali w sobotę, 21 września, około go
dziny 17.30. Natychmiast udali się pod wskazany 
adres. Drzwi otworzyła kobieta, która wyjaśniła, 
że konkubent wystraszył się mundurowych i uciekł.
Wsiedli więc do radiowozu i jakiś czas patrolowali 
okolice. Tuż po dziewiętnastej zauważyli rowerzystę, i 
Od razu zorientowali się, że mężczyzna jest pijany, 
bo jazda sprawiała mu dużą trudność. Nie pomylili się, 
mieszkaniec Grabieńca miał w organizmie 2,60 promi
la alkoholu. Okazało się, że to awanturnik uciekinier, do 
którego wcześniej byli wzywani. 35-latek do wytrzeźwienia 
i wyjaśnienia trafił na policyjny dołek.

ił
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POLICJA
Turek
W sobotę, 21 września, 

około godz. l.OO, przy ul. Ka
liskiej policjanci zatrzymali 46- 
letniego mieszkańca Rachowej 
(gm. Malanów) jadącego oplem 
astra, który miał w organizmie 
1,14 promila alkoholu.

W poniedziałek, 23  wrześ
nia, o godz. 17.35, przy ul. 
Górniczej w rępe mundurowych 
wpadł 45-letni mieszkaniec Ko
rytkowa. Mężczyzna nie dość, że 
jechał rowerem pod wpływem al
koholu (2,48 promila), to jeszcze 
mimo zakazu obowiązującego do 
września 2014 roku.

We wtorek, 24  września, 
o godz. 7 .20 , przy ul. Jacka 
Kaczmarskiego skontrolowany 
został 32-letni kierowca fiata cin-

ąuecento. 32-letni mieszkaniec 
Grabieńca „wydmuchał” 0,84 
promila alkoholu.

We środę, 25  września, 
około południa, przy Po
wstańców Wielkopolskich 
zatrzymany został 58-letni turko- 
wianin. Kierowca audi A4 miał w 
organizmie 1,84 promila. Męż
czyzna jechał też bez prawa jaz
dy, które zabrane miał do lutego 
2015 roku.

Rejon
W sobotę, 21 września, o 

godz. 15.20, w Kaczkach Śr- 
denich w gminie Turek zatrzy
many został 65-letni miejscowy 
kierowca volkswagena vento bez 
prawa jazdy. Zakaz obowiązywał 
do grudnia 2013  roku. Tego 
samego dnia, o godz. 16.10, 
w Kawęczynie w ręce policjan
tów wpadł nietrzeźwy cyklista 
z Dzieżbotek. 41-latek miał 1,44 
promila alkoholu.

W niedzielę, 22  września, 
o godz. 3 .25 , przez Józefów 
w gminie Dobra skodą octavią 
jechał 48-letni mieszkaniec Mik
statu (gm. Kalisz) -  0,86 promila 
alkoholu.

Tego samego dnia, o godz. 
16.55 , w Koźminie (gm. Bru
dzew) na rowerze po kilku głęb
szych jechał 53-letni miejscowy. 
Mężczyzna „wydmuchał” 1,86 
promila alkoholu.

W poniedziałek, 23  wrześ
nia, około godz. 19.00, w 
Ogorzelczynie w gminie Tu
liszków do rutynowej kontroli 
zatrzymany został 44-letni miej
scowy rowerzysta, który miał 
1,34 promila alkoholu.

We wtorek, 24  września, o 
godz. 6 .45 , przez Grabieniec 
(gm. Turek) fiatem tipo po al
koholu jechał 43-letni mężczyzna 
-1 ,46  promila alkoholu.

Tego samego dnia, o godz. 
15.20, w Brudzewie seatem 
cordoba jechał 24-letni mieszka
niec Tamowej -1 ,86  promila.

O godz. 2 0 .4 5 , w Chylinie 
w gminie Władysławów poli
cjanci z Tuliszkowa zatrzymali 
35-letniego mieszkańca Chy- 
lina, który urwał wycieraczkę 
w hyundaiu sonacie wartą 300 
złotych, należącą do 33-letniego 
łodzianina.

Łupy warte 300  złotych wyniósł złodziej z m ieszkania w 
Sarbicku w gminie Tuliszków.

Kradzież miała miejsce w so- się wyważając zamek w drzwiach, 
botę, 21 września, między godzi- Choć w mieszkaniu było dużo 
ną 6.00 a 18.45. Złodziej musiał wartościowych rzeczy, wyniósł 
wcześniej obserwować dom, bo czajnik elektryczny, sztućce i 
doskonale wiedział kiedy właści- dwie butelki whisky. Poszkodo- 
cieli nie ma. Do budynku dostał wanym jest 46-letni miejscowy, ił

Elektronarzędzia warte ponad dwa tysiące złotych znik
nęły z wystawy marketu. Młodzi turkowianie za kradzież 
staną przed sądem.

Brak przedmiotów na wysta
wie sklepu przy Kolskiej Szosie 
zauważyła we czwartek, 19 wrześ
nia, jedna ze sklepowych. Zło
dzieje za jednym razem wynieśli 
kilka sztuk elektronarzędzi, warte 
2050 złotych. Na szczęście w skle

pie jest monitoring i na podstawie 
zapisu kamery, policjanci namie
rzyli sprawców. Złodziejami oka
zali się dwa j turkowianie -  24- i 
27-latek. Choć przedmioty oddali 
i tak za kradzież czeka ich sprawa 
w sądzie. ił

Z p b t t  k o i i t ó i f c f  
r a i l z i i i ®  p l i i i ą i l z ®

Trzydziestodwuletni turkowianin ukradł pieniądze ze 
sklepu odzieżowego. Uciekając zgubił część łupu, a wraz 
z nim telefon.

O kradzieży policjanci po
wiadomieni zostali w piątek, 20 
września, około godz. 18.00. Jak 
opowiadała sprzedawczyni, w 
sklepie odzieżowym, gdzie jest 
zatrudniona, było kilku klien
tów. Wśród nich mężczyzna. W 
czasie gdy pokazywała- towar, 
wykorzystał okazję i z kasetki

ukradł 420 złotych i uciekł. Miał 
jednak pecha, bo po drodze zgu
bił 300 złotych, z kieszeni wy
padł mu też telefon komórkowy. 
Dzięki temu mundurowi namie
rzyli przestępcę. Złodziejem oka
zał się 32-letni turkowianin. Za 
kradzież grozi mu nawet pięć lat 
więzienia. ił
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J a k  d o p r o w a d z i ć  d o  k o m p r o m i s u  w  s p r a w i e  m a l a n o w s k i e j  r e m i z y ?

Jeśli wszystkie inne sposoby zawiodą, prezes malanowskiego OSP, Antoni Rosiak, zapowiada walkę przed sądem o miejscową remizę. Zdaniem dru
hów je s t to ich m iejsce, sami je  zbudowali, sami o nie dbali przez lata, w formie uwłaszczenia powinno w ięc trafić do jednostki OSP Malanów. Od kilku 
m iesięcy ochotnicy nie mają tam wstępu, bo po remoncie klucze trafiły do dyrektor malanowskiego Centrum Kultury i Sztuki. -Moim marzeniem je st, by 
ta sala nas łączyła a nie dzieliła -  mówiła podczas sesji Małgorzata Przygońska, zachęcając strażaków do współpracy. Za odstąpienie od sali Ochotnicza 
Straż Pożarna otrzymuje 12 tys . zł rocznie.

N a m in io n ą  se s ję  R a d y  G m in y  M a la n ó w  d ru h o w ie  m ie jsco w ej  
je d n o s tk i O S P  przy sz li z  tra n sp a ren tem  „ Ż ą d a m y ! Z w ro tu  sa li O SP , 
k lu czy  do d rzw i w ejśc io w y ch  i p o m ie sz c z e ń ” .

Spór o malanowską remizę 
pojawi! się już na łamach Echa 
Turku. Licznie zgromadzeni 
druhowie, z prezesem Antonim 
Rosiakiem na czele, opowiadali 
wtedy jak to wójt Gerard Krze- 
szewski „ukradł ich własność”, 
podstępem zabierając klucze. 
Ze wzruszeniem odwoływali się 
do historii budynku, lat kiedy 
własnoręcznie stawiali piętro, 
zakładali nowe okna, ogrzewa
nie. -M y druhowie po raz drugi w 
ciągu minionych dziewięćdziesię
ciu lat jesteśmy okradani i niszczy 
się nasz majątek. W latach komu
nistycznych zabrano nam działkę 
i remizę pod sklep GS. Za to po
zwolono nam pobudować obecną 
remizę. Ona stoi od 1958 roku, 
wybudowaliśmy ja  z własnych 
środków, własnymi rękami, od 
rana do późnych godzin wieczor
nych. Podjęliśmy decyzję o piętrze,

cja wcale nie jest tak tragiczna, 
jak widzą ją druhowie. -N ie  
zgadzam się po prostu z  uwłasz
czeniem tego budynku na straż! 
Nie zgadzam się, by przeszedł z 
majątku gminnego, na majątek 
OSP. Budynek jest gminny i ta
kowy chcę żeby pozostał, bo tylko 
wtedy jest wspólny i dla wszyst
kich mieszkańców -  wyjaśniał, 
dodając, że uwłaszczenie to 
forma prywatyzacji, a temu sta
nowczo się sprzeciwia. -Wyko
nałem tylko zabieg przerywający 
możliwość prawną zaboru tego 
budynku, po to by jednostka nie 
stała się właścicielem, by właści
cielem pozostała gmina -  mówi 
Gerard Krzeszewski. Spokojnie 
tłumaczy! też, że druhowie nadal 
mogą korzystać z sali, w każdej 
chwili mogą zwrócić się po klu
cze. Wójtowi, jak mówił, zależy

bie dyrektor Małgorzata Przy
gońska. -Zapewnię wam lepsze 
warunki niż były do tej pory. Wy 
sobie wejdziecie, wyjdziecie i nic 
was już nie będzie interesowało. 
Moim marzeniem jest, by ta sala 
nas łączyła a nie dzieliła -  mó
wiła zachęcając do współpracy. 
Według niej świetlica ma teraz 
służyć społeczności lokalnej nie 
tylko Malanowa, ale całej gmi
ny. Będą z niej korzystać stowa
rzyszenia i organizacje, będzie 
też zapleczem kulturalnym dla 
CKiS-u. -Do tej pory ten budynek 
był udostępniony społeczeństwu 
tylko pięć dni w roku, a ja  bym 
chciał by teraz tylko pięć dni w 
roku był nieudostępniony -  za
rzucał druhom Krzeszewski, 
czym rozpętał kolejną awanturę, 
bo ochotnicy twierdzą, że dbali 
o to, by remiza tętniła życiem.

W ó jt G era rd  K rze szew sk i je s t  p rze 
c iw n y  u w ła szczen iu  b u d y n k u  na s tr a ż a 
ków , sta n o w czo  ch ce  b y  zo sta ł on  m a ją t
k iem  gm iny.

zakupiliśmy stoły, krzesła, 
wyposażenie kuchni. Środ
ki finansowe czerpaliśmy z 
dotacji PZU, z malanow
skiego GS-u, pomagało 
nam Kółko Rolnicze. Te
raz zrobiono spisek, bez 
naszej wiedzy, bez powia
domienia nas, zawłaszcza 
się nasz majątek na włas
ność gminy -  mówił pod
czas minionej sesji Rady 
Gminy Malanów, Antoni 
Rosiak.

We środę, 25 wrześ-

-Człowiek własnymi siłami to 
wybudował a teraz ma chodzić i 
prosić się u udostępnienie! Nie 
ma mowy -  krzyczeli strażacy 
podczas sesji.

Niestety, pomiędzy malanow- 
skimi ochotnikami a wójtem Ge
rardem Krzeszewskim nie ma 
szansy na porozumienie. Druho
wie są zawzięci i nie chcą iść na 
kompromis, stanowisko włoda
rza także wydaje się ostateczne. 
-Będąc na pielgrzymce w Rzymie 
modliłem się przez ostatnie dni, by 
Pan Bóg dał panu natchnienie i 
rozum, by pan oddał nam tę salę 
-  zwracał się do wójta Antoni Ro
siak. Choć patrząc na sytuację „z 
boku”, wydaje się, że nawet siły 
wyższe tu nie pomogą. boxa

-N asze  m un du ry  leżą w poniew ierce, sztandar w garażach, god ło  pon iew ie ra  się w kan to rkach , a w ó jt prze
kaza ł salę na ce l dom u k u ltu ry  -  o b u rza  się  p rezes A n to n i R o s ia k  i n ie  ch ce  s łu ch a ć  ża d n y ch  a rg u m en tó w . 
T ru d n o  się  je d n a k  o p rzeć  w ra żen iu , że  m ie jsco w e  w ła d ze  n ie  d o  k o ń ca  p o w a żn ie  p o tra k to w a ły  d ru h ów .

na dobrej współpracy pomiędzy 
ochotnikami a CKiS w Malano
wie, które to przejęło opiekę nad 
świetlicą wiejską.

Tysiąc za współpracę!
W zamian jednostka OSP 

otrzymuje miesięcznie tysiąc 
złotych tytułem „współpracy”. 
-Wszystkie jednostki współpracu
ją, problem jest tylko w Malano
wie. Jeśli zrobiliście kilka wesel to 
zarabialiście na sali kilka tysięcy 
złotych rocznie. Policzyliśmy to i 
daliśmy wam 12 tys. zł! Trzeba 
pamiętać, że odchodzą wam też 
koszty utrzymania -  próbował 
przekonać druhów do swo
jej decyzji wójt Krzeszewski. 
Ogrzewanie sali, jej sprzątanie 
i wszelkie opłaty wzięła na sie

M ałg o rza ta  P rzy g o ń sk a  od rzu ca  za 
rzuty, że  za m k n ęła  sa lę  p rzez  d ru h am i. 
- W  każdej ch w ili m ożecie  organ izow ać  
szk o len ia . C h cia ła b y m  by słu ży ła  

ona całej sp o łeczn ośc i lo k a l
nej, b y  m o g ły  z  niej k orzy
stać stow a rzy szen ia , b ym  
ja  m ogła  p row ad zić  d z ia 
ła ln ość , rozw ijać się. B ęd ą  
z  n iej k orzystać  też  w asze  
d zieci i w n u k i -  m ów i d y
rek tor C K iS  w  M alan ow ie .

nia, druhowie pojawili w 
remizie z transparentem 
„Żądamy! Zwrotu sali 
OSP, kluczy do drzwi wej
ściowych i pomieszczeń” 
i zapowiedzieli, że nie 
odpuszczą. Boli ich brak 
pomieszczeń socjalnych, 
łazienek. -Nasze mun
dury leżą w poniewierce, 
sztandar w garażach, god
ło poniewiera się w kan
torkach, a wójt przekazał 
salę na cel domu kultury 
-  oburzał się Rosiak. Przy 
okazji padły słowa: sabo
taż, włamanie i burdel -  a 
to tylko lżejsze z wykrzy
czanych podczas sesji. 

Wójt przeciw 
prywatyzacji 

Zdaniem Gerarda 
Krzeszewskiego, sytua-
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„  Turystyka polityczna” górą

Nie rachityczny Festiwal Mehofferowski, ani nawet osławione „Dni sera” , ale sobotni w iec polityczny z Jarosławem Kaczyńskim w roli niekwestionowanej 
gwiazdy, pozwoliły naszemu miastu przebić się do najważniejszych, ogólnokrajowych mediów. Płynie stąd nieco tylko półżartobliwa konkluzja. Ale tylko nieco. 
Bo zam iast odwoływania się do Józefa Mehoffera czyż nie skuteczniejszym hasłem promocyjnym okazuje się zawołanie -  Turek miastem w klim acie Jarosława 
Kaczyńskiego? A Turecką Strefę Inwestycyjną zamienić na TSP iS . Nie dość, że byłoby to bardziej polityczne, to jeszcze skuteczniejsze medialnie. W dodatku 
nie wymaga nawet gimnastykowania się i tłumaczenia z kwoty 15  tys . zł na działania promocyjne, jak  w przypadku TSI.

Święty Florian bez szans
Przed turkowskim Domem 

Strażaka nawet na św. Floriana 
nie gromadzą się takie tłumy, jak 
miało to miejsce w minioną sobotę, 
28 września. Nie wspominając już 
o licznej gromadce przedstawicie-

U biegłotygodniowa wizyta 
Janusza Korwina-Mikke w 
Turku pewnie nie zasługi

wałaby na szerszą uwagę, gdyby 
nie fakt, że wtorkowe spotkanie 
z „elegantem w muszce” przy
ciągnęło dość liczną gromadkę 
młodych turkowian. A nawet i to, 
niektórzy gotowi są skwitować 
powiedzonkiem, że z czego jak 
czego, ale z poglądów prezen
towanych przez tego polityka po 
prostu się wyrasta. Pozwolę się z 
tym nie zgodzić. Oto bowiem co
raz wyraźniej widać, że nawet na 
prowincji wśród naszej młodzieży 
budzi się zainteresowania życiem 
publicznym, w tym i polityką. Na
turalnie, skutki tego rozbudzenia 
dadzą o sobie znać za ileś tam lat, 
a może nawet dekad. Nie oznacza 
to jednak, że już dziś nie powinno 
się reagować na zabiegi rozma
itych szarlatanów politycznych 
różnej maści. Ponadto, wbrew 
szerzonym opiniom dominującą 
pozycję w rywalizacji o rząd dusz 
od dawna zajmuje prawica. Fakt, 
że spod różnych znaków i orien
tacji. Tak czy siak, na krajowym 
podwórku dominuje prawicowa 
narracja. Tak o bieżącej rzeczy
wistości, jak i tej przeszłej. Lewi
ca zaś podkuliła ogon pod SLD 
coraz bardziej oddając pole idei 
i historii. Młodzi zaś poszukują 
języka, który pozwalałby na opi
sanie otaczającej ich rzeczywisto
ści i odnalezienie w niej swojego 
miejsca. I nie jest winą młodych, 
że na drodze swoich* poszukiwań, 
skazani zostają na rozmaite wer
sję narracji prawicowych. A jedną 
z nich jest choćby ideowa oferta 
rzeczonego Korwina-Mikke.

Bo na wtorkowym spotkaniu, to 
przede wszystkim do przedstawi
cieli tej generacji kierowane było 
główne przesłanie lidera Kon
gresu Nowej Prawicy. Przesłanie 
oparte na momentami ordynarnej 
manipulacji. Fundamentem tego 
zabiegu jest krytyka rzeczywi
stości społeczno-ekonomicznej.

li mediów z TVP i TVN na czele. 
Wszyscy oczekują na przybycie 
z dawna wyglądanego w Turku 
prezesa RS Jarosława Kaczyń
skiego. W tym miejscu należy 
przypomnieć, że jego wcześniej 
zapowiadana wizyta w naszym mie-

Ze wszech miar uzasadniona, bo 
coraz łatwiej dostrzec skrzeczące 
bolączki otaczającego nas świata. 
Tak więc mamy stwierdzenie fak
tu o złej rzeczywistości. Ale teraz 
pojawia się pytanie o przyczyny 
takiego stanu rzeczy. Odpowiedź 
Korwina jest prosta, że niepraw
dziwa, to już drobiazg. - W Europie 
rządzi lewica (barwnie określana 
mianem „czerwonej hołoty”). Co, 
zdaniem polityka zabija i bloku
je ducha przedsiębiorczości. W 
tym miejscu wręcz narzuca się 
pytanie, co tak na prawdę Korwin 
rozumie przez „lewicę”? Ale pal 
diabli Europę i wróćmy na krajo
we podwórko. Tutaj Korwinowi 
myli się demokracja z panującymi 
w III RP stosunkami oligarchii . 
W wydaniu iście podręczniko
wym. Bo czyż za realizacje idei 
lewicy można uznać poziom płac 
i rozpiętość dochodów jaką wi
dać w naszym kraju? Interes eko
nomicznych jakich to grup i klas 
społecznych ma u nas priorytet? 
Ze strony szefa KNP ani widno na
wet prób odpowiedzi na tego typu 
kwestie. Nie żałuje za to gromów 
pod adresem homoseksualistów. 
A czy jest coś na rzeczy, gdy JKM 
do liczby godzin religii w szkole 
sprowadza różnicę między Pali- 
kotem i Kaczyńskim? Zręczne za
biegi retoryczne Krowin podlewa 
sosem rodem z jaskiń mętniactwa 
i nieuctwa. Ale młodym umysłom 
nie takie rzeczy da się sprzedać.
I wedle Korwina za taką np. glo
balizację odpowiadają rządy le
wicy. Taką tezę można byłoby i 
uznać, ale tylko pod warunkiem, 
że lewicowi politycy nie potrafili 
ukrócić egoizmu wielkiego kapi
tału. Równie ideowy prymitywizm 
idzie o lepsze z fałszem lub w naj
lepszym razie z nieuctwem, gdy 
głosi się poglądy o wolnym rynku 
czy własności prywatnej jako o 
odwiecznych wartościach euro
pejskich. Słysząc tego typu ba
nialuki musi się żachnąć średnio 
nawet wyedukowany licealista. Za

ście przed dwoma tygodniami nie 
doszła do skutku. Zatem było to 
drugie podejście, które tym razem 
okazało się skuteczne. Tymczasem 
sala OSP wypełniła się po brzegi. 
Przybyłym czas oczekiwania na 
wystąpienie byłego, i wielce praw-

to już bezbronnym może okazać 
się ktoś wyedukowany przede 
wszystkim na Sienkiewiczow
skich opowieściach „ku pokrze
pieniu serc pisanych”, albo na 
lekcjach historii sprowadzających 
się do wiedzy o datach wojen, 
patriotycznych powstań czy na
zwisk, tych, czy innych władców. 
Ktoś taki bez większego oporu za 
dobrą monetę przyjmie banialuki
0 raju dziewiętnastowiecznego 
„prawdziwego” kapitalizmu. I 
JKM bez cienia żenady wychwala 
czasy, kiedy to „rządziliśmy my, 
biali ludzie, a biały człowiek był 
szanowany, a nasza kultura była 
najlepsza”. Dlaczego, ano dlate
go, wyjaśnia nasz prawicowiec, że 
podbiła resztę świata. Panaceum 
na dzisiejszą mizerię białej rasy 
ma być powrót do tamtej prze
szłości., kiedy to nie przeszkadza
ły głupie podatki, a oświata była 
prywatna. Żeby się przekonać jak 
to działało nie trzeba zaczytywać 
się w Balzacu, Dickensie, a już 
uchowaj Boże w jakimś Marksie. 
Wystarczy sięgnąć po współczes
ne reportaże mówiące o życiu 
pracowników sklepowych sieci 
wielkopowierzchniowych albo 
fast foodów. Ich motyw prze
wodni brzmi -  Jak pracować i 
nie przeżyć za uzyskiwaną płacę. 
Ale Krowin przekonuje, że w jego 
wizji świata mądrzy i pracowici 
będą mieli bardzo dobrze, tylko 
pracowici -  dobrze, a na nędzne 
życie skazani będą tylko ci głupi
1 leniwi. Słuchacze zaś powinni 
jedynie uwierzyć, że z pewnością 
zaliczeni zostaną do pierwszej 
kategorii, a w najgorszym razie 
znajdą się w tej drugiej. Będąc w 
tym utwierdzonym należy już tyl
ko poprzeć i zagłosować na JKM 
i jego poglądy. Tyle że jest to ide
alny przepis na wylądowanie w 
społeczno-ekonomicznej jaskini. 
Ale czy może być inaczej jak za 
przewodnika obierze się jaskinio
wego polityka?

Andrzej Jarek

dopodobnie, przyszłego premiera 
skracali parlamentarzyści PiS z na
szego okręgu.

Poseł Zbigniew Dolała 
poszedł po bandzie

Najwięcej lokalnych akcentów 
pojawiło się w wystąpieniu pocho
dzącego z Gniezna posła Zbignie
wa Dolaty. Ze szczególnym entu
zjazmem potraktowany przez posła 
został burmistrz Zdzisław Czapla. 
-Właściwy człowiek na właściwym 
miejscu -  rozpływał się w pochwa
łach Dolata. Pozytywnie została 
oceniona współpraca w poprzed
niej kadencji między burmistrzem 
Czaplą a ówczesnym starostą Ry
szardem Bartosikiem.

Parlamentarzysta w tym miej
scu wyraził nadzieję, że po przy
szłorocznych wyborach znów bę
dzie mogła powrócić epoka takiej 
sielankowej współpracy burmi
strza Czapli z Ryszardem Bartosi
kiem. No cóż, mimo tej rekomen
dacji z usty Dolaty i tak wszystko 
jest w rękach wyborców. Ale już 
w kolejnym punkcie gnieźnieński 
poseł dowiódł, że rzadko bywa w 
naszym powiecie i nie za bardzo 
orientuje się w miejscowych rea
liach. Poszedł bowiem po przysło
wiowej bandzie, gdy pod niebiosa 
zaczął wychwalać Turecką Strefę 
Inwestycyjną. -TSI jest wzorem dla 
innych stref inwestycyjnych -  wypalił 
Dolata. No cóż, prawda, że chyba 
tu nieco przegiął?

O wyższości talentów 
wiecowych

Z kolei Adam Hofman dowiódł 
w Turku, że jest utalentowanym 
showmanem i wiecowym demago
giem. Ale w realiach dzisiejszych 
metod polityki i powszechnej jej in- 
fantylizacji nawet dobrze sprzedają 
się okrągłe banały w rodzaju za
powiedzi „nowej Rzeczpospolitej” 
czy: „Polska Kaczyńskiego, to Pol
ska dla każdego kto ma pomysł.” 
Nic też dziwnego, że nagrodą dla 
mówcy była owacja.

Z kolei poseł Witold Czarnecki 
zwrócił uwagę na fakt, że obecna 
ekipa rządowa dysponując unij
nymi miliardami nie zdołała wy
promować żadnej polskiej marki. 
No, ale natura odmówiła Czarne

ckiemu wiecowych talentów, stąd 
jego ciekawsze nawet wystąpienie 
nie miało takiego rezonansu, jak w 
przypadku Hofmana.

Nie wie Dolata
co myśli Prezes 

Wreszcie w osobie Jarosła
wa Kaczyńskiego pojawił się na 
scenie wyczekiwany gość. Swoją 
krytykę rządów ekipy Donalda 
Tuska zaczął od stwierdzenia, że 
jest to polityka niedołężna i pełna 
złej woli. Natomiast polityka jego 
formacji ma sprawić, że „Polska 
będzie krajem szybkiego rozwoju, 
umacniającym swoją pozycję na 
arenie międzynarodowej i dającym 
szansę na godne życie swoim obywa
telom”. Jednak do realizacji tych 
celów, wedle lidera RS, potrzebne 
jest uruchomienie trzech zasobów. 
Rerwszym i najprostszym jest 
zmiana władzy. Po wtóre -  napra
wa polskiego państwa, zwłaszcza 
jego głęboko chorego aparatu. I po 
trzecie -  uruchomienie zasobów 
ludzkich. Wskazał też na negatyw
ne zjawiska, wśród których najdo
tkliwsza jest dezindustrializacja. 
Kaczyński zapowiedział odwróce
nie tego negatywnego procesu. -To 
może się udać, choć nie w każdym 
miejscu -  od razu zastrzegł mówca. 
Jako pozytywny przykład takich 
działań wskazał Mielecką Strefę 
Inwestycyjną, gdzie stworzono 18 
tys. miejsc pracy. I to w przemy
słach zaawansowanych technolo
gicznie. No cóż, możemy tylko po
twierdzić słowa Rezesa. Byliśmy, 
widzieliśmy i jakieś dwa miesiące 
temu donosiliśmy o tym na lamach 
Echa. Za to poseł Dolata ze swo
ją chwalbą TSI może mieć się z 
pyszna. Bo rozumiemy, że „Echo 
Turku” do Gniezna nie dociera, ale 
nieznajomość myśli, sądów i ocen 
Rezesa swojej formacji, to już ka
rygodne uchybienie.

Koniec złudzeń 
Tym bardziej, że po chwili pre

zes Kaczyński odniósł się do nie
odległej wizji kresu miejscowego 
przemysłu paliwowo-energetycz
nego i wynikających z tego konse
kwencji. -Elektrownia Adamów ma 
czas do końca 2017r., a kopalnia do 
2023. Czy jest plan na tę sytuację?

O Ś  W  I  A D  C  Z  E  N I E

Radny sejmiku Błażej Spychalski (RS) podczas wizyty J. Ka
czyńskiego w Turku 28.09.2013 r. naruszył moją cześć i dobre imię 
oświadczając publicznie „Dariusz Młynarczyk, były starosta turecki 
z Platformy Obywatelskiej, skazany prawomocnym wyrokiem sądo
wym ...”. Informacja o skazaniu jest oczywistym kłamstwem. Radny 
Prawa i Sprawiedliwości poniżył mnie tym samym w oczach opinii 
publicznej.

W związku z powyższym stanowczo oświadczam:
Nigdy nie zostałem sądownie skazany. Nie toczy się przeciwko 

mnie żadne postępowanie sądowe.
Niniejszym wzywam pana Błażeja Spychalskiego do sprostowania 

nieprawdziwych informacji godzących w moje dobre imię oraz opub
likowania przeprosin w tygodniku Echo Turku a także na portalach 
internetowych Turek.net.pl, iTurek.net, Lm.pl

Dariusz Młynarczyk

7]  Wspaniały Świat 
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-  pytał retorycznie. -Wedle mojej 
wiedzy nie ma i to jest skandal!
- konkludował odzierając słucha
czy z resztek iluzji. Kolejnym jego 
wnioskiem była krytyka mitologii 
wolnego rynku, który miał roz
wiązywać wszelkie problemy, ale 
skompromitował się w skali nie 
tylko naszego kraju.

Spychalski kontra 
Młynarczyk

Po zakończeniu swojego wystą
pienia sobotni gość odpowiadał na 
pytania z sali. Zadawane były one 
na kartkach, po czym wybrane od
czytywał Błażej Spychalski, radny 
Sejmiku Wielkopolskiego. W tym
miejscu należy się mała dygresja. W izy ta  J a ro sła w a  K a czy ń sk ieg o  p r zy c ią g n ę ła  k a m ery  czo ło w y ch  sta c ji te lew izy jn y ch . D z ięk i tem u  T u rek  m ia ł sk u teczn ie jszą  p ro m o cję  n iż  
Otóż wcześniej ów system pytań, d zięk i fe s tiw a lo w i M eh o ffera  czy  D n io m  Sera .

T łu m y  na so b o tn im  w iecu  ty lk o  u tw ierd za ją  w  p rzek o n a n iu , że  p o w ia t tu reck i m o żn a  u zn a ć  za  b a stio n  P IS .

tu, gdzie PiS cieszy się poparciem 
na poziomie 60 proc. Choć gwoli 
ścisłości, to publicznie nazwa tej 
gminy nie padła.

Na pytanie o ocenę pozycji PiS 
w powiecie tureckim, Kaczyński 
z jednej strony docenił osiągany 
tutaj poziom 35 proc. poparcia 
wyborczego, ale zaraz postawił za
danie Ryszardowi Bartosikowi w 
postaci uzyskania w najbliższych 
wyborach minimum 50 proc. gło
sów dla PiS.

A może powinniśmy stawiać 
na turystykę polityczną

I to byłoby na tyle jeśli chodzi o 
lokalne akcenty w sobotniej deba
cie. Fakt ten u co niektórych wy
wołał grymas niezadowolenia, co 
zostało najpierw wyrażone wśród 
przybyłych na spotkanie, a później 
na stronach lokalnych portali inter
netowych.

powiedzmy „kontrolowanych” 
wykpiwał na facebooku Dariusz 
Młynarczyk. Wspomniany już Bła
żej Spychalski uznał za stosowne 
publiczne odniesienie się do tych
że uwag mówiąc m. in.: -Dariusz 
Młynarczyk skazany prawomoc
nym wyrokiem sądu skłamał na 
facebooku. Nie minęło 10 minut, 
jak ten ostatni zapowiedział publi
kację swojego oświadczenia w tej 
sprawie.

Wracając zaś do pytań, to pierw
sza ich grupa dotyczyła oświaty.

W odpowiedzi prezes Kaczyński 
zapowiedział likwidację gimnazjów 
oraz powrót do ośmioklasowej 
szkoły podstawowej i czteroletnie
go szkolnictwa średniego. -Chcemy 
też w szkołach nawet twardą ręką 
przywrócić dyscyplinę oraz wymogi 
merytoryczne -  dodał lider PiS, za
pewniając przy okazji, że po ewen
tualnym wygraniu wyborów do ka
nonu lektur wróci m. in. „Trylogia” 
Sienkiewicza i „Pan Tadeusz”.

Transakcja po cenie złomu 
Z kolei na pytanie o bulwersują

cą sprawę sprzedaży miejscowych 
kopalń prezes Kaczyński nazwał 
całą transakcję „sprzedażą po ce
nie złomu”. Zastrzegając przy tym, 
że odwrócenie tej decyzji prawnie 
będzie raczej trudne, czy nawet 
niemożliwe. Jednak zapowiedział: 
-Ale będziemy próbować.

O pozycji PiS 
w powiecie tureckim 

Żadne słowa pociechy nie pad
ły za to pod adresem Polski Soli
darnej. Możliwość ich powrotu w 
szeregi PiS Kaczyński porównał z

O  rosn ącej ro li D a r iu sza  J a sa k a  w  stru k tu ra ch  P IS  św ia d czy  fa k t że  to  je g o  ro d z in ie  p o w ierzo n o  z a szczy t  
w ręczen ia  ja r o s ła w o w k i k a czy ń sk iem u  b u k ietu  k w ia tów .

_ i
s ł
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P o w iecu  p rezes J a ro sła w  K a czy ń sk i u d a ł się  na z a m k n ię te  sp o tk a 
n ie  z  d z ia ła cza m i lo k a ln y ch  s tru k tu r  P IS  g d z ie  p o ja w ił się  ró w n ież  b u r
m istrz  Z d z is ła w  C za p la

szansami wyniesienia do sakry bi
skupiej osób, które, tak jak znany 
Stanisław Obirek, same wystąpiły 
z Kościoła. Przekładając to na ję
zyk polityki lokalnej, należałoby 
powiedzieć, że taki np. Kryspian 
Pawlic, to już biskupem raczej 
nie zostanie. Przynajmniej w PiS- 
ie. Cichym szmerem w dalszych 
rzędach odbiła się zaś wypowiedź 
prezesa Kaczyńskiego w sprawie 
zapewnienia w przyszłości uczci
wych wyborów. -Może na praktycz
ny kurs w tej kwestii powinniśmy 
zostać skierowani do gminy Włady
sławów - rozległy się ironiczne ko
mentarze. Poniekąd o tyle zrozu
miałe, że w trakcie spotkania była 
mowa o gminie z naszego powia-

Tak czy siak, sobotnią wizytę 
Jarosława Kaczyńskiego w Turku 
należy uznać za frekwencyjny suk
ces, a fakt, że przy okazji przywabi
ła niczym pszczoły do miodu liczne 
media może skłaniać do pewnej re
fleksji. A mianowicie, czy w takiej 
sytuacji Turek nie powinien sta
wiać raczej na turystykę polityczną 
niż próbować promocji poprzez 
dzieła pewnego krakowskiego Mi
strza. Co trafia do dość szczupłego 
grona odbiorców. Problem o tyle 
istotny, że dzień przed wizytą poli
tyka z najwyższej półki Turek miał 
okazję podejmować uczestników 
Światowego Dnia Turystyki. Ale to 
już całkiem inna historia.

Andrzej Jarek
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C z y  b u r m i s t r z  m a  p o m y s ł  n a  T u r e k ?

Korzystając z okazji, chciałbym 
poszerzyć dyskusję o tematykę 
wizerunku naszego miasta Turku 
jako całości. Jedno jest pewne, 
przyszłość Turku i powiatu za
leżeć będzie od tego, w jaki spo
sób będziemy postrzegani przez 
potencjalnych inwestorów, którzy 
być może zdecydują się osiąść w 
Turkowskiej Strefie Inwestycyjnej. 
I\la początek więc postawmy sobie 
pytanie:

Jaki jest obecny wizerunek Tur
ku?

Miasto silne jak Tur? Miasto 
tkaczy? A może sera? Czy wresz
cie „miasto w klim acie M ehoffe
ra” ? Które z wymienionych haseł 
najbardziej odzwierciedla „duszę” 
naszego miasta? Z którym hasłem 
chcą się identyfikować sami tur- 
kowianie? W naszym mieście za
panował kryzys tożsamości. Bodaj 
jedynymi prawdziwymi tradycjami, 
jakimi możemy się pochwalić są 
tradycje tkackie. Dopiero kilka lat 
temu zaczęto budować wizerunek 
miasta, idąc w innym kierunku, 
co zakończyło się wszechogar
niającym klimatem Mehoffera. Do 
tego wszystkiego gdzieś po drodze 
dorzucono sery. Cały ten ekspe
ryment nie zyskał powszechnego 
poklasku turkowian.

A to właśnie od zjednania so
bie mieszkańców naszego miasta 
powinno rozpocząć Biuro Promo
cji i Informacji Urzędu M ie jsk ie 
go. Bo jeżeli kilka tysięcy turko
wian będzie wysyłało w Polskę 
negatywny przekaz, to nie pomoże

Koniec 3 edycji „Festiwalu Mehofferowskie Klim aty” , to świetny moment na refleksję 
nad całościowym wizerunkiem Turku. Na forach internetowych portalu Turek.net.pl nie 
cichnie dyskusja nad sensem kontynuowania festiwalu oraz słabym promowaniu wydarze
nia. Nawet burmistrz podczas ostatniej sesji RM zdawał się mieć wątpliwości co do tego, 
czy warto dalej wydawać pieniądze na to przedsięwzięcie.

bilbord w Poznaniu, ani spot rekla
mowy (którego osobiście w TV nie 
widziałem). UM powinien w pierw
szej kolejności starać się o rzeszę 
ambasadorów budowanej przez 
siebie marki. I brednią jest, że to 
media kreują negatywny wizerunek 
wydarzeń i całego miasta w ogóle, 
robiąc mu antyreklamę.

Nie zauważyłem jakiejkolwiek 
zaplanowanej strategii promocji 
miasta, ani turystycznej, ani tym 
bardziej gospodarczej (ważniej
szej bo dającej szansę na rozwój i 
poprawę bytu turkowian). Wiemy 
więc, że nasze miasto nie posiada 
jednolitego, akceptowanego spo
łecznie wizerunku, który stanowił
by odpowiedź na bieżące potrzeby 
turkowian.

Stoimy przed realną per
spektywą zapaści gospodarczej 
naszego miasta. Dlatego też naj
ważniejszym zadaniem jakie stoi 
przed burmistrzem miasta, to po
zyskanie poważnych inwestorów, 
którzy osiądą w Tureckiej Strefie 
Inwestycyjnej. Dlatego też wszyst
kie działania promocyjne powinny 
skupić się tylko i wyłącznie na tej 
sprawie.

Problem w tym, że włodarze 
miasta Turek nie posiadają żad
nej koncepcji budowy marki pt. 
„Turecka Strefa Inwestycyjna” .
Co gorsza, nie posiadają żadnego 
planu, według którego mogliby 
zarządzać naszym miastem, poza 
zupełnie nieaktualną „Strategią 
Rozwoju Miasta" z 2000 r.

Jako ciekawostkę podam, że

dokument ten zakłada „wejście 
[Polski] do Unii Europejskiej” jako 
szansę rozwojową dla naszego 
miasta oraz wytyka „brak dużych 
terenów, w pełni przygotowanych 
pod inwestycje”. Jak widać opra
cowana kwietniu 2000 r. ni jak ma 
się do obecnych realiów.

Nie znany jest również klucz, 
według którego dobiera się po
szczególne podmioty gospodar
cze, które miałyby „zasiedlić” 
teren TSI. W rezultacie może 
zrodzić to opłakane w skutkach 
konsekwencje. Jedyną „strategię” 
obecnych władz wyraził w jednym 
zdaniu burmistrz Zdzisław Cza
pla, a brzmi ona „wystarczy wy
kopać staw, a żaby same najdą”. 
Nie trzeba jednak przekonywać, 
że strategia na zasadzie „każda 
potwora znajdzie swego amatora” 
niesie ze sobą niezwykle wysokie 
ryzyko niepowodzenia. W związku 
z tym, należy zadać kolejne pytanie 
brzmiące:

Jakiej marki potrzebuje Tu
rek?

Pamiętajmy, że strefa koszto
wała turkowian ok. 15 min zł, któ
re zostało wydane z budżetu, jako 
wkład własny do dofinansowania
z UE (Całkowity koszt uzbrojenia 
TSI to prawie 35 min zł, całkowity 
koszt Inkubatora to prawie 15 min 
zł, przy wkładzie własnym ok. 10 
min zł), a teren uzbrojony, prze
znaczony pod inwestycję jest „za
sobem ” ograniczonym (96 ha, z 
czego 26 ha w granicy ŁSSE).

Nie trzeba być wybitnym my

ślicielem, aby stwierdzić, że stra
tegia „na staw” nie jest w stanie 
przynieść długofalowej korzyści 
naszemu miastu. W związku z tym 
nie można pierwszemu lepszemu 
podmiotowi gospodarczemu wy
dawać pozwolenia na rozpoczęcie 
działalności w granicach naszego 
miasta. Dlatego też przy braku 
satysfakcjonujących nas przedsię
biorców, musimy samemu rozpo
cząć aktywne poszukiwania odpo
wiednich inwestorów.

Skąd mamy wiedzieć jakie są 
nasze szanse w walce o inwesto
rów, jeżeni nie posiadamy opra
cowanej aktualnej analizy SWOT? 
Czy wiemy, jaki profil przedsię
biorcy jest przez nas najbardziej 
pożądany? Oczywiście możemy to 
określić zadając sobie kilka pytań 
dotyczących TSI. Odpowiedzi na 
poniższe pytania stanowią klucz 
do opracowania długofalowej stra
tegii promocji Turku, jako miasta 
przyjaznego przedsiębiorcom.

1. Jaki własny wizerunek chcie
libyśmy prezentować na zewnątrz i 
wewnątrz Turku?

2. Na jakiego rodzaju inwesto
rach powinno nam najbardziej za
leżeć?

3. Jakie mocne strony miasta 
i TSI należy wyeksponować, aby 
zachęcić przedsiębiorców do in
westowania w Turku?

4. Analogicznie, jakie słabe 
strony miasta należałoby „przypu
drować”?

5. Czy aktualna oferta gospo
darcza obejmuje miejscowych

przedsiębiorców? Jakie mogą być 
skutki napływu inwestorów ze
wnętrznych dla miejscowych firm 
oraz dla całości rozwoju gospodar
czego miasta?

6. Kim są nasi konkurencji w 
walce o inwestorów i jaką mamy 
nad nimi przewagę?

Pomimo tego że odpowiadając 
na powyższe pytania opracowałem 
swoją własną koncepcję budowy 
wizerunku miasta, nie przedstawię 
jej teraz. Zależy mi, aby to sami 
mieszkańcy zastanowili się nad 
tym, jaki kierunek promocji będzie 
dla nas najkorzystniejszy. Podej
rzewam, że większość z Was odpo
wie w sposób podobny do mnie.

Należy postawić wszystko na 
jedną kartę

Podsumowując, przed wło
darzami Turku stoi niełatwe wy
zwanie wypromowania Tureckiej 
Strefy Inwestycyjnej. Nawet sami 
zatwardziali propagatorzy „klima
tu Mehoffera” wątpią w zasadność 
kontynuowania tego projektu. Na
szą jedyną szansą jest intensywna 
promocja TSI. Jest to możliwe je
żeli podejmie się konkretne działa
nia określone strategicznym planie 
tego przedsięwzięcia.

Pierwszym etapem promocji 
TSI jest promocja wewnętrzna, 
czyli pozyskanie sojuszników (a w 
konsekwencji tzw. apostołów mar
ki) w postaci mieszkańców miasta 
i okolic. Pilnie należy opracować 
strategię promocji TSI oraz roz
woju miasta Turek, przyjmując do 
wiadomości fakt, że nie jesteśmy 
w stanie stać się miastem zarabia
jącym na ruchu turystycznym, a 
następnie określić konkretne zada
nia, dzięki którym strategia będzie 
realizowana.

Marcin Derucki

Liczniki nie zamarzają w sierpniu,
a Echo Turku nie weryfikuje informacji

U przejmie informuję, że także 
zdaniem PGKiM wystąpie
nie zjawiska opisanego w 

artykule pt. „W Turku liczniki za
marzają nawet w sierpniu” byłoby 
wydarzeniem tak niezwykłym, że 
w pełni uzasadniałoby trafienie na 
łamy Państwa tygodnika. Problem 
w tym, że nic takiego nie miało 
miejsca. A fakt, że Państwo nawet 
nie próbowali uzyskać komentarza 
Przedsiębiorstwa w tej sprawie, 
jasno dowodzi, że od rzeczywiste
go przedstawienia sprawy, ważniej
sze dla Państwa było umieszczenie 
ośmieszającego PGKiM tytułu.

Gdyby zapytali Państwo o ko
mentarz dowiedzieliby się Państwo, 
że nikt z PGKiM nigdy nie twierdził, 
że licznik zamarzł w sierpniu. W 
sierpniu 2013 roku STWIERDZO
NO jego zamarznięcie, gdy po raz

pierwszy od września 2012 roku, 
wreszcie dopuszczono do licznika 
pracowników Przedsiębiorstwa. To 
znaczna różnica.

Gdyby zapytali Państwo o ko
mentarz dowiedzieliby się Państwo, 
że zamarznięcie licznika nastąpiło 
w okresie zimowym 2012/2013. 
Nie jest to zresztą nic dziwnego, że 
w będącej w budowie, niezamiesz
kałej, nieogrzewanej posesji zimą 
zamarza licznik. Takich zgłoszeń 
PGKiM notuje więcej.. Dziwne jest 
natomiast, że właściciel wcześniej 
tego nie zgłosił, tylko czekał do 
sierpnia.

Gdyby zapytali Państwo o ko
mentarz dowiedzieliby się Państwo, 
że zamarznięcie licznika stwierdzi
li pracownicy, którzy robią to od 
dziesięcioleci i widzieli już wiele za
marzniętych liczników. I naprawdę 
znają się na swej robocie i wiedzą 
jak wygląda zamarznięty, a jak ze
psuty z innych powodów licznik.

Wreszcie gdyby zapytali Państwo 
o komentarz dowiedzieliby się Pań
stwo, że w sytuacji takiej jak opisana

przez Państwa (długotrwały brak do
stępu do licznika, telefoniczne prze
kazywanie odczytów, niezamieszka
ła, nieogrzewana posesja, wreszcie 
zarzut, że licznik się popsuł) PGKiM 
mogłoby mieć uzasadnione podej
rzenia co do uczciwości Klienta. 
Przedsiębiorstwo nie jest jednak

instytucją dochodzeniowo-śledczą, 
dlatego dla rozwiania wątpliwości 
zaproponowało ekspertyzę licznika, 
na koszt strony, która nie będzie 
miała racji. Co w tym postępowaniu 
jest niezrozumiałe?

Jest wielce prawdopodobne, że 
gdyby zapytali Państwo o komen

tarz, okazałoby się, że nie tylko nie 
byłoby ośmieszającego tytułu, ale i 
artykuł powinien powstać być może 
nie o liczniku, a zupełnie o czymś 
innym. Ale to wszak nie byłoby po 
linii programowej redakcji.

Co do zarzutów dotyczących po
sesji przy ul. Kaliskiej, proponuję 
udanie się na miejsce i rozmowę z 
pozostałymi członkami tamtejszej 
wspólnoty mieszkaniowej na temat 
rzeczywistych powodów braku in
westycji w tę nieruchomość.

Z poważaniem, 
Łukasz Maciejewski

O d  r e d a k c j i :

E c h o  T u r k u  n i e  w e r y f i k u j e  i n f o r m a c j i ?

A  P a n  Ł u k a s z  M a c i e j e w s k i  

m u s i  z a p r a c o w a ć  n a  s w o j ą  w y p ł a t ę . . .

Gdyby nowy rzecznik tur- 
kowskiego PGKiM-u, Łukasz 
Maciejewski dokładnie przeczy
tał tekst pod tytułem „W Turku 
liczniki zamarzają nawet w sierp
niu” zamieszczony w ET 39, to 
wiedziałby, że stanowisko Przed
siębiorstwa w sprawie mieszkan
ki Muchlina i jej uszkodzonego 
wodomierza jest w nim zawarte.

Nie spodziewamy się, że Przed
siębiorstwo inaczej wyjaśniłoby 
sprawę dziennikarzom, niż głów
nym zainteresowanym -  miesz
kańcom, którzy zostali zmuszeni 
do zapłacenia za uszkodzony „z 
ich winy” licznik. Co więcej nie 
tylko w tekście zawarta była 
odpowiedz PGKiM-u, ale opul> 
likowaliśmy ją w całości, jako

element ilustrujący materiał.
Przy okazji tematu, który za

interesował wielu mieszkańców 
miasta pojawiły się głosy, że 
może zamiast zatrudniać rzecz
nika prasowego turkowskie 
Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej 
mogłoby płacić za ekspertyzy 
uszkodzonych liczników.
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Każdy z nas w ie , co to znaczy pomaganie innym. A le czym s ię  różni zwykła pomoc od mądrej pomocy? Na to pyta
nie najłatw iej odpowiedzieć angażując s ię  w  coroczny projekt Szlachetnej P aczk i, którego cechą wyróżniającą je s t  
w łaśn ie pomaganie potrzebującym ta k , żeby im też chcia ło  s ię  działać. Ta  w łaśn ie  rzecz spraw iła , że nasze m iasto 
już po raz czw arty dołącza do ogólnopolskiego projektu.

Szlachetna Paczka to projekt 
ogólnopolski, który już po raz XIII 
rusza na terenie całego kraju. To, co 
wyróżnia go wśród innych to właś
nie idea mądrej pomocy. Projekt nie 
polega tylko na wręczaniu świątecz
nych paczek rodzinom potrzebują
cym -  my pomagamy ludziom, w 
których dostrzegamy możliwości, 
chcemy dać im szansę, motywa
cję i impuls do poprawienia swojej 
życiowej sytuacji. Paczka jest tylko 
sygnałem, że ktoś decydując się im 
pomóc uwierzył w nich, zobaczył w 
nich potencjał, w który oni również 
powinni uwierzyć.

Turek dołączył do projektu w wa
kacje 2010 roku za sprawą koordyna- 
torki wolontariuszy z Centrum Wolon
tariatu, Beaty Pacławskiej: -Decyzja o 
włączeniu do Paczki była spontanicz
na. Usłyszałam od znajomej o całym 
projekcie i pomyślałam -  czemu nie? 
Wiedziałam, że mam świetnych wo
lontariuszy, którzy na pewno też chęt
nie dołączą do zespołu.

I w ten właśnie sposób Beata zo
stała liderką rejonu, którą jest także 
i w tym roku. Szlachetna Paczka tak 
bardzo „rozkręciła” się w naszym 
mieście, że z roku na rok zwiększała 
liczbę wolontariuszy i rodzin. W tym 
roku naszym celem rejonowym jest 
pozyskanie 25 wolontariuszy i około 
50 rodzin. Natomiast celem ogól
nopolskim jest włączenie 14 200 
rodzin i zaangażowanie min. 8350 
wolontariuszy.

29.08.2013 roku w codziennych 
wiadomościach w telewizji pojawiały 
się informacje o polonezie Szlachet
nej Paczki. Ten dzień stał się pierw
szym dniem oficjalnej Kampanii Su-

perW -  kampanii, której celem jest 
pozyskanie wolontariuszy w każdym 
rejonie Polski, których w tym roku 
jest 530. Kandydaci zgłaszać się 
mogą za pomocą strony interneto
wej (www.superw.pl), gdzie wypeł
niają formularz rekrutacyjny i mogą 
dowiedzieć się więcej o projekcie.

Obecnie nasze miasto jest już w 
pełni gotowości do przygotowania 
do projektu. Liderka rejonu jest już 
po dwóch intensywnych szkoleniach 
-  w Poznaniu i Krakowie -  przygoto
wujących ją do pełnienia swojej roli. 
-Z  racji tego, że już po raz czwarty 
występuję w tej roli, szkolenia są dla 
mnie świetną okazją do odświeżenia 
i zaktualizowania swojej wiedzy. W 
tym roku okazały się też super oka

zją do poznania ludzi z całej Polski, 
ponieważ w Krakowie po raz pierw
szy miał miejsce zjazd ogólnopolski, 
gdzie spotkaliśmy się dosłownie 
wszyscy. Dzięki temu poznałam lu
dzi, którzy tak samo są zakręceni na 
punkcie Paczki jak my! Miło jeszcze 
wspomnieć o naszej wolontariuszce 
Agacie, która bardzo się angażuje 
w Paczkę i z roku na rok zdobywa 
coraz większe doświadczenie, jest 
MTW Paczki ( młodszym trenerem 
wewnętrznym ) - opowiada Beata. 
Niektórzy z wolontariuszy tak bardzo 
zaangażowali się w projekt, że nie 
wyobrażają sobie kolejnego roku bez 
niego:

-Wakacje to czas relaksu i odpo
czynku. Ale wracając we wrześniu

Przypominamy, że tylko do 15 
października uczniowie szkół pod
stawowych i gimnazjalnych mogą 
nadsyłać zdjęcia na III Powiatowy 
Konkurs Fotograficzny „Kapliczki 
Maryjne i M iejsca Sakralne w Po
w iecie Tureckim  2 0 1 3 ” .

Celem rywalizacji jest prezentacja, pro
mocja oraz zachowanie od zniszczenia nie
jednokrotnie zabytkowych kapliczek Ma
ryjnych, krzyży przydrożnych, kościołów, 
cmentarzy i innych miejsc kultu sakralne
go. Oceniający szczególną uwagę zwracać 
będą na czystość formy fotografii, która 
jako sztuka pozwala budować umiejętność 
obserwowania i rejestrowania rzeczywisto
ści zgodnie z zasadami kompozycji, jedno
cześnie rozwijając wyobraźnię i wrażliwość 
autora.

Prace należy przysyłać w formacie 20 
x 30cm wykonane wyłącznie na papierze 
fotograficznym oraz bezwarunkowo za
pisane w postaci elektronicznej na płycie 
DVD w rozdzielczości 300DPI. Konkurs, 
którego organizatorem jest Katolickie Sto
warzyszenie „Civitas Christiana” w Turku. 
Ksiądz biskup Wiesław Alojzy Mering i 
starosta turecki Zbigniew Bartosik objęli 
honorowym patronatem.

ił

do szkoły wiem, że oprócz szkolnych 
obowiązków chcę robić coś jeszcze. 
Od trzech lat jest to właśnie Paczka. 
Dla mnie stało się już corocznym ry
tuałem odwiedzanie rodzin, szukanie 
darczyńców i wielki grudniowy finał. 
To daje tak pozytywnego kopa, że 
energii starcza na cały kolejny rok! - 
wspomina Agnieszka, wolontariusz 
-  weteran.

To, co się dzieje teraz jest dopie
ro początkiem. Kolejnym krokiem 
jest Kampania Szlachetnej Paczki, 
w której wolontariusze poszukiwać 
będą darczyńców dla rodzin potrze
bujących. Dzisiaj jednak zachęcamy 
do dołączenia do drużyny SuperW, 
która zmienia świat na lepsze!

Wolontariuszka 
Agata Dąbkowska

Radio z Turku
na fali Radia Konin 95,8 FM

/)95,80 FM
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Człowiek -  najlepsza inwestycja
Projekt współfinansowany przez Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego

JEST JUŻ ZA PÓŹNO? NIE JEST ZA PÓŹNO!
DOŁĄCZ DO PROJEKTU:

D o r a d z t w o  e d u k a c y j n e
w subregionie konińskim

DLA KOGO? > dla mieszkańców subregionu konińskiego, 
osób w wieku 25-64 lat, pracujących i bezrobotnych, 

osób w wieku 18-24 lata, nie uczących się, 
z co najwyżej ukończonym gimnazjum

CO OFERUJEMY?
B  Indywidualne i grupowe usługi doradcze w zakresie wyboru 

formy i kierunku kształcenia formalnego poprzez:
- opracowanie ścieżki rozwoju edukacyjno-zawodowego
- wykonanie indywidualnych testów diagnozujących Twój potencjał 
i motywację zawodową z użyciem narzędzi testowych 
MAPP3-Motywacyjna Analiza Potencjału Zawodowego

0  Pomoc w szukaniu interesującej Cię oferty edukacyjnej 
w Internecie i prasie lokalnej

0  Fachowe porady dotyczące przygotowania dokumentów 
aplikacyjnych, rozmowy kwalifikacyjnej, radzenia sobie 
ze stresem.

E3 Prowadzenie rozmów doradczych i korzystanie z naszych 
usług online -  dla osób nie mogących dojeżdżać.

TUREK • ul. Kościuszki 6 ,6 2 -70 0  Turek 
turek@doradztwoedukacyjne.pl • tel: 537 004 414

www.doradztwoedukacyjne.pl
zlll/ika

http://www.superw.pl
mailto:turek@doradztwoedukacyjne.pl
http://www.doradztwoedukacyjne.pl
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C z y  w ó j t  K r z e s z e w s k i  p o d j ą ł  s i ę  p r ó b y  p r z e k u p s t w a ?

Chociaż dopiero na październik wójt Gerard Krzeszewski zapowiedział debatę na temat 
oświaty, to podczas środowej sesji Rady Gminy mieliśmy do niej wstęp. Niektóizy rodzice 
oskarżyli wójta Krzeszewskiego o próbę pizekupstwa. A czym wójt chciał przekupić. I kogo?

przekupstwa, zapytał, czy jest w 
nim zawarta fraza: „W związku 
z możliwością...” (przeniesienia 
i nauki a także dowozu dzieci 
do Malanowa -  bo ten również 
zapewnił dzieciom z sołectwa 
Kotwasice wójt). -Nie wiem, pan 
to pisał przecież -  z rozbrajająca 
złośliwością stwierdziła sołtyska 
z Kotwasic. By później wytłuma
czyć swoje zapytanie, dotyczące

Sytuacja oświatowa w gminie 
Malanów wydaje się dość na
pięta, odkąd wójt Krzeszewski 
podjął próbę reorganizacji sieci 
gminnych szkół, rozpoczyna
jąc od pomysłu likwidacji klas 
IV-VI w Kotwasicach. Jednak 
w styczniu tego roku rada tym 
wójtowskim pomysłom powie
działa stanowcze NIE. I w tym 
roku szkolnym naukę w cieniu 
kotwasickiego leciwego dębu 
dzieci rozpoczęły we wszyst
kich sześciu klasach. Czyżby 
teraz wójt Krzeszewski wybrał 
rozwiązanie bardziej łagodne, 
ale jednak równie skuteczne?

-Tę grę prowadzimy od roku 
czy dwóch, ale dla mnie ta gra 
stała się już teraz bardzo nie
smaczna -  skonstatowała pod" 
czas sesji Ilona Izydorczyk, 
sołtyska z Kotwasic. Miała 
ona na myśli pismo, jakie wójt 
Krzeszewski wysłał do rodzi
ców uczniów, których dzieci 
uczęszczają do kotwasickiej 
podstawówki. W nim to właś
nie Krzeszewski informuje, że 
ich pociechy otrzymają książki 
i ćwiczenia za darmo, jeśli zde
cydują się przenieść dzieci do 
Szkoły Podstawowej w Malano
wie... Takie pismo trafiło także 
do sołtyski z Kotwasic, ponie
waż jest mamą czwartoklasisty

S/anuwni Pańsino!Kod/iic (ł/icci /. Kulwasic, X>i>muntó»ka i Brodów!

, t nui/Jł\vuscią uc/cma się Pańsiwa dzieci w S/kole Podsiawowej u
cheiałbun pomóc Państwu w 4d.1pt.tui w nowych oKolic/iwKciach i diatcjźo 

potwierdzam woje wc/cśniejs/c zapewnienia:
informuję, 1/ dopełnię wszelkich mum ii w celu zapewnienia Państwa dzieciom 

dowozów na trasie Malanów . Kotwa;,ce ido dębu) na warunkach opisanych 
w moim wcześniejszym oświadczeniu opublikowanym na lamach Ua/ety Malanowskiej 
ni 5(77i z nuta 2013 r (dostępna na stronie www ckis imilanmy p!) oraz w pismach 
skierowanych Jo Państwa 21.05.2013 r.

- dodatkowo na podstawie rozmów / mieszkam.mii podjąłem decyzję o tym. 
i/ wszyscy uczniowie, którzy nic zakupią książek, a będą chcieli uczęszczać do Szkoły 
Ihnistawowci w Malanowie otrzymają podręczniki i ćwiczenia w drodze bezpłatnego 
wypożyczenia z biblioteki szkolnej.

\a Państwa zgłoszenia w sekretariacie Szkoły Podstawowej w Malanowie czynnym
codziennie ud godziny 8 00 do 15.00 dyrekcja Szkoły Podstawowej w Milianowie oczekuje w tenrinie iks 30.08.2013 r.

S o łty sk a  Ilo n a  Izy d o rczy k  z  K o tw a sic  p o k a za ła  p ism o , ja k ie  w ó jt G era r d  K rze szew sk i ro zesła ł do ro
d z icó w  d z iec i u czą cy ch  s ię  w  p o d sta w ó w ce  w  K o tw a sica ch . Jej zd a n iem , to  z w y k łe  p rzek u p stw o .

z miejscowej szkoły. Ilona Izy- 
dorczyk zwróciła podczas sesji 
wójtowi uwagę, że sprawa ma 
przykry podtekst i wydźwięk 
społeczny. -Doskonale wszyscy 
wiemy, że książki może pan wójt 
dać, ale ćwiczenia? Przecież je  się 
wypełnia długopisem, a tego się

nie wymaże. Poza tym, dla mnie, 
to jest zwykłe przekupstwo.

I jak za chwilę pokazał roz
wój sytuacji, wójt Krzeszewski 
winien mieć się na baczności w 
obliczu sporu z Honą Izydorczyk. 
Chcąc jej udowodnić, że w piś
mie tym nie było żadnej próby

dowozów dzieci do szkół, które 
niby są możliwe, ale podobno 
nie z każdego miejsca w Kotwa
sicach: -Mówię to na sesji, bo nie 
chcę, żeby było tak jak poprzednio, 
że komisja oświatowa nic nie wie. 
Więc informuję głośno o sytuacji, 
żeby wszyscy to wiedzieli, by nie

było, że siedzi tu siedemnastu lu
dzi, którzy nie mają pojęcia o co 
chodzi - odpierała zarzut Krze
szewskiego, że miast zgłosić 
problem do Zespołu Obsługi 
Oświaty, woli robić podczas sesji 
awanturę.

-Czy pan uważa, że gra w „kupię 
wam książki” jest fair? - zapytała 
w końcu wprost Krzeszewskie
go. A kiedy ten odpowiedział, że 
tak, sfinalizowała spór: -To gramy 
nie w te same karty.

Zdaniem Krzeszewskiego 
rozszerzenie dowozów dzieci 
do szkół, umożliwia rodzicom 
przeniesienie ich do malanow- 
skiej podstawówki. -Tak to jest 
w porządku. Rodzice przychodzi
li z pytaniami, że chcą przenieść 
dzieci do Malanowa. Ale kupili 
już w maju książki zalecone przez 
nauczycieli z Kotwasic, to mu
sieliby ponieść dodatkowe koszty 
na zakup nowych podręczników
-  tłumaczył Krzeszewski. Na co 
podniosły się głosy, że w takim 
razie, wójt powinien sfinanso
wać zakup książek dla dzieci ze 
wszystkich szkół. Choć wyszło 
na to, że koszty za zakupy ponie
sie malanowska podstawówka. 
-Zle pan rozdał tę partię, bo gdyby 
ogłosił pan tę decyzję przed waka
cjami, a nie na cztery dni przed 
rozpoczęciem roku, to może poło
wa dzieci z Kotwasic przeszłoby do 
Malanowa. Efekty byłyby większe
-  ironizowała sołtyska.

Tym razem wójt Krzeszewski 
nie pozostał dłużny swojej opo- 
nentce: -A nakazanie rodzicom 
z Kotwasic zakupu książek już w 
maju, żeby nie mogły przejść do 
Malanowa, to jest fair? - reto
rycznie pytał Krzeszewski

ika

Władza się kłóci kto ważniejszy, 
rachunek za to przyjdzie do nas

Trwa konflikt pomiędzy wójtem a częścią rady w gminie 
Turek. Wydaje s ię , że nie chodzi o kw estie merytoryczne, 
tylko jak  dokopać drugiej stronie. Aktualnie batalia toczy 
się  o kanalizację w gminie. Konkretnie, wójt chce oprzeć 
projekt o fundusze unijne, które prawie są załatwione (bra
kuje jednej uchwały Rady Gminy) i zrealizować inwestycje 
szybko. Rada swoją uchwałę i załatwione dotacje chce wy
rzucić do kosza i rozpocząć wszystko od początku - projekt 
opierzeć na kredycie umarzalnym w 40 proc. i rozłożyć in
w estycje na lata.

Rada z wójtem się kłóci, a czas 
ucieka. Czas jest tu bardzo ważnym 
czynnikiem. W 2015 powinniśmy 
być skanalizowani w 55 proc., jeże
li tak się nie stanie, będziemy płacić 
kary. Pomysłów jak zmusić gminy 
do budowy kanalizacji jest kilka. 
Jednym z nich jest cofnięcie takiej 
gminie pozwoleń wodno- kanaliza
cyjnych. Automatycznie przekłada 
się to na wzrost o kilkaset procent 
rachunków za wodę i ścieki. Czyli 
800 - 1500 zł rocznie. Ile zapłacisz 
więcej ty? Weż rachunki za wodę 
i pomnóż razy 4 i już Mieszkańcu 
Gminy Turek będziesz wiedział, ile 
dołożysz do tego w gruncie rze
czy śmiesznego sporu. Oczywiście 
mogą być inne formy nacisku, rów
nie bolesne dla twojego portfela.

Reasumując:
Pomysł wójta -  inwestycja do

pięta finansowo. Prace na całego 
ruszają przez najbliższe dwa lata. 
W 2015 koniec zadań. Niebezpie
czeństwo - możemy nie skończyć 
w całości i nie dostaniemy całych 5 
min załatwionej już dotacji. Obetną 
nam ją o milion, może dwa. Obetną

albo nie, w dużej mierze zależy to 
od nas. Może być mały poślizg w 
czasie. Na pewno nie będziemy pła
cić od 2015 roku kar.

Pomysł rady -  całą zabawę z 
dopinaniem finansowania gmina 
rozpoczyna na nowo. Czy załatwi
my finansowanie, nie wiadomo. 
Kiedy rozpocznie się inwestycja, 
nie wiadomo. Kiedy się skończy 
-  nie wiadomo, najprawdopodob
niej w XXI wieku. Kiedy zaczynamy 
płacić kary za nie posiadanie kana
lizacji -  w 2015 roku. Kiedy Rada 
Gminy podniesie nam podatki na 
sfinansowanie kar i budowę kana
lizacji -  w 2015 roku. Kiedy Gmina 
Turek zacznie przypominać gminy 
Przykona, Uniejów czy choćby Ma
lanów- nigdy.

Na razie Rada jest na dobrej dro
dze do podtrzymania tradycji nie 
sięgania po unijne pieniądze. Nie

przeszkadza jej to, że coraz bardziej 
przy sąsiednich gminach przypo
minamy skansen. Na szczęście po 
drodze są wybory i proponuję wy
mienić obecną Radę Gminy i Wójta 
na mniej kłótliwych. Obecne gierki 
zbyt drogo będą kosztować każde
go Mieszkańca, kosztować w kon
kretnych złotówkach. Te smutne 
dla mieszkańców wieści nie zmie
niają jednak dobrego samopoczu
cia Rady i Wójta. Miejmy nadzieję, 
że tylko do wyborów.

Roman Perliński

P.S. Pikanterii sprawie dodaje 
fakt, że ta sama rada w 2011 roku 
uchwaliła jednogłośnie uchwałę o 
wystąpieniu o pomoc unijną i ro
bienie za te pieniądze sieci kanali
zacyjnej. Teraz 1,5 roku pracy chce 
wyrzucić do kosza. Własną uchwa
łę też.

W ł a d y s ł a w o w i a n i n i e  p ł a c z  i  p ł a ć ,  c z y l i . . .

Pobierać opłaty od właścicieli działek za ich podział czy 
nie? A może także od tych, których działki nabrały wartości 
po gminnych inwestycjach w drogi czy kanalizację? Jeśli tak, 
to w jakiej wysokości? -  nad tymi dylematami od poprzedniej 
sesji zastanawiali się radni gminy Władysławów. W miniony 
piątek długo dyskutowali nad tym problemem. Ostatecznie, 
choć łatwo się domyślić, że nie jednogłośnie, przegłosowali, 
że nie pozwolą gminie wzbogacić się w ten sposób.

Sporna kwestia 
opłat adiacenckich

Bardziej wyrównane (6 do 6), 
choć z podobnym elektem, było 
głosowanie za uchwałą o opłacie 
adiacenckiej z tytułu wzrostu war
tości nieruchomości w związku z 
budową urządzeń infrastruktury 
technicznej. Tu też zaproponowa
no 30-procentowy podatek, który 
wnioskami radni chcieli obniżyć 
do 25, 15, a nawet 10 procent. 
-To jeszcze bardziej bzdurne! Ktoś, 
kto cierpiał przez lata nie mając 
asfaltu czy kanalizacji, teraz bę
dzie musiał jeszcze zapłacić, że w 
końcu się doczekał -  bulwersował 
się Ryszard Wypych. Brak zgody 
wśród radnych „niezależnych” (bo 
„prawicowi” radni wójta nie zagło
sowali za wnioskiem), zresztą ze 
wzajemnością, skończył się odrzu
ceniem uchwały. Jednak sprawa 
opłat adiacenckich chyba raczej 
jeszcze nie dobiegła końca. Jedni i 
dindzy radni staną w końcu przed 
koniecznością poważnej debaty na 
temat gminnych finansów. boxa

Według projektu gminna kasa 
miała wzbogacać się o 30 proc. 
różnicy wartości przed i po podzia
le działek, którą to kwotę musiał
by zapłacić właściciel takiej dział
ki. -Namawiam do niegłosowania 
za tą uchwałą, bo doprowadzi ona 
do wielu nieporozumień. Może się 
okazać, że właściciel ziemi, nic nie 
sprzedając, będzie musiał zastawić 
ostatni telewizor, by zapłacić ten 
kolejny podatek -  apelował Józef 
Szustakowski. Radny Hieronim 
Darul zawnioskował natomiast 
by opłatę obniżyć o 5 proc., bo 
gmina boryka się z problemami 
finansowymi. -Musimy dbać o in
teres publiczny, bo skąd się biorą 
pieniądze w gminnej kasie -  pytał 
retorycznie Marian Bońka, nama
wiając do zatwierdzenia projektu. 
Po długich i chwilami zabawnych 
dyskusjach tylko dwoma głosami 
„za”, sześcioma „przeciw”, przy 
pięciu „wstrzymujących się”, rad
ni odrzucili projekt.
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W y b i e r z  t o ,  c o  najlepsze! 

Smaczne, zdrowe, drobiowe!
Jł.S łó Je lo d *

Zapraszamy do nowo otwartych Sklepów Firmowych 
■ Zakładów Drobiarskich "Koziegłowy" Sp. z o.o.

Posiadamy szeroki wybór towarów 
najwyższej jakości w najniższych cenach

Z A P R A S Z A M Y  N A  Z A K U P Y !
Ofercie posiadamy mięso drobiowe m.in.: ćwiartki, polędwiczki, uda, 

oraz szeroki asortyment mięs z indyka m.in.tuszka, skrzydła, 
j& również szeroki asortyment wyrobów wieprzowych- mięsa, 

m wędlin z Zakładów Mięsnych Henryka Stokłosy Sp. z o.o.
_>  ‘ ' era z dań gotowych, konserw i karm dla zwierząt 

JM * Zakładów Mięsnych Łmeat -  Łuków S.A.

Nie je st dziełem przypadku, że Koła Łowieckie „Leśn ik” i „Sokół” mają kolejne numery 
25  i 26 . Bowiem ich oficjalna działalność została zarejestrowana w roku 1963 . A w ięc w 
roku bieżącym przypada właśnie okrągły jubileusz 50-lecia ich funkcjonowania. Przy okazji 
uczczenia swojego półwiecza, myśliwi ze wspomnianych kół mogli fetować 90 lat istnienia 
Polskiego Związku Łowieckiego, czyli macierzystej organizacji zrzeszającej brać spod zna
ku św . Huberta. Obchody wspomnianych jubileuszy odbyły się  w sobotę, 21  września, w 
gościnnych progach leśnictwa Linne.

Hej, Sokoły i Leśnicy!
Koła Łowieckie o numerach 25 i 

26 w rejestrach Polskiego Związku 
Łowieckiego oficjalnie notowane są 
od roku 1963. Pierwsze z nich zna
ne jest pod nazwą „Leśnik” z oficjal
ną siedzibą w Turku, a ich bratnia 
organizacja, to „Sokół” - formalnie 
zarejestrowany w Dobrej. Z tej pary 
to „Leśnik” ma nieco dłuższą histo
rię. Bo choć nie potwierdzają tego 
oficjalne dokumenty, to mniej for
malne źródła wskazują na przełom 
lat 1960/61 jako moment powsta
nia Kola Łowieckiego ó numerze 
25. Niezależnie jednak od sporów
0 genezę, członkowie tego koła fak
tyczną gospodarkę łowiecką rozpo
częli dopiero w roku 1963, a więc 
niemal w tym samym czasie co ich 
koledzy z „Sokoła”. O tych trud
nych początkach jak i o całej boga
tej historii obu organizacji w trakcie 
jubileuszowej uroczystości barwnie
1 ze swadą opowiadali -  Krzysztof 
Pocztarek i Marek Wierzbicki.

Bractwo św. Huberta, 
czyli nie tylko polowania 

Zanim jednak zaczęto snuć 
tę barwną opowieść o półwiecz- 
nych dziejach myśliwskiej braci 
spod znaków „Leśnika” i „Sokoła” 
uczestnicy jubileuszowych uroczy
stości wzięli udział w polowej Mszy 
św. odprawionej przez ks. Miro
sława Dereszewskiego, niedawno 
znanego z aktywności społecznej 
proboszcza parafii Kowale Pań
skie. A obecnie pełniącego posługę 
kapłańską w Starym Mieście. W 
swoim krótkim kazaniu duchowny 
podkreślił, że pasjonaci spod znaku 
św. Huberta, to nie tylko myśliwi, 
ale może przede wszystkim ludzie 
spieszący z pomocą leśnym „bra
ciom mniejszym”.

Po mszy rozpoczęła się część ofi
cjalna jubileuszowych uroczystości. 
O jej duchowe i artystyczne ubo
gacenie zadbał Zespół Sygnalistów 
Myśliwskich pod kierownictwem 
Leszka Krzysztofika działający przy 
Okręgowej radzie Łowieckiej w Ko
ninie.

„Leśnik” między zwierzyną 
drobną a „nosorożcami"
Później już, najpierw dziejach

Koła Łowieckiego 25 „Leśnik” 
opowiadał prezesujący mu obec
nie przywoływany już Krzysztof 
Pocztarek. Przypomniał on, że 
wśród grona założycielskiego tej 
organizacji dominowali leśnicy 
i pracownicy Nadleśnictwa Tu
rek, a pierwszym jego prezesem 
został Leon Kwapiński. Wśród 
założycieli widnieją inni pracow
nicy turkowskiego nadleśnictwa, 
jak choćby: Józef Gromada, Hi
lary Kaszewski, Edmund Malak, 
Wacław Martuzalski, Mieczysław 
Mróz, Władysław Mrugas, Janusz 
Świtalski, Janusz Świtalski, Antoni 
Woźniak i Kazimierz Zając.

Początkowo Kołu nadano numer 
189 i przydzielono obwody Grzymi- 
szew i Kawęczyn. Ale ten ostatni zo
stał wymieniony na łowiska w obwo
dzie Malanów. Z racji, że te tereny 
łowieckie trudno uznać za wyjątko

cy ów fakt pracownik leśny donosił 
o dojrzeniu „nosorożca”. Bo już dzi
siejszy stan łosiowego „nosorożca” 
sięga 25 sztuk. Obecnie w szere
gach „Leśnika” zrzeszonych jest 41 
myśliwych. A łowieckie obwody, na 
których gospodarują mają łączną 
powierzchnie niespełna 10 tysięcy 
ha. Z tego jednak tylko nieco ponad 
jedną czwartą stanowią obszary 
leśne, reszta zaś to tereny polne i 
wody.

„Sokoły” cenią stabilność
Zebranie założycielskie Koła Ło

wieckiego nr 26 „Sokół” odbyło się 
5 września 1963r. Jego inicjatorami 
byli pracownicy Nadleśnictwa w 
Iinnym. Wówczas wybrano pierw
szy zarząd, w skład którego weszli: 
Kazimierz Kaczmarek -  prezes, 
Józef Andrzejewski -  łowczy Ta
deusz Zielonka sekretarz i Witold 
Kępa -  skarbnik. Koło gospodarkę

łowiecką od początku prowadzi w 
obwodach położonych w okolicach 
Tuliszkowa i Goszczanowa. Ich 
powierzchnia, to również obszar 
ok. 10 tys. ha z przewagą terenów 
polnych. Najciekawszy przyrodni
czo jest liczący 350 ha teren bagien 
zaliczony do obszarów „Natura 
2000”. Ale również obwody łowie
ckie tego Koła trudno uznać za 
tereny jakoś szczególnie bogate. 
Stąd wśród trofeów także zdecydo
wanie dominuje zwierzyna drobna. 
Fakt ten podkreślał Marek Wierz
bicki, któremu przypadł zaszczyt 
prezentacji historii „Sokoła”. Z 
dumą za to odnotował, że w trakcie 
minionego półwiecza przez szeregi 
koła łącznie przewinęło się ponad 
90 myśliwych. A o stabilności jego 
funkcjonowania świadczy choćby 
to, że przez 50 lat miało ono tylko 
czterech prezesów. Tzn. Kazimie
rza Kaczmarka, Mariana Kolari- 
skiego, Bogumiła Grzelaka i Wac
ława Bednarka. Ws prawnym zaś 
funkcjonowaniu pomagało sześciu 
łowczych: Józef Andrzejewski, Ta
deusz Zielonka, Stanisław Borycki, 
Józef Wierzbicki, Jan Małachowski 
i obecnie Marek Wierzbicki.

Po medalach czas 
na biesiadę

Przy okazji jubileuszu ostatnie
go z wymienionych uhonorowano 
Złotym Medalem „Zasługi Łowie
ckiej”. Srebrnymi zaś odznaczo
no: Jerzego Pietrzaka i Tadeusza 
Rosiaka. Natomiast Brązowe Me
dale Zasługi Łowieckiej przypad
ły: Grzegorzowi Wierzbickiemu, 
Grzegorzowi Kasprzakowi, Le
chowi Janczakowi i Mirosławowi 
Ziemiańskiemu.

Ponadto Wojewódzki Sejmik 
Łowiecki w poznaniu medalami 
„Za zasługi w rozwoju wielkopol
skiego łowiectwa” uhonorował: 
Wacława Bednarka, Waldemara 
Kolskiego i Jacka Kolskiego.

Po części oficjalnej przyszedł 
czas na tradycyjną biesiadę my
śliwską. Ze swadą zaprosił na nią 
Krzysztof Pocztarek, który tra
westując znane porzekadło Pola
kach i Węgrach rzucił: Leśnik So
kół dwa bratanki i do flinty, i do 
szklanki. A królewskim daniem 
jubileuszowej uczty była natural
nie pieczeń z dzika.

A J

Z ło te  g o d y  „ L eśn ik a ” i „ S o k o ła ” o d b y ły  s ię  w  g o śc in n y ch  p ro g a ch  le śn ic tw a  L in n e .

wo bogatą ostoję dzikiej zwierzyny, 
to wśród myśliwskich trofeów „od 
zawsze” dominowała „drobnica” w 
rodzaju zajęcy, bażantów czy kuro
patw. Wyjątkiem były polowania w 
okolicach Grzymiszewa i Rudy, z 
których przywożono dziki i samy.
Z tej wymienionej na końcu grubej 
zwierzyny myśliwi z „Leśnika” rocz
nie pozyskują odpowiednio -  25 sa
ren i 5 dzików. Gdy w połowie lat 
siedemdziesiątych po raz pierwszy 
odnotowany został łoś, to zgłaszają
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Złote i Diamentowe Gody tczyli...

I

Dziesięć par małżeńskich z 50-letnim i jedną z 61-letnim stażem małżeńskim władze Tuliszkowa zaprosiły w minionym tygodniu na „weselny” obiad. Podczas 
uroczystości z okazji złotych i diamentowych godów tuliszkowianie otrzymali medale od prezydenta RP , Bronisława Komorowskiego.

Dla jednych przeżycie wspól
nie pięciu lat to sukces, dla innych 
świętowanie zaczyna się po „dwu
dziestce”. Można jednak być razem 
przez kilka dziesięcioleci, prowa
dzić wspólnie dom, wychowywać 
dzieci, pracować, spędzać czas. 
Recepty na to są różne, jednak naj
częściej pojawia się jedna przyczy
na - po prostu „MIŁOŚĆ”. -Tylko 
miłość i to dozgonna! Taką Pan Bóg 
m m  dał i dzięki temu ślubowaliśmy 
sobie w lutym, pięćdziesiąt lat temu 
-  mówi Zygmunt Kubik, którego 
małżonka pochodzi z Tuliszkowa. 
Dlatego tu właśnie chcieli święto
wać swoją roczni
cę. -To była ciężka 
zima, samochód 
nie mógł dojechać, 
więc pojazdem za
przęgowym musieli
śmy jechać do ślub 
cywilnego. W urzę
dzie powiedzieliśmy 
sobie „tak”. Latem 
wzięliśmy ślub koś
cielny w kościele 
pod wezwaniem 
świętego Wita. Przy
rzeczenie ponowili
śmy kilka miesięcy 
temu -  opowiada 
dalej. On studio

wał wówczas w Szczecinie, ona 
była położną. Po pięciu latach miło
ści korespondencyjnej, postanowili 
związać się na całe życie. I udało 
się. Jak? Bardziej konkretnie rąb
ka tajemnicy uchyla Krystyna Ku
bik: -Potrzebna jest ustępliwość, bo 
chłopy są bardzo uparte -  wyjaśnia 
z uśmiechem. O tym, że czasem 
warto też się pokłócić zapewniają 
Marianna i Stanisław Marendziako- 
wie. -N ie denerwować się, ale kłócić 
i potem zgodnie żyć dalej. Trzeba się 
kłócić, bo bez tego się nie da, trzeba 
rozładowywać emocje -  twierdzą 
wspólnie. Mówią też o tolerancji

H elen a  i E d m u n d  Jac

C zesła w a  i F ra n c isze k  Jacek .

M a r ia n n a  i J a n  R aszew scy .

Naszym Czytelnikom przedstawiamy kolejną edycję grzybiarskiego przeglądu tygodnia. Grzybiarzom natomiast przypominamy, że Nadleśnictwo Turek pro
wadzi konkurs na największego grzyba. Zachęcam y w ięc w szystkich , by oprócz nadsyłania do nas zdjęć, zanosili także grzyby do nadleśnictwa. Konkurs trwa 
do 31  października, dla najlepszych grzybiarzy będą nagrody!

Grzyby od m ęia

P a n i J a d z ia  z  g rzy b a m i, k tóre u zb iera ł je j m ąż.

-Przedstawiam Pa
nią Jadzię i jej półki- 
lowego prawdziwka 
-  pisze nasz Czytelnik 
Marcin. I zaraz przy
znaje, że największy 
grzyb, trzymany w 
ręku przez naszą Czy
telniczkę, znalazł jej 
mąż, który jednak do 
fotografii wytypował 
swoją żonę. Jako płeć 
piękniejszą i bardziej 
fotogeniczną. Zwłasz
cza, że grzybiarz w 
momencie sesji zdję
ciowej nie mógł zna
leźć swoich okularów. 
A bez nich, co  zrozu
miałe, może czuć się 
nawet jak bez ubrania. 
Stąd do fotografii po
zować nie mógł. Pani 
Jadzi gratulujemy 
męża, który przynosi 
do domu taakie grzy
by! I życzymy smacz
nego.

Pana Stefana Białasa z Turku możemy chyba nazwać królem grzybo
brania. W podturkowskich lasach zebrał jednego dnia (!!!) 130 grzybów. 
Jak widać na zdjęciach, w większości były to podgrzybki i prawdziwki.

Przez trzy dni pan 
Stefan jeździł na grzyby 
i jak donosi, pierwszy 
dzień był najbardziej ob
fity w zbiory. -Zebrałem 
około 130 sztuk, ale za 
to ostatniego dnia zna
lazłem największe okazy 
-  zapewnia. I tym zapew
nieniom nie możemy nie 
wierzyć, bo potwierdza
ją je nadesłane do nas 
zdjęcia. -A największego 
grzyba znalazłem pod
czas drogi powrotnej. Już 
wychodziłem z lasu, kiedy 
w ostatniej chwili, z nie
dowierzaniem, zauważy
łem duży kapelusz...

Średnica  k apelusza grzyba znalezionego  p rzez pana  
Stefana B ia łasa  z  T urku w ynosiła  aż 88  cm , ok az w ażył 
2,3 kg. -To rekordow ej w ielkości grzyb , ja k  w  sw oim  życiu  
zn a lazłem  -  chw alił się  grzyb iarz z  Turku.
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W iesła w a  i B o g d a n  W id elk ow ie .

i... zazdrości, choć umiarkowanej. 
- Praca jest podstawą no i by nie 
brakowało pieniędzy, bo kiedy ich 
nie ma, nie ma zgody! -  wyjaśnia 
Stanisław Marendziak.

Uroczystość z okazji małżeń
skich jubileuszów przygotowano 
we czwartek, 26 września. Do sali

bankietowej zaproszono dziesięć 
par z 50-letnim stażem i jedną z 61- 
letnim. Zanim małżonkowie zasied
li do weselnego obiadu wręczono 
im medale „Za długoletnie pożycie 
małżeńskie” nadawane przez pre
zydenta RE Jak mówił burmistrz 
Grzegorz Ciesielski, na ten medal

trzeba pracować bardzo długo, co 
najmniej 18250 dni... i nocy.

Odznaczenia otrzymali państwo: 
Marianna i Zdzisław Cichoniowie 
(61 rocznica ślubu), Marianna i 
Bronisław Dudkowie, Wiesława 
i Jerzy Grendowie, Helena i Ed
mund Jac, Czesława i Franciszek

11

W eron ik a  i J ó z e f  P otu ra low ie.

Jacek, Marianna i Stanisław Ma- 
rendziakowie, Weronika i Józef 
Poturałowie, Marianna i Jan Ra
szewscy, Wacława i Ireneusz Sku
biszewscy, Wiesława i Bogdan Wi- 
dełkowie oraz Krystyna i Zygmunt 
Kubikowie.

Życzenia w imieniu swoim i

władz samorządo
wych oraz szacu
nek i podziw dla par 
wyraził Grzegorz 
Ciesielski. -Kochać 
to nie znaczy patrzeć 
na siebie nawzajem, 
ale patrzeć razem w 
tym samym kierun
ku -  zaczął senten
cją. -Prawdziwe i 
zgodne małżeństwo 
to takie, które prze
trwa wszystkie życio
we zawieruchy, a po 

latach zyska wzajemne 
zrozumienie, tolerancję i szacunek. 
Kolejne rocznice przypominają 
o upływającym czasie, zyskanych 
wspólnie latach, a warto o nich pa
miętać i warto je pielęgnować. Ta
kie spotkania pokazują, że tyle lat ze 
sobą, to nie jest wyrok -  gratulował.

boxa

P ary  m a łżeń sk ie , k tó re  sta n ę ły  na ś lu b n y m  k o b iercu  w  rok u  1963.

Właściciel tego dużego kape
lusza, o średnicy 88 cm, okazał 
się być borowikiem szlachetnym, 
mierzącym 27 cm wysokości i 
ważącym 2,3 kg. -To rekordowej 
wielkości grzyb, jaki w swoim ży

ciu znalazłem. A  na grzyby chodzę 
często i z przyjemnością, bo lubię 
spędzać czas w lesie. A  teraz będę 
chodził na grzyby z jeszcze większą 
przyjemnością -  zapewnia pan 
Stefan.

D o p iero  w  o b ecn o śc i in n y ch  g rzy b ó w  m o żn a  d o cen ić  w ie lk o ść  p ra w 
d z iw k a  z n a lez io n eg o  p rzez  p a n a  S tefa n a .

Prawdziwek 
na wigiląjny 

stół

T ak iego  o to  p r a w d z iw k a  z n a la z ł w  b o g d a ło w -  
sk im  les ie  M ik o ła j M ich a la k  z K o ln icy . S ied m io 
le tn i g rzy b ia rz  d o ro d n eg o  b o ro w ik a  sz la ch e tn e 
go p r zek a za ł na ręce  b a b ci. B o b a b c ia , ja k  m ó w i 
ta ta  M ik o ła ja  -  R o m a n  M a rc in ia k , w y c z a r u je  z  
n ieg o  p r z e p y sz n e  p iero g i na w ig ilijn y  stó ł.

ika

P o d z i ę k o w a n i a

Dwa tygodnie temu w Zajeździe Staropol
skim  w Olszówce odbył się  plenerowy kon
cert, podczas którego zagrał Rezerwat i tur- 
kowski Ray. Jednak bez wsparcia sponsorów 
imprezy nie dałoby się zorganizować.

W organizację włączyło się wiele firm i osób 
prywatnych, które wspomogły organizację kon
certu. Sebastian Haczkowski, właściciel Pubu 21 
oraz Bogumił Poszwa z firmy Sound Tour, pragną 
podziękować producentowi win 7 Sadów, który 
był głównym sponsorem imprezy, a także firmom: 
ZINA, Unicom, Ducat, Stowarzyszeniu Przystań, 
Zakładom Mięsnym Smoliński, Firmie Kent Pawła 
Kuci, Drewtur, Emika, Pizzerii K2. firmie Bram-Tur 
państwa Grzesznik, Mirosławowi Walczakowi, 
właścicielowi Kantoru Wymiany Walut, Michało
wi Poszwie Usługi Stolarskie, Adrianowi Poszwie, 
właścicielowi firmy AD-BUD Usługi Budowlane, 
Zakładowi Tapicerskiemu Piotra Herbicha, Firmie 
Remontowo-Budowlanej Hieronima Moczydłow
skiego, PPHU Sagma Andrzeja Gnatowskiego i Ja
cka Skoczylasa, Firma Eko-car Janusza Śmiechow- 
skiego.

Organizatorzy gorąco dziękują także: Andrzejo
wi Pasikowi Drzewa i Krzewy Ozdobne, Firmie Do- 
mal państwa Dopieralskich, Oba Trans, Trans BHP, 
Sun Studio Farma Piękności, Centertronik, Auto 
Części Mario, Usługom Transportowym DawiDor, 
Dariuszowi Kowalskiego, Przemysławowi Sosiń- 
skiemu Wulkanizacja, Firmie Ochal Meble, Lanko 
Okna, Elektrokabel Karolak, Hotelowi Restauracji 
Monako, Jackowi Wzorkowi oraz Usługom Hydrau
licznym „Borsuk" Marka Zasiadczyka.

------------------------------------------------------------------------------------ULlL
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L u d z ie  m l i i i ,
Mieszkańców Malanowa zgromadzonych podczas ubiegłotygodniowej debaty o bezpieczeństwie martwią głównie „zdarzenia drogowe” - źle usytuowane 

wysepki na trasie krajowej, bark oświetlenia czy odpowiedniego oznakowania. Pojawił się też głos -  prośba o wprowadzenie zakazu parkowania na ulicy 
Południowej. Turkowscy policjanci, z komendantem Grzegorzem Gibaszkiem na czele, sprawnie wszystko notowali...

Na policyjną debatę o bezpieczeństwie przyszło wielu malanowian, niektórzy z bardzo konkretnymi zarzutami.

Cykl debat gminnych roz
począł się w Brudzewie dwa 
tygodnie temu. W minioną 
środę,25 września, funkcjo
nariusze policji, kom endant i 
naczelnicy wydziałów, zawitali 
do Malanowa. Jako że debata
0 bezpieczeństwie była jednym 
z punktów gminnej sesji, zgro
madziła sporą rzeszę słuchaczy
1 uczestników.

Jako pierwszy wystąpił ko
m endant Grzegorz Gibaszek z 
krótką informacją o stanie bez
pieczeństwa w gminie Mala
nów. Jak mówił, policja notuje 
coraz mniej zdarzeń kryminal
nych, spada liczba zatrzyma
nych pijanych rowerzystów, a 
choć nie m a już malanowskie- 
go posterunku, poprawił się 
czas reakcji -  z ponad 11 do 
10 m inut (to oczywiście czas 
uśredniony). Wspomniał też o 
przebiegającej przez Malanów 
drodze krajowej, bo choć jej 
stan się poprawił, wypadków 
jest więcej.

Od wyremontowanej nie
dawno drogi W470 zaczęły 
się zresztą skargi. -K to wydał 
zezwolenie na wyspy spowal
niające? Jak mają się one do 
bezpieczeństwa w ruchu dro
gowym, skoro w miejscu, gdzie 
wcześniej nic się nie działo, było 
ju ż  siedem wypadków -  mówił 
jeden z malanowian, miesz
kający zaraz obok „wysepki”. 
Jako dowód pokazał nagrane z 
okna filmiki, na których widać 
jak samochody ciężarowe za
miast zwalniać mijają wysepki 
lewym pasem -  pod prąd. Jak

twierdzi mężczyzna, to zdarza 
się przynajmniej kilkadziesiąt 
razy na dobę. -Problem jest też 
nocą, bo nie są one oświetlone. 
Jakie są plusy takiego rozwią
zania, bo ja  widzę same m inu
sy? -  pytał mężczyzna. Jak się 
okazuje, trasa została wyre
montowana zgodnie z wyko
nanymi planami, choć niestety 
wcześniej nikt nie pofatygował 
się na miejsce, nie było wizji 
w terenie, wszystko powstało 
„na biurku” projektanta. Zało
żenie ustawienia wysepek „dla 
bezpieczeństwa” było czysto 
teoretyczne. -Kierowano już  
do nas zapytania w sprawie tej 
drogi, zleciliśmy je j oświetlenie

pulsacyjne i ograniczenie pręd
kości, bo dopuszczalna tam nie 
gwarantuje bezpiecznego prze
jazdu  -  mówił naczelnik wy
działu ruchu drogowego, Artur 
Foryński. Padła też propozycja, 
że lepszym rozwiązaniem na 
wjeździe do Malanowa byłby 
fotoradar lub zawieszony nad 
drogą licznik prędkości, który 
informuje jak szybko się jedzie, 
a jaka jest dozwolona prędkość. 
Jak zobowiązał się kom endant 
Gibaszek, wniosek do Państwo
wej Inspekcji Drogowej zajmu
jącej się fotoradarami zostanie 
złożony w najbliższym czasie. -  
Radar to jedno, ale czy jest szan
sa, by te wysepki zniknęły z dro

gi? -  dopytywali mieszkańcy. 
Niestety nie mają na co liczyć, 
bo droga powstała z udziałem 
dotacji unijnych, które nie po
zwalają na jakiekolwiek zmiany 
w najbliższym czasie.

W edług mieszkańców Mala
nowa, problemem są też znaki 
drogowe lub ich brak, a także 
nie włączona do tej pory syg
nalizacja świetlna na głównym 
skrzyżowaniu. -Droga jest od
dana do użytku, wszystko po
winno więc ju ż  działać -  mówili 
uczestnicy debaty.

Cała lista miejsc „do od
wiedzenia” trafiła też na ręce 
obecnego podczas spotkania 
starosty Bartosika. Wielu rad

nych i sołtysów zgłaszało drogi 
powiatowe dziurawe jak dobry 
ser, brak znaków czy zarośnię
te pobocza.

Z apelem do starosty i policji 
wystąpiła też Krystyna Igna- 
czak, mieszkanka ul. Południo
wej, która od dłuższego czasu 
toczy boje ze stojącymi obok jej 
domu samochodami utrudnia
jącymi wyjazd z posesji. Walczy 
też z... wójtem Krzeszewskim, 
który jest zdecydowanym prze
ciwnikiem wprowadzenia tam 
zakazu parkowania. -T o  jedyna 
w Malanowie ulica handlowa
-  twierdzi. Kobieta zarzuca mu 
jednak interesowność, bo nie 
jest tajemnicą związek wójta z 
istniejącym na ul. Południowej 
punktem  bankowym. -Niech 
pan wybuduje parking, a nie 
robi sobie parkingu z ulicy! -  
apelowała. Spór i słowne prze
pychanki zakończył starosta 
zapewniając, że złoży wniosek 
do komisji oznakowania i jeśli 
będzie on zasadny, zakaz zosta
nie postawiony.

Funkcjonariusze zanotowa
li też prośby o częstsze patrole 
w malanowskim parku i inter
wencję dotyczącą obywateli na
rodowości romsldej, którzy to 
zachowują się agresywnie i bez 
pozwolenia, często także pod nie
obecność osób dorosłych, wcho
dzą na podwórka i do domów.

-T a  debata nie jest tylko po 
to, żeby się spotkać i pogadać 
sobie! Wszystkie postulaty zo
staną skierowane do realizacji
-  zapewniał malanowian ko
m endant KPP Turek, Grzegorz 
Gibaszek. boxaKomendant Grzegorz Gibaszek zapewniał mieszkańców, że wszystkie ich postulaty będą realizowane.
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W Urzędzie Miejskim w Uniejowie odbyła się uroczystość wręczenia stypendiów uczniom szkół ponadgimnazjalnych i gimnazjów zamieszkałym na te
renie gminy Uniejów. Ich fundatorami byli: gmina Uniejów i senator Andrzej Owczarek.

Pięć stypendiów dla wybija
jących się uczniów ufundował 
uniejowski samorząd, a dwie po 
500 zł senator Andrzej Owcza
rek -  Platforma Obywatelska. 
Tegoroczni stypendyści unie- 
jowskiego samorządu i senatora 
Andrzeja Owczarka, to wybijają
ce się pomimo młodego wieku 
osobowości. Nie zabrakło wśród 
nich Ewy Pajor -  zawodniczki 
Medyka Konin, mistrzyni Euro
py do lat 17. Ewa nie odebrała 
osobiście stypendium w wyso
kości 2.000 zł, ponieważ prze
bywała w tym czasie na turnieju 
eliminacyjnym Mistrzostw Euro
py do lat 19, który odbywał się w 
Słowenii. Tego dnia w meczu z 
gospodyniami, wygranym przez 
Polskę 4:0, strzeliła trzy gole. Jak 
się nieoficjalnie dowiedzieliśmy, 
Ewa zamierza za otrzymane pie
niądze kupić laptopa.

Stypendium za wysokie wyni
ki w nauce, w wysokości 1.000 
zł, otrzymała Patrycja Kowalska 
- uczennica LO w Turku, która w

ubiegłym roku szkolnym osiąg
nęła średnią ocen powyżej 5,0. Za 
wysokie wyniki w nauce i osiąg
nięcia w konkursach przedmio
towych i zawodach sportowych, 
stypendia po 500 zł otrzymali 
absolwenci gimnazjum: Alek
sandra Galoch (znana z zespołu 
De’Formacja), Dominika Derlacz 
(między innymi zwyciężczyni 
gminnego konkursu ortograficz
nego, konkursów plastycznych i 
Powiatowego Festiwalu Piosenki 
Dziecięcej i Młodzieżowej), Mar
cin Cebulski (laureat powiato
wych i wojewódzkich konkursów 
matematycznych). W tej samej 
kwocie stypendia otrzymali gim
nazjaliści: Anna Cebulska (człon
kini samorządu uczniowskiego) 
i Kacper Jaśkiewicz (laureat 
Powiatowych Potyczek Matema
tycznych).

W imieniu uczniów, którzy nie 
mogli być obecni na uroczystym 
rozdaniu, stypendia odebrali ro
dzice.

(art) S ty p en d y śc i i m am y ty ch , k tó rzy  n ie  m o g li p rzy b y ć  na u ro czy sto ść  w ręczen ia ,

W łączając się do ogólno
polskiej akcji „Narodowe 
Czytanie” zainicjowanej 

przez Prezydenta RP Bronisława 
Komorowskiego, Miejsko-Gminna 
Biblioteka Publiczna w Uniejowie 
zorganizowała siódmego września 
czytanie wierszy Aleksandra Fre- 
diy. Miejscem tego wydarzenia 
był plac zabaw przy kompleksie 
termalno-basenowym.

Druga edycja „Narodowego 
Czytania” spotkała się w Uniejo
wie z dużym zainteresowaniem. 
Dowodem była duża liczba przy
byłych osób w tym szczególnie 
dzieci. Czytaniu towarzyszyły 
zabawy, zgaduj-zgadule i rysowa

nie bajkowych postaci. Wszystko 
po to, żeby miło spędzić czas z 
książką. Dzieci wraz z rodzicami i 
dziadkami bawiły się znakomicie. 
Każdy z uczestników otrzymał 
dyplom z odciskiem okolicznoś
ciowej pieczęci przesłanej z Biura 
Kultury i Dziedzictwa Kancelarii 
Prezydenta RP oraz zakładki do 
książek i słodycze. Imprezę pro
wadziła i utwory hrabiego Fredry 
czytała Beata Szymczak -  dyrek
torka uniejowskiej biblioteki. Ilu
stracje powstałe podczas sobot
niego czytania można podziwiać 
na wystawie przy wejściu do sie
dziby Miejsko-Gminnej Biblioteki 
Publicznej. (art) D ziec i r y so w a ły  p o sta c i z  d z ie ł F red ry

C zy ta n ie  F red ry  sp o tk a ło  się  z  d u ży m  za in tereso w a n iem  szczeg ó ln ie  n a jm ło d szy ch  u n ie jo w ia n .

Uniejowska kronika
p o l i c y j n a

H@DWSfl SB fi@DD0

W  dniu 7 września na uli
cy Polnej w Uniejowie 
45-latek kierujący vw 

passatem, podczas manewru 
wymijania doprowadził do zde
rzenia z audi, którym kierował 
30-latek z powiatu kolskiego. 
Na szczęście nikt nie odniósł 
żadnych obrażeń. Po przebada
niu kierowców alkomatem oka

zało się, że 45-latek miał 1,52 
promila alkoholu w organizmie. 
Teraz grozi mu kara do dwóch 
lat pozbawienia wolności.

Tego samego dnia po godzi
nie 19.00 w Czepowie zatrzyma
no 48-latka kierującego rowe
rem. W jego organizmie było 
1,38 promila alkoholu.

(art)
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Przedszkole w Uniejowie nie może narzekać na brak życzli
wych ludzi, gotowych je wspomagać. Są to nie tylko rodzice. 
Pisaliśmy już o Macieju Lampe -  naszym reprezentacyjnym 
koszykarzu, który podarował przedszkolakom laptopa, projek
tor i kilka wielkich pudeł zabawek oraz obiecał zakup wypo
sażenia placu zabaw. Teraz uciechę przedszkolakom sprawiły 
panie Wiatr, w łaścicielki nowo otwartego Hotelu Uniejów.

i do jakich worków 
należy wrzucać. W 
nagrodę otrzyma
ły dwa duże pudła 
upominków. Były 
to kredki, pisaki, 
malowanki, ukła
danki, książeczki i 
inne niezbędne do 
kształcenia przed
szkolaków przybo- 
ry. Przedszkolaki 
chóralnie podzię
kowały, a następnie 
zaśpiewały ekolo
giczną piosnkę. Do 
wspólnej zabawy 
zaprosiły także go
śc i (a r t)  P rzed szk o la k i z  z a c ie k a n ie m  p rzy g lą d a ły  się , k to  też  ich  ty m  razem  od w ied z ił.

P a n ie  W ia tr  b y ły  m ile  z a sk o 
czo n e  ek o lo g iczn ą  w ied zą  p rzed 
szk o la k ó w .

Powodem był konkurs eko
logiczny przeprowadzony przez 
przedszkolaków, a ekologia to 
oczko w głowie tych pań. Ich ho
tel jest tego dowodem. Oświetle
nie oparte jest na nowoczesnych 
paskach LED. Gdyby włączyć w 
hotelu wszystkie światła, to pobie
rana moc wyniosłaby zaledwie 7 
kW. Hotel ogrzewany jest wodami 
geotermalnymi, a do spłukiwania 
toalet używana jest... woda desz
czowa, gromadzona w specjalnych 
zbiornikach. Na dachu zamonto
wane są solaiy.

Panie Wiatr odwiedziły przed
szkole. Dzieci opowiedziały im, na 
czym polegał Konkurs Ekoprzed- 
szkolak. Dzieci na przykład lepiły 
z plasteliny ekoludki oraz wyko
nywały prace plastyczne np. z uży
ciem bibuły tematycznie związane 
z ochroną środowiska. Pochwaliły 
się także wiedzą na ten temat. Je
den z chłopców opowiedział jak 
zakręca kran, kiedy tata z mamą 
zapominają. Doskonale wiedzieli 
też jak segregować śmieci oraz co G o śc i z a p ro szo n o  d o  w sp ó ln e j zab aw y.
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Uniejów odwiedziła dziesięcioosobowa delegacja policjantów Autonomicznej Republiki Tatarstanu Federacji Rosyjsk iej. Nie omieszkali skorzystać z 
atrakcji termalnych oraz skosztować lokalnych przysmaków.

Z Tatarstanu przyjechała do 
Uniejowa grupa milicjantów zrze
szonych w International Police 
Association. Jest to największym 
stowarzyszenie na świecie liczące 
413.178 członków zrzeszonych w 
63 krajach. Jego członkami są 
osoby pełniące służbę w policji i 
straży granicznej oraz emeryci i 
renciści policji z Tatarstanu towa
rzyszyli przedstawiciele Łódzkiej 
Grupy Wojewódzkiej IPA. Po
witał ich na swoim terenie insp. 
Marek Krzemiński - komendant 
powiatowy Policji w Poddębicach 
wraz Józefem Kaczmarkiem bur
mistrzem Uniejowa.

Goście odwiedzili kompleks 
termalny. Mieli też okazję poznać 
specyfikę regionu oraz posmako
wać lokalnych specjałów. W cza
sie spotkania funkcjonariusze z 
Federacji Rosyjskiej i polscy poli
cjanci opowiadali o swojej pracy i 
wymieniali się doświadczeniami. 
Tatarzy wskazywali na różnice 
kulturowe i obyczajowe pomię
dzy naszymi krajami i narodami. 
Na pożegnanie goście otrzymali 
z rąk burmistrza Kaczmarka pa
miątki, mające im przypominać 
miłe chwile spędzone w mieście 
nad Wartą.

(a r t ) T atarzy  w  U n iejo w ie .

I
I
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Ponad osiem set tysięcy złotych kosztowała budowa Domu Dziecka w Kaczkach Śred
nich, którego oficjalne otwarcie odbyło się w miniony piątek, 27 września. W budynku 
zamieszkało czternaścioro dzieci. Pozostała siedem nastka została w starym budynku, bo 
niestety nie udało się wybudować dwóch placówek, choć taki był zamysł.

Młodzi podopieczni domu 
dziecka, w nowym budynku 
mieszkają od końca sierpnia. - 
Tutaj warunki są dużo lepsze niż 
w Turku przy ulicy Konińskiej, ale 
na razie trudno nam się przyzwy-

W stęg ę  p rzec in a li też  p o d o p ieczn i p la có w k i.

czaić, bo tam mamy większość ko
legów. Ale poznaliśmy już miejsco
wych, a poza tym zawsze możemy 
pojechać ich odwiedzić -  mówili 
podczas uroczystości otwarcia.
Oprócz dzieciaków uczestniczy

ło w niej sporo osób. Starostwie, 
sponsorzy, radni i księża. Tych 
ostatnich było dwóch. Pierw
szy, Paweł Zalewski, proboszcz 
parafii w Kaczkach Średnich, 
który poświęcił budynek: -Kiedy 

przyszedłem tu 
na probostwo i 
z miejscowymi 
modliliśmy się 
przy krzyżu, mó
wiłem, że właś
nie tu będzie 
dom dziecka. 
Jednak marzy
łem o dwóch do
mach, by mogły 
tu zamieszkać 
wszystkie dzieci. 
Ale trzeba się 
o to modlić, bo 
miejsce jest. Chcę 
zapewnić, że śro
dowisko naszej 
parafii przyjmuje 
was z wielką ra
dością i nadzie
ją. Chcemy wam 
pomóc być ludź
mi, którzy dobrze 
przygotują się do 

dorosłego życia. Ksiądz na nie
dzielnej mszy zebrał pieniądze 
i kupił za nie trzy rowery i prze
kazał młodzieży. Stanisław Na- 
siński, proboszcz parafii Matki 
Boskiej Fatimskiej w Obrzębinie

opiekuje się placówką w Turku . 
Jak mówił, zawsze po wizycie w 
Domu Dziecka przy Konińskiej 
był przygnębiony, bo małe po
koiki z zakratowanymi oknami 
kojarzyły mu się z więziennymi 
celami. Proboszcz ma jednak na
dzieje, że także te dzieci, które 
zostały w Turku znajdą miejsce z 
godziwymi warunkami do życia. 
-Teraz będziemy mieć już dwóch 
aniołów -  mówiła Małgorzata 
Krzesińska, dyrektor placówki.

Całkowity koszt budowy 
domu to 803. 156, 70 złotych, z 
czego wojewoda 
przekazał 521.
887 zł. Środki 
powiatu to 171.
320, 36 złotych.
Dodatkowo, z 
t e g o r o c z n e g o  
budżetu udało 
się zabezpieczyć 
kwotę 109. 949,
34 groszy. Za 15 
tys. złotych od 
Providenta i 10 
tys. od Towa
rzystwa „Nasz 
Dom” kupiono 
niezbędne sprzę
ty. Resztę dopo
sażenia pochodzi 
z pieniędzy Tu
reckiego Stowa
rzyszenia na rzecz

Przywracania Rodziny „Dajmy 
Szansę”.

-Powstanie nowego domu w 
Kaczkach Średnich jest wspólnym 
sukcesem wielu ludzi. Jesteśmy z 
niego dumni. Zdaję sobie sprawę, 
że dom dziecka nie zastąpi rodzin
nego, ale może być miejscem, w 
którym atmosfera i zasady życia 
będą wzorowane na relacjach ro
dzinnych. Będziemy się starali, 
aby ten dom jak najmniej przypo
minał instytucję, a dzieci w nim 
mieszkające czuły się tu jak w 
prawdziwym domu -  mówiła dy
rektor Krzesińska.

Dom prowadzony przez Tu
reckie Stowarzyszenie na rzecz 
Przywracania Rodziny „Dajmy 
Szansę” przeznaczony jest dla

czternastu wychowanków z po
wiatu turkowskiego, a głównym 
zadaniem jest całodobowa opie
ka i przygotowanie podopiecz
nych do samodzielnego życia. In
westycja w dzieci, to inwestycja 
w przyszłość.

Rzeczywiście planowana była 
budowa dwóch domów , jednak 
poprzedni zarząd powiatu nie 
skorzystał z możliwości uzyska
nia pomocy zewnętrznej. -Po
przedni zarząd powiatu miał moż- 
liwość pozyskania pieniędzy od 
wojewody na dwa domy dziecka. 
Niestety wniosek, który złożył był 
niepełny i dlatego nie doszło to do 
skutku -  mówi wicestarosta Wła
dysław Karski.

D y rek to r  K rze siń sk a  w r a z  z o p iek u n a m i i p o d o p ieczn y m i.

-Mam nadzieję, że nasze wspólne działania przyczyniły się do zwiększenia wiedzy mieszkańców w zakresie konsekwencji 
społecznych, ekonomicznych i zdrowotnych, wynikających z narażenia na dym tytoniowy -  mówił Alfred Rajczyk, mówił 
dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Turku, podczas podsumowania projektu „Odświeżamy Nasze 
M iasta” . W akcji Sanepid wsparła też Komenda Powiatowa Policji i Poradnia Pulmonologiczna.

W  sp o tk a n iu  p o d su m o w u ją cy m  p ro jek t „ O d św ieża m y  N a sze  M ia s ta ”  u c zestn iczy li p r a c o w n ic y  sa n e p i
d u , u rzęd u  m ia sta  i s ta ro stw a  o ra z  p o lic ja n c i.

Podsumowanie akcji finanso
wanej przez Międzynarodową 
Unię do spraw Walki z Gruźlicą 
i Chorobami Płuc, Światową Fun
dacją do spraw Walki z Choroba
mi Płuc, odbyło się we wtorek, 
24 września, w Powiatowej Sta
cji Sanitarno Epidemiologicznej 
w Turku. Jej pomysłodawcą był 
Główny Inspektor Sanitarny w 
Warszawie. Projekt oparty został 
na podstawie ustawy z 9 listopada 
o ochronie zdrowia przed następ
stwami palenia tytoniu Głównym 
celem projektu „Odświeżamy 
Nasze Miasta” jest ochrona zdro
wia dorosłych Polaków przed 
szkodliwym działaniem dymu 
tytoniowego.

Przedsięwzięcie trwające 
od 2009 do 2013 roku, podzie
lone zostało na dwie części. W 
pierwszej - pilotażowej, projekt 
realizowano w województwie 
szczecińskim, łódzkim i rzeszow
skim. W drugiej udział wzięła też 
turkowska PSSE. -W naszym po
wiecie celem akcji była poprawa 
egzekwowania i wzrost przestrze
gania wyżej wymienionej ustawy. 
W związku z tym założono koalicję

lokalną tworzenia miejsc wolnych 
od dymu tytoniowego. Do pracow
ników sanepidu dołączyli policjan
ci, urzędnicy ze starostwa i urzędu 
miejskiego, doktor Krzysztof Brzę- 
cki z  poradni pulmonologicznej i

klub ekologiczny -  mówił dyrek
tor PSSE.

Jak mówił Rajczyk, przedsta
wiciele wymienionych instytu
cji spotykali się co kwartał, by 
omówić i podsumować prze

prowadzone działania, a także 
planowali kolejne, na następne 
trzy miesiące. W ramach akcji 
organizowano szkolenia w za
kresie tworzenia stref wolnych 
od dymu tytoniowego, kampanie

medialne, kampanie społeczne, 
spotkania w zakładach pracy, 
punkty informacyjne w szkołach, 
aptekach, szkółce jeździeckiej, a 
także przy różnego rodzaju uro
czystościach. Ważnym elemen
tem działań w ramach kampanii 
było znakowanie stref wolnych 
od dymu tytoniowego.

Sanepid wraz z policjantami 
kontrolowali prawie tysiąc zakła
dów i instytucji. Mundurowi wy
dali 77 upomnień i 560 grzywien 
na kwotę 2850, złotych.

Akcja trwała do końca wrześ
nia, jednak jak zapowiadali pra
cownicy stacji, nie znaczy to jed
nak, że sanepid kończy działania 
w zakresie profilaktyki antyty- 
toniowej. Cały czas realizowane 
są różne programy jak: „Znajdź 
właściwe rozwiązanie” czy „Nie 
pal przy mnie proszę”. -Mamy na
dzieję, że nasze wspólne działania 
przyczyniły się do zwiększenia wie
dzy mieszkańców powiatu w za
kresie konsekwencji społecznych, 
ekonomicznych i zdrowotnych, 
wynikających z narażenia na dym 
tytoniowy i spowodowały zmianę 
postaw i zachowań w stosunku do 
tytoniu. Na państwa ręce w imie
niu głównego inspektora sanitar
nego chciałbym wręczyć podzię
kowania -  zakończył spotkanie 
dyrektor Rajczyk. i ł
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Dla przedstawicieli rocznika urodzonego w roku 1949 mija właśnie 50 lat od ukończenia 
nauki na poziomie szkoły podstawowej. I właśnie absolwenci, którzy w roku 1963  ukończyli 
Szkołę Podstawową nr 1  w Turku, postanowili uczcić ten okrągły jubileusz i spotkać się z ko
leżankami i z kolegami w je j murach. Na uroczystości zorganizowanej w sobotę, 21  września, 
staw iła się również szczupła grupa ich nauczycieli i wychowawców.

zaś słynny wiersz Ewy Lipskiej w 
pełni są już „rocznikiem ze spokoj
nych doniczek”. A więc rocznikiem, 
który w przeciwieństwie do uro
dzonych wcześniej nie musi już

Słowem, pokoleniu dorastają
cemu w innych realiach wypadło 
mierzyć się z odmiennymi wyzwa
niami niż poprzednikom.

Losy podróżników w czasie

Gdy klasa liczyła 
po 45 uczniów

Przypadające w tym roku 50- 
lecie ukończenia nauki w Szkole 
nr 1 w Turku dla Jana Szmagaja 
i jego imiennika Jana Formy, za
pewne nie mogło sprowadzać się 
do suchego odnotowania mijające
go czasu. A swoim entuzjazmem 
do idei podróży w czasie zarazili 
byłych szkolnych kolegów, że na 
spotkanie rocznicowe w mury Je
dynki przybyło 50 jej absolwentów 
z rocznika 1963. Nie należy, a na
wet jest niemożliwym rozstrzyga
nie, co też sprawiło, że ani dzielące 
ich dzisiaj od Turku kilometry, ani 
brak czasu nie przeszkodziły w 
odbyciu tej symbolicznej podróży 
w przeszłość. Choć zapewne po 
trosze stały za tym wspomnienia i 
odrobina sentymentu, ale pewnie 
też nieodparte pragnienie spotka
nia po latach dawnych kolegów i 
koleżanek. Tak czy siak, panowie 
Szmagaj i Forma dopięli swego i 
po 50 latach od ukończenia szkoły 
spora grupa ich rówieśników wró
ciła w mury Jedynki.

Uczestnicy jubileuszowego 
zjazdu nie uciekali od wspomnień, 
a często też nie kryli wzruszenia. 
Wspominając tamte siedem lat 
spędzonych w szkole podkreślali, 
że ich, rocznik urodzony w roku 
1949 naukę w czterech pierwszych 
klasach rozpoczynał w liczbie 182. 
Wynika z tego, że wtedy tzn. w 
1956r., trzy oddziały pierwsze li
czyły po 45 uczniów, a w jednym 
było ich aż 47! Po siedmiu latach 
nauki w roku 1963 Jedynkę ukoń
czyło 145 absolwentów. Dzisiaj 
tamta liczebność klas może co nie
których szokować, ale dla naszych 
jubilatów był to chleb powszedni.

Odyseja rocznika
ze spokojnych doniczek
Dlatego też pozwolimy sobie na

Szkoła  stan ow i in stytucję  najpełn iej oddająca  ideę sztafety  pokoleń . P odczas ju b ileu szow ego  sp otkan ia  n ie m ogło  zab rak n ąć tak że m łodego  pokolen ia  
uczn iów  Jedynk i. S w oje um iejętności przed  starszym i k olegam i zaprezentow ali: M arta  G om u łk a , N in a  G rab ara , H elenka G rom ada i K uba Św iderski.

W śró d  p rzy b y ły ch  na sp o tk a n ie  n a u czy c ie li ju b ile u sz o w e g o  ro czn ik a  b y ły  R o m u 
a ld a  K o z io ł, M a r ia  P a ru szew sk a  i J a n in a  S zy m cza k . P a n ie  o trzy m a ły  od  sw o ich  w y 
c h o w a n k ó w  b u k ie ty  k w ia tów .

garść refleksji ogólniejszej nieco 
natury. A konkretnie, idzie tu o 
bohaterów sobotnich wydarzeń. 
Przyszli oni na świat w roku 1949, 
obwieszczając swoimi urodzinami

pojawienie się pokolenia demo
graficznego wyżu powojennego. 
Bowiem urodzeni wtedy turko- 
wianie należą właśnie do generacji 
zwanej baby boom. Przywołując

dźwigać „przestrzelonej 
pamięci”. Ponadto mó
wimy tu o bodaj ostat
niej generacji, która bez 
wahania może przyjąć 
zapewnienia starszych, 
o czekającej ich lepszej 
przyszłości. Wszystko 
to ma zaś daleko idące 
konsekwencje. Bo ocze
kując lepszego życia 
generacja wyżu demo
graficznego po wkro
czeniu w swój wiek pro
dukcyjny na przełomie 
lat sześćdziesiątych i 
siedemdziesiątych naj
pierw zaakceptuje hasła 
budowy „drugiej Pol
ski” Edwarda Gierka, 

a po rozczarowaniu 
efektami jego rządów 
masowo poprze festi
wal „Solidarności”. 

W okresie III RP przedstawiciele 
tego pokolenia, a nawet rocznika, 
wezmą odpowiedzialność za rze
czywistość. Tak na poziomie kraju, 
jak i rzecz jasna naszego miasta.

Powyższe uwagi stanowią swo
istą reakcję na sobotnie wystąpie
nie burmistrza Zdzisława Czapli, 
którym uczestnicy sobotniej uro
czystości zabrani zostali w jesz
cze odleglejszą przeszłość. Tzn. 
do połowy lat dwudziestych ubie
głego stulecia. Jak przypomniał 
mówca, w roku 1925, ledwie po 
roku od wmurowania kamienia 
węgielnego, oddany został budy
nek Jedynki. Podkreślone zostało 
jednocześnie, że koszt tej inwe
stycji pokryty został w 52 proc. z 
funduszy społecznych. Istotnie,

A o to  szczególne p o d z ię kow an ia  o 
d w iga  Szymczak (Szałapska). Jest to  ' 
o to  frazy:

M o j a  p ie rw s z a  P a n i W y c h o w a w c z y ń  
D z iś  s e rd e c z n ie  d z ię k u ję , ż e  w y c h ó w *  
To P a n i b y ła  d la  m n ie  n a u c z y c ie la  no 
To P a n i b y ła  m o im  p ie rw s z y m  Id o le n  
To d z ię k i P a n i z o s ta ła m  te ż  nauczyc ie  
S w q  p ra c ę  w y k o n y w a ła m  ja k o  rzecz  
Z a  to , ż e  d a ła  m i  P a n i ty le  d o b ra , se r  
N ie c h a j w  P a n i ż y c iu  z a w s z e  z d ro w ie

P ięćd z ie s ięc iu  a b so lw en tó w  ro czn ik a  1963 sp o tk a ło  s ię  w  m u ra ch  J e d y n k i, po 50  la ta ch  od  u k o ń czen ia  szkoły .
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fakt godny podziwu. Zwłaszcza 
przy uwzględnieniu ówczesnych 
realiów ekonomicznych, czytaj: 
wszechobecnej biedy. Burmistrz 
Czapla zwrócił również uwagę, 
że w tymże 1925r. jedyny raz w 
dziejach narodu urodziło się po
nad milion Polaków. W tym mo
mencie nasuwa się pytanie -  czy 
przedstawiciele tego rocznika 
mieli lepsze życie niż urodzeni 
niemal ćwierć wieku później? A 
może to tylko dylemat z gatunku 
,.bez odpowiedzi”?

Pewną jej namiastką niech bę
dzie szacunek jakim uczestnicy 
sobotniego zjazdu otoczyli gro
madkę swoich byłych nauczycieli 
i wychowawców. W tym gronie 
byli m. in.: Romualda Kozioł, Ma
ria Paruszewska, Janina Szymczak 
i Lech Wojtkowiak.

Migawki ze spotkań 
między pokoleniami

Nie można też zapominać o 
jeszcze innych spotkaniach po
koleń. Bo oto z jednej strony dzi
siejsza kadra pedagogiczna mo
gła zaprezentować swoje niemałe 
przecież dokonania i pokazać ju
bilatom przemiany jakie zaszły w 
ich szkole w czasie minionego pół
wiecza. Przy tej okazji wzruszenia 
me kryła obecna dyrektor Jedynki 
Elżbieta Pokojowa. -To pierwsze 
takie spotkanie absolwentów naszej 
szkoły. Bo nie przypominam sobie, 
° h  ktoś kiedykolwiek podjął się ta
kiego przedsięwzięcia -  stwierdziła 
Podkreślając przy tym zasługi Jana 
bzinagaja i Jana Formy.

iia  od Uczennicy, ja k ie  o trzym a ła  Pani Ja
to  wiersz, a w  n im  m ię dzy  in n ym i ta k ie

czyni to Człowiek przez duże „C" pisane.
I0lVflrt/e przez Panią było mi dane.
a najwspanialszym wzorem.
oleffl-
zycieiką,
•ecl W'elkq.
, se(ca> miłości
iwie i dobro bliźnich gości.

Irena Nowak-Medycka

I

2 racji tego, że szkoła stanowi 
mstytucję najpełniej oddająca ideę 
sztafety pokoleń, to i nie mogło 
°być się bez udziału najmłodszych 
Uczniów Jedynki, pokoleniowo bę
dących odpowiednikami wnuków 
Absolwentów rocznika 1963. Fakt 
tym bardziej godny odnotowania, 
Ze ci wychowankowie szkolnego 
teatru „Szpilka” swoim występem 
dowiedli, że teatr ów jest chlubą Je
dynki. I nie będzie przesadą stwier
dzenie, że turkowianie w jak najlep- 
S2yni kontekście zapewne nie raz 
Jeszcze usłyszą nazwiska Heleny 
Gromady, Marty Gomułki, Niny 
Grabary czy Kuby Świderskiego.

Na koniec organizatorzy spot
kania absolwentów przewidzieli 
wieczór wspomnień zaplanowany 
w restauracji Koloseum. AJ

-Opuściliśmy mury podstawów
ki dokładnie trzydzieści lat temu. 
To okrągła rocznica, dlatego po
wstał pomysł organizacji zjazdu 
absolwentów -  mówi tuliszkowian- 
ka Agata Jasak. W lipcu tego roku 
wraz z pięcioma koleżankami „z 
klasy”: Elą Szczap, Gosią Włu- 
darkiewicz, Bożeną Jaśniewską, 
Iwoną Mrowińską i Beatą Nejman 
postawiły sobie za cel dotarcie do 
wszystkich absolwentów rocznika 
83’. -Pomimo że miałyśmy plan 
działania, na każdym kolejnym 
spotkaniu powiększał się on o nowe 
punkty. Zaczęłyśmy od ustalenia 
daty, list absolwentów, otworze
nia konta, ogłoszeń na portalach 
społecznościowych, a po ustaleniu 
numerów dzwoniliśmy do każdego, 
a tych mieszkających w pobliżu od
wiedzałyśmy -  opowiadają organi
zatorki.

Dzięki ich wytężonej pracy w 
zjeździe wzięło udział 44 absol
wentów i 8 nauczycieli. W pierw
szy wrześniowy piątek w Tulisz
kowie zjawiło się wiele osób, 
które nie widziały się od 30 lat. 
Niestety nie udało się dotrzeć do 
wychowawczyń klas. -Przybyli do 
nas natomiast absolwenci, którzy 
przyjechali z  Włoch, Norwegii, Je
dwabnego, Bydgoszczy, Poznania 
i wielu innych miejsc. Ale najbar
dziej cieszyliśmy się, że zaproszenie 
przyjęli nasi drodzy nauczyciele: 
Teresa Kłodawska, Henryka Kop
czyńska, Grażyna Raźna, Henryka 
Chmielewska, państwo Stanisława 
i Józef Jankowscy, Józef Michalak i 
Mieczysław Małolepszy -  wymienia 
Agata Jasak.

Jak łatwo się domyślić atmo
sfera była cudowna, a zabawa w 
restauracji „Meteora” trwała pra

wie do białego rana. Najważniej
sze jednak były wspomnienia, 
bo każdemu z absolwentów inne 

historie zapadły w pa
mięć. Śmiech wzbu
dziła historia wybit
nego matematyka, 
Sławka Webera, któ
ry nie mógł się sku
pić na sprawdzianie, 
bo koleżanki kuły 
go linijką, aby dał 
spisać albo jak pani 
Henia podczas zajęć 
technicznych uczyła 
robić berety na dru
tach i karmniki dla 
ptaków, a tak napraw
dę to wszystko robili 
za uczniów rodzice. 
-Wspominaliśmy kto 
w kim się podkochi- 
wał i kto był pupil
kiem którego nauczy
ciela. Szkolne choinki 
w biało-granatowych 
strojach i hit choinki

- bułkę z parówką -  mówi absol
wentka tuliszkowskiej SP. Dużo 
emocji wywołała też przygoto
wana prezentacja fotograficzna z 
opisami poszczególnych klas, a 
trzeba pamiętać, że w latach 70- 
tych aparat fotograficzny był luk
susem -  wśród prezentowanych 
znalazł się na przykład obrazek 
uczniów podczas pochodu 1-ma- 
jowego.

-Myślę, że to spotkanie dostar
czyło wszystkim wielu pozytywnych 
emocji i warto było je zorganizo
wać, choćby po to, by usłyszeć od od
chodzących nauczycieli: „Dziękuje
my Wam i mamy ogromną prośbę, 
jak jeszcze kiedyś będziecie organi
zować takie spotkanie prosimy pa
miętajcie o nas”, czy otrzymać sms- 
a: „Dziękuję, było miło spotkać się 
z Wami. Każdemu życzę szczęścia 
w każdej małej chwili życia. Jeste
ście w moich myślach i na zawsze 
w moim sercu” -  podsumowuje 
organizatorka.

boxa

m

k

W s p o m n i e n i a  a b s o l w e n t ó w  o  t u l i s z k o w s k i e j  p o d s t a w ó w c e

W tym roku minęło 30 lat, od kiedy rocznik 8 3 ’ zakończył 
naukę w Szkole Podstawowej w Tuliszkowie. Nie ma lepszej 
okazji, by po latach spotkać się z kolegami i koleżankami ze 
szkolnej ławy i powspominać minione wydarzenia: szkolne 
choinki, robienie karmników dla ptaków czy pierwsze wspólne 
zdjęcia. -Niestety wielu nauczycieli i kolegów odeszło od nas 
zbyt wcześnie. Dzisiejszego dnia też o nich pamiętaliśmy, zapa
liliśmy znicze i położyliśmy kwiaty na ich grobach, ponieważ za
wsze pozostaną w naszej pamięci -  mówiła podczas otwarcia 
Zjazdu Absolwentów jedna z organizatorek, Agata Jasak.



1 październik 2013 r. ECHO TURKU

W półfinale etapu woje
wódzkiego Turnieju o Puchar 
Premiera Donalda Tuska na 
Orlikach, znaleźli się młodzi 
adepci futbolu z Akademii 
Orlika w Turku. To już czwar
ta edycja zmagań, których 
głównym organizatorem jest 
ministerstwo sportu.

N a  O rlik u  p rzy  G im n a zju m  n r  1 w  T urku o d b y ł s ię  ćw ierć fin a ł w ie lk o p o lsk ich  zm a g a ń , w  k tórym  
o p ró cz  T u rk o w sk iej A k a d em ii O r lik a  z m ierzy ły  s ię  ta k że  ze sp o ły  ze  szk ó ł p o d sta w o w y ch  w  M a la n o w ie , 
P rzy k o n ie  o ra z  P rzed czu .

Cel organizacji tego typu tur
niejów jest prosty. Resort chce 
w te sposób promować wśród 
dzieci sportową aktywność oraz 
przestrzeganie zasad fair play. 
Ponadto aktywizuje się w ten 
sposób lokalne społeczności 
oraz zachęca do wspólnego orga
nizowania różnorodnych działań 
sportowych na obiektach wybu
dowanych w ramach programu 
„Moje boisko -  Orlik 2012”.

Na Orliku przy Gimnazjum nr 
1 w Turku odbył się ćwierćfinał 
wielkopolskich zmagań, w któ
rym oprócz Turkowskiej Akade
mii Orlika zmierzyły się także 
zespoły ze szkół podstawowych’ 
w Malanowie, Przykonie oraz 
Przedczu. Turniej, który zorgani
zowano w systemie każdy z każ
dym, obfitował w piękne bramki 
i niespodziewane zwroty sytuacji. 
Tak było chociażby w ostatnim 
meczu, który decydował o pierw
szym miejscu. W nim Akademia 
Orlika- Turek rywalizowała ze

szkołą w Przedczu. Długo utrzy
mywał się remis 2:2, a decydują
cą bramkę młodzi bukowianie 
strzelili w ostatniej minucie gry.

Nagrodą za zwycięstwo w 
zmaganiach ćwierćfinałowych 
jest prawo startu w półfinale im
prezy. Na ten turniej Akademia

z Turku wybierze się do Kalisza.
dac

W drużynie zwycięzców 
Akademii Orlika grali:

E k ip a  A k a d em ii O r lik a  T urek  
p o jed z ie  na p ó łfin a ło w e  m ecze  do  
K a lisza .

Wyniki:
Akademia Turek - SP Przykona 2 : 0 
SP Malanów - SP Przedecz 1 :2  
Akademia Turek - SP Malanów 4 : 0 
SP Przykona - SP Przedecz 0 :2  
SP Malanów -  Przykona 1 : 1 
Akademia Turek-S P  Przedecz 3 :2

Tabela końcowa Pk Br
1. Akademia Orlika Turek 9 9:2
2. SP Przedecz 6 6:3
3. SP Przykona 1 1:5
4. SP Malanów 1 2:7

Michał Dybus, Kamil Pawlak, 
Michał Buchelt, Kacper Kuśmi- 
rek, Sebastian Kurzawa, Kacper 
Józefiak, Filip Kurek, Mikołaj 
Modrzejewski, Hubert Kozelan, 
trenerzy Bartłomiej Wiśniewski 
i Michał Gaj

Sekcja Judo z Tuliszkowa po raz kolejny spotkała się z Mistrzem Ryszardem Zieniawą. 
Tym razem młodzi judocy z Tuliszkowa trenowali w Białymstoku wraz z klubem Judo Poli
techniki Białostockiej. Trener tuliszkowskich judoków założył sobie cel -  dać możliwość 
swoim podopiecznym sięgania po najwyższe, olimpijskie laury. Czy to mu się uda? Nie wia
domo, ale warto wesprzeć te działania.

W  tren in g u  z  M istrzem  w  B ia ły m sto k u  u czestn iczy li:  N a ta lia  P o- 
p ra w sk a , B a r to sz  K w ia tk o w sk i, P a try k  R o sza k , D o m in ik  S k o w y ra , 
B a rto sz  S k o w y ra  o ra z  tren er  sek c ji M ich a ł G aj.

Zgodnie z deklaracjami złożo
nymi podczas pobytu sensei Ry
szarda Zieniawy w Tuliszkowie, 
współpraca z tutejszymi judoka- 
mi nie zakończyła się na jednym 
spotkaniu. W ubiegłym tygo
dniu, od piątku 20 do niedzieli 
22 września, młodzi judocy wraz 
z renerem Michałem Gajem wy
jechali do Białegostoku, by tam 
wspólnie z członkami klubu Judo 
Politechniki Białostockiej uczest
niczyć w sesji treningowej z Mi
strzem. Ryszard Zieniawa to le
gendarny zawodnik i największy 
autorytet trenerski w polskim 
judo, dlatego Michał Gaj jest nie
zwykle zadowolony z rozpoczętej 
współpracy i podkreśla, że moż
na śmiało obwieścić, że Mistrz 
Zieniawa stał się trenerem sekcji 
Judo w Tuliszkowie. -To wielkie 
dla nas wyróżnienie - mówi M. 
Gaj. -Bo przecież w czasach, kiedy 
Zieniawa prowadził kadrę Polski, 
polscy judocy odnosili największe 
sukcesy. Jego geniusz trenerski po
równywalny jest do największych 
sław polskiego sportu -  Jerzego 
Wagnera, Feliksa Stamma czy 
Kazimierza Górskiego. Treningi 
pod okiem Ryszarda Zieniawy, to 
wspaniała dla nas okazja do zdo

bycia kolejnego doświadczenia, 
a przede wszystkim umiejętności 
bardzo skutecznych technik. Dla
tego jestem bardzo szczęśliwy, że 
udało nam się nawiązać współ

pracę z Mistrzem - wyjaśnia.
Ale oprócz okazjonalnych 

wyjazdów szkoleniowych, Mi
chał Gaj zapewnia także na co 
dzień swoim podopiecznym pro

fesjonalną opiekę i szkolenia. 
Zawodnicy trenują już cztery 
razy w tygodniu, klub nawiązał 
także współpracę z fizjologiem, 
który prowadzi odpowiednio za
wodników tak, aby obciążenie 
treningowe były dostosowane 
do wieku i indywidualnych pre
dyspozycji organizmu młodego 
człowieka. -Na wyniki tych dzia
łań trzeba oczywiście czasu, ale 
by one się pojawiły, pracę należy 
zacząć od najmłodszego. Planu
jemy co miesięczne kilku dniowe 
szkolenie oraz obozy, które wpłyną

na poprawę formy. Potrzebne jest 
wsparcie rodziców, władz miasta 
Tuliszkowa oraz pobliskich firm, 
które chcą zainwestować w mło
dych ludzi. Wierzę, że wszelkie 
starania klubu zostaną docenio
ne. Judo to sport olimpijski, obok 
zapasów, to najlepiej rozwijający 
i wszechstronny sport dla dziecka. 
Marzeniem każdego sportowca 
jest zdobyć medal na Igrzyskach 
Olimpijskich, cieszę się że sekcja 
Judo w Tuliszkowie stwarza wa
runku, aby móc osiągnąć ten cel 
-  twierdzi Michał Gaj. ika

T ren in g  z  m istrzem  Z ien ia w ą  p o d cza s  p o b y tu  w  B ia ły m sto k u .
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"V T  Trześnio we bieganie dla 
\ l \ l  reprezentantów Klubu 
T * Biegacza Geotermia 

Uniejów rozpoczęło się w Kryni
cy Zdrój, gdzie w pierwszy week
end miesiąca (6-8) odbył się IV 
Festiwal Biegowy, który w tym 
roku zgromadził prawie sześć 
tysięcy zawodniczek i zawodni
ków z całego kraju i świata. W 
przepięknych okolicznościach 
przyrody Beskidu Sądeckiego 
wytyczono blisko trzydzieści 
dystansów o łącznej długości 
przekraczającej 250 km. W cią
gu trzech dni sportowych zma
gań rozgrywano konkurencje od 
mini maratonu dla dzieci aź po 
ultra maratoński Bieg 7 Dolin

na 100 km, w którym można po
biec też na odcinkach 33 lub 66 
km (do wyboru). Dwie trzecie 
stukilometrowej trasy pokonał 
Wojciech Jakubowski z Unie
jowa, czyniąc to w 11 godzin, 5 
minut i 14 sekund.

Ale z największym zaintere
sowaniem spotkała się ponow
nie Życiowa Dziesiątka. Nazwa 
jest nieprzypadkowa, bo wio
dąca w dół trasa z Krynicy do 
Muszyny sprzyja biciu rekor
dów życiowych na dystansie 10 
km, choć wbrew pozorom wcale 
nie jest łatwo. W stawce ponad 
1800 uczestników nie zabrakło 
biegaczy z naszego powiatu, 
którzy reprezentują uniejowską 

Geotermię. Krzysztof 
Tomaszewski z Turku 
zajął 159. miejsce z cza
sem 38.47 i w kategorii 
wiekowej 45-49 1. został 
sklasyfikowany na 27. 
miejscu. Zbigniew Zając 
z Poroża (gm. Malanów) 
był 480. z czasem 44.26 
(166. w kat. wiekowej 45- 
491.).

Dzień po rywalizacji 
w Krynicy, obaj biegacze 
przebiegli kolejną dzie
siątkę, tym razem w To
maszowie Mazowieckim. 
W stawce 386 zawodni
ków, Tomaszewski przy
biegł na metę 54. (40.56), 
a Zając 111. (44.32), co 
w ich grupie wiekowej 
przełożyło się na pozycje 
nr 15. i 28..

Te starty nasi zawodni
cy potraktowali jako prze
tarcie przed 31. Wrocław 
Maraton, rozegrany 15

W ro cła w  - s to ją  od  lew ej K r z y sz to f  
T o m a szew sk i i Z b ig n iew  Z a ją c .

W  b ieg u  na 10 k m  -  Ż y c io w ą  D z ie s ią tk ę  s ta r to w a ło  p o n a d  1800 u czestn ik ó w .

września, ze startem i metą na 
Stadionie Olimpijskim. Z trasą 
liczącą 42 km 195 metrów, z jej 
trudnościami oraz niesprzyja
jącą w dniu zawodów pogodą, 
dało sobie radę 3501 uczestni
ków. Wygrał Kenijczyk Phalex 
Katembu (2:18.53), wyprze
dzając swego rodaka Elisha 
Meli (2:20.01) i Etiopczyka Mo
hammeda Temama (2:27.42). 
Najlepszy z Polaków, Krzysz
tof Bartkiewicz z Torunia, był 
piąty z rezultatem 2:33.00. Re
prezentanci Geotermii Uniejów 
zostali sklasyfikowani na nastę
pujących miejscach:
415. Tomaszewski - 3:27.22 (32. 
w kat. 45-49 1.)

899. Konrad Kosecki - 3:43.08 
(198. w kat. 35-391.)
1441. Zając - 3:56.38 (118. w kat. 
45-491.)
2446. Jakubowski - 4:25.24 (494. 
w kat. 35-391.).

W klasyfikacji drużynowej 
(czasy trzech najlepszych bie
gaczy), wśród 228 zespołów, 
Geotermia uplasowała się na 63 
miejscu.

Wrocławski maraton przebie
gli również dwaj inni mieszkań
cy Turku, nie mający przynależ
ności klubowej: 985. był Piotr 
Antonów - 3:44.59 (166. w kat. 
40-44 1.), a 1154. Jan Dewicki 
- 3:49.30 (37. w kat. 55-591.).

WK

IV liga -  gr. płd.
9. kolejka

PKS -  Dąbroczanka 1-2
Warta -  V ictoria 0 0-2
Górnik — V ictoria W 0-0
O rze ł-S K P 0-1
Jarota II -  Piast 0-0
LKS Ś -G ro m 2-0
LKS G -  Obra 0-2
O lim p ia -W łó kn ia rz  (02.10.2013)

Tabela
1.Dąbroczanka Pępowo 9 2 21 2 -6
2.Górnik Konin 9 20 20-10
3.V ictoria Września 9 18 25-9
4 .Orzeł Mroczeń 9 1 814-9
5.Victoria Ostrzeszów 9 1715-14
6.0bra  1912 Kościan 9 1 617-9
7.LKS Ślesin 9 1415-11
8.SKP Słupca 9 11 12-13
9.Włókniarz 1925 Kalisz 8 1012-11
10.0lim p ia  Koło 8 10 6-6
11.Jarota II Jarocin 9 8 9-14
12.PKS Racot 9 8 1 4 -2 0
13.Grom Wolsztyn 9 8 1 3 -1 9
14.LKS Gołuchów 9 6 8-14
15.Piast Kobylin 9 6 4-16
16.Warta Krzymów 9 5 6-21

W 10. kolejce (05-06.10)
Dąbroczanka -  Obra, Grom -  LKS G,
Piast -  LKS Ś, W łókniarz -J a ro ta  II,
SKP -  Olimpia, V ictoria W -  Orzeł,
V ictoria 0  -  Górnik, PKS -W a rta

Klasa Okręgowa
9. kolejka

Sparta -  Polanin 0-1
Warta D -  Górnik 3-0
Hetman -  ZKS 2-0
GKS -  Polonia 7-2
Kasztelania -  Błękitni 1-1
Płomień -  Polonus 0-5
W ic h e r-T u lis ia 1-0
Warta K - W ilk i 1-1

Tabela
1.Kasztelania Brudzew 9 22 24-8
2.Polonus Kaz. Bis. 9 19 24-14
3.Warta Dobrów 9 1819-11
4 .Błękitni Mąkolno 8 17 20-9
5 .Polanin Strzałkowo 9 1 52 1-16
6.Hetman Orchowo 9 1517-12
7.GKS Som polno 9 14 22-12
8.Polonia Golina 8 13 20-19
9 .Płomień Nekla 9 1214-23
10.Warta Kramsk 9 11 12-19
11.W ilki Wilczyn 9 1014-12
12.ZKS Zagórów 9 1 01 0-19
13.Sparta Konin 8 9 1 0 -1 2
14.W icher Dobra 9 6 1 0 -2 7
15.Tulisia Tuliszków 9 4 6-15
16.Górnik Kłodawa 8 3 5-20

W 10. kolejce (05-06.10)
Polanin -  W ilki, Tullsia -  Warta K 
(Nd-16.00), P o lo n u s -W ich e r, 
Błękitni -  Płomień, Polonia
-  Kasztelania, ZKS -  GKS, Górnik
-  Hetman, Sparta -  W artaD

II liga - gr. zachodnia
10. kolejka

G ry f-C a lis ia 1-2
Ruch -  Bytovia 2-2
Rozwój -  Jarota 2-0
Chrobry -  Zagłębie 0-0
KS Polkowice -  Górnik 1-0
Polonia -  Błękitni 3-1
M K S -W a rta 0-3
U K P -O d ra 2-2
Raków -  Ostrovia 4-1

Tabela
1.Chrobry Głogów 10 24 17-3
2.Warta Poznań 10 21 20-8
3.Raków Częstochowa 10 19 15-11
4 .Rozwój Katowice 10 18 12-7
5 .Polonia Bytom 10 17 17-10
6 .Górnik Wałbrzych 10 17 11-7
7.Bytovia Bytów 10 16 19-11
8. Błękitni Stargard Sz. 10 13 15-14
9.Gryf W ejherowo 10 12 14-13
10.Zagłębie Sosnowiec 10 12 8-10
11.Odra Opole 10 12 10-17
12.KS Polkowice 10 11 10-12
13.UKP Zielona Góra 10 11 13-16
14.MKS Kluczbork 10 11 15-15
15.Ruch Zdzieszowice 10 10 17-17
16.0strovia 1909 Ostrów 10 9 9-15
17,Calisia Kalisz 10 7 7-24
18.Jarota Jarocin 10 4 7-26

W 11. kolejce (04-06.10)
0strov ia  -  Gryf, Odra -  Raków, 
Warta -  UKP, Błękitni -  MKS, Górnik 
-  Polonia, Zagłębie -  KS Polkowice, 
Jarota -  Chrobry, Bytovia -  Rozwój, 
Calisia —

III l ig a - g r .  II
10. kolejka

Polonia ŚW -  Grom 1-2
Centra -  Cuiavia 0-0
Notecianka -  Pogoń 2-1
Fogo -  Nielba 4-2
W łocłavia -  Unia SK 1-0
Wda -  Elana 5-2
Unia S -P o lo n ia  L 3-1
GKS -  Sokół 0-6
Lech I I - S ta r t 1-0

Tabela
1. Lech II Poznań 10 2523-13
2. Pogoń Mogilno 10 1919-17
3.Sokół Kleczew 10 19 21-10
4.Start Warlubie 10 18 24-11
5. Nielba Wągrowiec 10 18 22-15
6. Polonia 1912 Leszno 10 1718-10
7. Polonia Środa Wlkp. 10 16 20-11
8. Włocłavia Włocławek 9 1612-9
9. Grom Plewiska 10 16 21 -25
10. Unia Solec Kujawski 10 1515-7
11. Unia Swarzędz 10 1515-10
12. Wda Świecie 10 15 22-20
13. Fogo Luboń 10 1315-25
14. Centra Ostrów Wlkp. 10 9 9-17
15. GKS Dopiewo 9 811-21
16. Elana Toruń 10 712-21
17.l\lotecianka Pakość 10 7 9-23 
18.Cuiavia Inowrocław 10 2 5-28

W 11. kolejce (05.10)
Start -  Polonia ŚW, Sokół -  Lech II, 
Polonia L -  GKS, Elana -  Unia S, 
Unia SK -  Wda, Nielba -  Włocłavia, 
Pogoń -  Fogo, Cuiavia — Notecianka, 
Grom-Centra

Klasa A - gr . 2
5. kolejka

Górnik -  Orzeł 1-5
Czarni -  SRW 3-2
N ałęcz-Teleszyna 1-1
Sparta -  Orzeł K 0-2
Kasztelania II -  Osiek W. 4-1
Baszta -  Grom 1-1

Tabela
1 .Orzeł Grzegorzew 5 15 25-4
2. Baszta Przedecz 5 1 01 5-10
3.Grom Malanów 5 9 1 3 -6
4 .0rze ł Kawęczyn 5 9 1 1 -9
5.Czarni Brzeźno 5 811-11
6.Nałęcz Babiak 5 7 9-10
7.0siek W ielki 5 7 7-10
8.Kasztelania II Brudzew 5 6 1 2 -1 5
9.Teleszyna Przykona 5 5 9-13
10.SRW Łuczywno 5 4 9-15
11.Górnik W ierzbinek 5 3 6-14
12.Sparta Barłogi 5 1 5-15

W 6. kolejce (05-06.10)
Orzeł -  Grom, Osiek w ielki -  Baszta, 
Orzeł K -  Kasztelania II (Nd-16.00), 
T e leszyna-S parta  (Sb-16.00), SRW 
-  Nałęcz, Górnik -  Czarni

Mecze 1/8 finału 
Pucharu Polski

na szczeblu Konińskiego OZPN

Sparta Orzechowo
-  Strażak Licheń Stary 8-1
Warta Dobrów
-W ic h e r  Dobra 3-0 wo
Warta Krzymów
-SKP Słupca 2-6
Płomień Nekla
-  Victoria Września 0-3 wo
LKS Ślesin
-  Olimpia Koło 2-1
GKS Sompolno
-  Hetman Orchowo 6-1
Polonia Golina
-Górnik Konin 1-5
Sokół Kleczew - w olny los 
Awans - drużyny wytłuszczonym 
drukiem.
Mecze ćwierćfinałowe, Wydział Gier 
KOZPN wyznaczył na 9 października 
(środa). Zestaw par:
Sparta Orzechowo -  Sokół Kleczew 
Warta Dobrów -  SKP Słupca 
LKS Ślesin -  V ictoria Września 
GKS Som polno -  Górnik Konin
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W miniony weekend ro
zegrano pierwsze spotkania 
w poszczególnych ligach 
siatkarskich. Rywalizacja 
pokazała, że walka o ligowe 
punkty i awanse do kolej
nych rund będzie bardzo cie
kawa i wyrównana.

Liga Młodziczek
W lidze młodziczek w grupie 

IV gospodarzem turnieju była 
drużyna MKS MOS Turek, która 
rywalizowała z zespołami: UKS 
„Lis” Tuliszków i LKS „Zjedno
czeni” Rychwał. Czwarty zespół 
z grupy UKS „Piątka” Turek w 
pierwszym turnieju pauzował.

Pierwszy set spotkania MKS 
MOS Turek i UKS „Lis” Tulisz
ków był bardzo wyrównany, 
po obu stronach siatki zespoły 
walczyły zacięcie o każdą piłkę. 
Jednak żaden zespół nie wypra
cował znaczącej przewagi. Wy
równana gra toczyła się do stanu 
20:19 dla zespołu z Tuliszkowa. 
Jednak końcówka seta należała 
do zespołu „Lisa”, który posia
dając skuteczniejszą zagrywkę 
wygrał 25:22. Prowadzenie 1:0 
w meczu przez drużynę z Tu
liszkowa wpłynęło mobilizująco 
na dziewczęta z Turku, które w 
drugiej partii osiągnęły 6-punk- 
tową przewagę. W końcówce 
drugiej partii, od wyniku 16:10 
dla MKS MOS Turek, drużyna 
„Lisa” zaczęła odrabiać straty 
i doprowadziła do stanu 18:16 
dla MKS MOS. Jednak koń
cowe piłki w secie po dobrej i 
skutecznej zagrywce dziewcząt 
z Turku przyniosły im wygra
ną 25:21. O losach spotkania 
musiał zadecydować tie-break. 
Pierwsza odsłona decydującej 
partii po skutecznej zagrywce 
i dobrej grze całego zespołu 
dała prowadzenie 8:2 drużynie 
MKS MOS Turek. Po zmianie 
stron zespół „Lisa” Tuliszków 
skuteczniej zagrał zagrywką i w 
ataku doprowadzając do wyniku 
12:10 dla MKS MOS. Czas dla 
drużyny z Turku, przy wyniku 
12:10 i kilka cennych uwag tre
nera Staszaka, podziałały mobi
lizująco na zawodniczki, które 
wyprowadziły skuteczny atak 
i zdobyła ważny 13 punkt. Jed
nak zmobilizowane były także 
przeciwniczki, którym udało się 
wywalczyć także jeszcze jeden 
punkt. Przy czym dwie ostatnie 
piłki należały do zawodniczek 
MKS MOS Turek. Wygrana w 
trzecim secie 15:11 i w całym 
meczu 2:1 drużyny z Turku w 
pełni zasłużona. Drugie spotka
nie turnieju rozegrały zespoły z 
Tuliszkowa i Rychwała. Podsta
wą wygranej 2:0 (15, 16) druży-. 
ny trenera Osajdy była lepsza i 
dokładniejsza zagrywka w ca
łym spotkaniu. W obu setach

zespoły punkty zdobywały se
riami i dopiero w końcówkach 
setów na prowadzenie wycho
dziły zawodniczki z Tuliszkowa. 
Jedna porażka i wygrana w tur
nieju drużyny Lisa Tuliszków 
zapewniła im drugie miejsce 
w tabeli. W trzecim meczu za
wodów na parkiecie zmierzyły 
się drużyny z Turku i Rychwa
ła. W obu setach zespół MKS

MOS-u, zagrał skuteczniej za
grywką i poprawnie w ataku, co 
dało wygraną 2:0 (16,11). Dwa 
zwycięstwa zapewniły drużynie 
z Turku pierwsze miejsce w ta
beli. Jednak wszystkie cztery 
zespoły mają szansę na awans 
do kolejnej rundy rozgrywek. 
Zespoły uczestniczące w pierw
szym turnieju w Turku zagrały 
w następujących składach:

MKS MOS Turek: Natalia 
Ślusarek -  kapitan, Daria Marci
niak, Dominika Grzelak, Patrycja 
Adamczyk, Wiktoria Jędrasiak, 
Gabriela Filipiak, Wiktoria Drze
wiecka, Daria Groblica, Choja 
Sandra, trener Waldemar Staszak.

UKS Lis Tuliszków: Natalia Ko- 
cimska -  kapitan, Martyna Polesz- 
czuk, Kinga Jankowska, Wiktoria 
Wojciechowska, Klaudia Majkow

ska, Zuzanna Grzeszkiewicz, Wero
nika Jaśniewska, Weronika Popraw- 
ska, trener Zbigniew Osajda 

LKS Zjednoczeni Rychwał: 
Ewelina Rabiega -  kapitan, Iza
bela Frątczak, Apolonia Jugo, 
Kamila Banaszak, Aleksandra 
Wojtyniak, Patrycja Tołoczko, 
Dominika Kmieć, Agata Urba
niak, trener Sławomir Woźniak 

opracowała: ika

W yniki i ta b e le
G r u p a - I
Energetyk 1 Poznań -  UKS Pobiedziska 2:0 (7 , 11)
SKF KS Poznań -  Energetyk 1 Poznań 0:2 (-18,-10)
UKS Pobiedziska - SKF KS Poznań 0:2 (-15, -17)
Tabela
KS Energetyk 1 Poznań 2 4 4:0
SKF KS Poznań 2 3 2:2
UKS Pobiedziska 2 2 0:4
G r u p a - I I
Energetyk II Poznań -  ZSMS Poznań 2:0 (14, 10)
Hetman Sobieski P-ń -  Energetyk II P-ń 0:2 (-5,- 9)
ZSMS Poznań - Hetman Sobieski P-ń 0:2 (-13 ,-17)
Tabela
KS Energetyk II Poznań 2 4 4:0
UKS Hetman Sobieski Poznań 2 3 2:2
UKS ZSMS Poznań 2 2 0:4

G ru p a  -  I I I
Siatkarz Koło -  Am ber Kalisz 0:2 (-13 ,-13)
Augustynki Kalisz -  Siatkarz Koło 2:0 (19, 13)
Amber Kalisz-Augustynki Kalisz 2:0 (21, 20)
Tabela
MUKS Amber Kalisz 2 4 4:0
UKS Augustynki Kalisz 2 3 2:2
KS Siatkarz Koło 2 2 0:4
TKS Siatkarz Jarocin 0 0 0:0

G ru p a  -  IV
Lis Tuliszków -  MKS MOS Turek 1:2 (22.-•21,-11)
Zjednoczeni Rychwał -  Lis Tuliszków 0:2 (-15 ,-16)
MKS MOS Turek -  Zjednoczeni Rychwał 2:0 (16, 11)
Tabela
MKS MOS Turek 2 4 4:1
UKS Lis Tuliszków 2 3 3:2
LKS Zjednoczeni Rychwał 2 2 0:4
UKS Piątka Turek 0 0 0:0
G r u p a - V
PTPS Piła -  Junior Rogoźno 2:0 (10, 8)

Spada Złotów  -  PTPS Piła 0:2 (-1 1 ,-1 1 )
Jun ior Rogoźno -  Spada Złotów 0:2 (-13, -8)
Tabela •
PTPS Piła 2 4 4:0
MLKS Spada Złotów 2 3 2:2
Stowarzyszenie Jun ior Rogoźno 2 2 0:4
G ru p a  -  V I
Orlik M iłosław  -  Hagard Strzałkowo 2:0 (3 ,9 )
Olimp l Września -  Orlik M iłosław 2:0 (17, 20)
Hagard Strzałkowo -  Olimp I Września 0:2 (-11,-3)
Tabela
UKS Olimp I Września 2 4 4:0
MUKS Orlik M iłosław 2 3 2:2
UKS Hagard Strzałkowo 2 2 0:4

G r u p a - V I I
MKS MOS Słupca -  Olimp II Września 0:2 (-19, -23)
KTPS K o n in -M K S  MOS Słupca 1:2 (2 2 ,-1 0 ,-1 0 )
Olimp II Września -  KTPS Konin 2:0 (23, 24)
Tabela
UKS Olimp II Września 2 4 4:0
MKS MOS Słupca 2 3 2:3
KTPS Konin 2 2 1:4

G r u p a - V I I I
Bazar Śrem -  Libero Pleszew 2:0 (1 1 ,1 6 )
Kaniasiatka Gostyń -  Bazar Śrem 2:0 (1 9 ,1 4 )
Libero Pleszew -  Kaniasiatka Gostyń 0:2 (-1 1 ,-1 5 )
Tabela
UKS Kaniasiatka Gostyń 2 4 4:0
KS Bazar Śrem 2 3 2:2
PSPS Libero Pleszew 2 2 0:4

G rupa  -  IX
Szamotulanin -  Murowana Goślina 2:0
UKS Środa W lkp. -  Szamotulanin 2:0
Murowana Goślina -  UKS Środa Wlkp. 0:2
Tabela
UKS Środa Wlkp. 2 4 4:0
Szamotulanin Szamotuły 2 3 2:2
UKS Murowana Goślina 2 0 0:4

!•
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Komisja Rewizyjna znów w pełnym składzie
Rada gminy Władysławów w końcu, po trzech próbach, wyłoniła pełny skład komisji rewizyjnej. Do podjęcia tej decyzji niezbyt przyczyniła się opinia 

mecenasa Andrzeja Zalewskiego, obecnego podczas minionego posiedzenia rady. Niestety w skład nie wchodzą, jak dotychczas, radni wszystkich opcji 
politycznych. Powiększył się on o dwóch niezależnych: Sławomira Cieślaka i Radosława Musiała.

N o w i cz ło n k o w ie  k o m isji rew izy jn ej: S ła w o m ir  C ie ś la k  i R a d o sła w  M u sia ł.

Komisja rewizyjna w każdej 
gminie to ważne gremium. Do 
zadań jej członków należy mię
dzy innymi w imieniu rady kon
trolowanie działalności wójta, 
gminnych jednostek organiza
cyjnych oraz jednostek pomoc
niczych, rozpatrywanie i ocena 
postulatów, projektów i inicjatyw 
organizacji i obywateli oraz ba
danie i opiniowanie spraw zleco
nych przez radę. Do niedawna w 
gminie Władysławów w pracach 
komisji uczestniczyli radni z 
różnych stron politycznych. Do 
czerwca tego roku. Wtedy to, w 
wyrazie niemego, bo w sumie 
nigdy nieuargumentowanego 
buntu, wystąpili z niej „wójtowi” 
radni: Zbigniew Kacprzak i Miro
sław Bysiek. Miejsca pozostawa
ły do obsadzenia aż do minione
go piątku, gdyż podczas dwóch 
poprzednich posiedzeń nie było 
chętnych. -W  komisji rewizyjnej 
powinni być radni - przedstawi
ciele wszystkich klubów, oczekuję 
więc od radnych prawicy, by przed

stawili choć jednego kandydata, 
bo komisja nie ma możliwości 
działania -  apelował ponownie 
Józef Szustakowski. Za każdym 
razem jednak proszeni o wyty
powanie „swoich” ludzi, radni 
prawicy wycofywali się, pokręt
nie tłumacząc, że ktoś się zgłosi 
dopiero, gdy przewodniczący 
komisji zrezygnuje z funkcji. -  
Klub radnych prawicy rezygnuje z 
uczestnictwa w komisji rewizyjnej

-  wygłosił także w miniony pią
tek, 27 września, Maciej Czaja. O 
rozjaśnienie tematu czy Komisja 
Rewizyjna może działać w okro
jonym składzie poproszono me
cenasa Andrzeja Zalewskiego. Z 
wnioskiem o ewentualną zmianę 
statutu w tej kwestii wystąpił też 
Ryszard Wypych.

Prawnicze wyjaśnienia niewie
le jednak dały: -Nie ma odpowie
dzi wprost. Mamy do czynienia z

błędem ' prawnym usta
wodawcy. W ustawie o 
samorządzie, w artyku
le lla , który normuje 
pojęcie organów gminy 
są tylko dwa podmioty: 
rada gminy i wójt. Nato
miast w artykule 18a tej 
samej ustawy jest wpro
wadzona konstrukcja 
komisji rewizyjnej, która 
ma określone zadania. 
Problem polega na tym, 
że nie wiadomo czym 
ona jest! Powinien to być 
organ gminy, ale tam się 

jej nie wymienia. Czym w takim 
razie jest? Nie wiadomo. Przepis 
o komisji powstał w dalszej fazie 
legislacyjnej, został dopisany w 
nowelizacji po pierwotnej wersji, a 
ten kto nowelizował „zapomniał”, 
że powinien znowelizować również 
art. 11 -  mówił Zalewski, wyja
śniając dalej, że nikt, poza Tiybu- 
nałem Konstytucyjnym, nie jest 
władny do zdefiniowania czym 
jest komisja w znaczeniu prawa.

Tym samym nie wiadomo jakie 
normy do niej zastosować. -Gdyby 
była organem, sprawa byłaby pro
sta -  organ nie może funkcjonować 
w składzie sprzecznym z prawem, 
musi nastąpić jego kompensata. 
Jeśli jednak nie jest organem, zna
czyłoby to tyle, że komisja może ob
radować w takim składzie jakim 
chce, byle było kworum. Nie ma 
w tej sytuacji jednak jednoznacz
nej wykładni prawnej -  zakończył 
prawnik. I choć tłumaczeń było 
wiele, problem pozostał.

Przy okazji radni nie omiesz
kali pokłócić się jeszcze o zada
nia komisji. -To nie jest komisja 
rewizyjna, tylko śledcza w gminie! 
-  grzmiał Hieronim Darul. - I  
taka ma być -  odpowiedział mu 
chór głosów.

Choć blisko było do wprowa- 
dzęnia zmian w statucie, radni 
poszli po rozum do głowy i po 
przerwie wybrali nowych człon
ków. Zostali nimi radni niezależ
ni Sławomir Cieślak i Radosław 
Musiał. boxa

:

Gmina Przykona, jako pierwsza w naszym powiecie zamierza wydzie
lić ze swego budżetu pulę pieniędzy na tzw. fundusz obywatelski. Każdy 
mieszkaniec gminy będzie mógł zgłosić pomysł na wykorzystanie tych 
środków. Zdaniem wójta Mirosława Broniszewskiego, pozwoli to jeszcze 
lepiej poznać potrzeby mieszkańców i ocenić ich aktywność społeczną.

Fundusz obywatelski, jaki zamierza 
wprowadzić gmina Przykona, to nic inne
go jak budżet partycypacyjny, nazywany 
też obywatelskim, który realizowany jest 
już szczególnie w dużych miastach, w tym 
w Poznaniu. Partycypacja to inaczej współ
uczestniczenie. Dzięki temu funduszowi, 
mieszkańcy gminy mogą uczestniczyć 
w projektowaniu lokalnych wydatków, 
ponieważ władze samorządowe oddają 
pewną część gminnego budżetu do ich 
dyspozycji.

Wójt Mirosław Broniszewski przyzna
je, że istniejący fundusz sołecki pozwala 
mieszkańcom realizować swoje plany, ale 
fundusz obywatelski jest jego zdaniem ko
lejnym, jeszcze głębszym, etapem współ
uczestniczenia mieszkańców w zarządza
niu gminą. Teraz już nie tylko zbiorowo, 
ale indywidualnie, będą oni zgłaszać swo
je propozycje.

Wielkość funduszu, Rada Gminy okre
śli w przyszłorocznym budżecie. Będzie to 
kwota nie mniejsza niż 250 tys. zł, a nie 
większa niż 700 tys. zł. W tak małej gminie 
władza zna potrzeby i oczekiwania spo
łeczne, niemniej pozwoli to zdaniem wójta 
Broniszewskiego jeszcze lepiej je poznać 
i skuteczniej odpowiadać na oczekiwania. 
Będzie to również test aktywności spo
łecznej mieszkańców.

M ir o s ła w  B r o n isz e w sk i u w a ż a , ż e  
w p r o w a d z e n ie  fu n d u sz u  o b y w a te ls k ie 
go  p o z w o li j e s z c z e  le p ie j  j e  p o z n a ć  i 
sk u te c z n ie j  o d p o w ia d a ć  na o c z e k iw a n ia  
sp o łe c z n e .

Wójt oczekuje od nich konkretnych 
propozycji, mających na celu rozwiązanie 
istotnych problemów gminy, a nie tylko 
własnego środowiska. Można je zgłaszać 
osobiście, korespondencyjnie i interne
towo przez cały październik. Konkrety 
ogłoszone zostaną na stronie internetowej 
Urzędu Gminy w biuletynie Głos Przyko- 
ny i poprzez kurendy. (art)

E u r o p e j s k i  D z i e ń  b e z  S a m o c h o d u

N a  d w ó c h  lu b  
c z te r e c h  k o ła c h  

a le  b e z  s p a lin
9

Co roku 22 września obchodzony jest Europejski Dzień bez Samochodu. 
Gimnazjaliści z „Dwójki” świętowali go dwa dni później, przy okazji podsu
mowując akcję „Tydzień zrównoważonego transportu”.

Celem akcji była promocja zdrowego try
bu życia, zachowań proekologicznych zwią
zanych z przemieszczaniem się oraz pokony
wanie zagrożeń wynikających z gwałtownego 
rozwoju motoryzacji i transportu. We wtorek, 
24 września uczniowie Gimnazjum nr 2 im. 
Mikołaja Kopernika, którzy przybyli do szko
ły na rowerach, rolkach czy deskorolkach 
zostali nagrodzeni specjalnymi immuniteta
mi zwalniającymi z kartkówek i odpowiedzi. 
Akcja spotkała się z dużym zainteresowa
niem młodzie
ży. Kierowcom, 
którzy bez
uzasadnionego 
powodu (np.
podwiezienie 
chorego dziec
ka) wjeżdżali 
na teren szkoły, 
członkowie koła 
ekologicznego 
wręczali specjal
nie na tę okazję 
wydrukowane 
„pseudomanda- 
fy”, informujące 
jednocześnie 
o akcji. -Chcie
liśmy w ten 
sposób zwrócić 
uwagę, szcze
gólnie rodzicom

przyjeżdżającym po odbiór dzieci i słuchaczom 
Centrum Szkoleniowego „Wiedza” na zagroże
nie, jakie mogą stwarzać dla uczniów naszego 
gimnazjum -  mówią organizatorzy szkolne
go Dnia bez Samochodu.

Po lekcjach grupa uczniów pod opieką 
Janusza Kasprzaka i Andrzeja Majdy wy
brała się na rajd rowerowy ścieżkami rowe
rowymi do Zbiornika Przykona.

Imprezę przygotował Janusz Kasprzak 
z uczennicami klasy 2c. boxa

P o d cza s  szk o ln eg o  D n ia  B ez  S a m o ch o d u  u czn io w ie , k tó rzy  w y b r a li 
ek o lo g iczn y  śro d ek  tra n sp o r tu  o trzy m a li im m u n ite t  u p ra w n ia ją cy  do  
zw o ln ien ia  z  k a r tk ó w ek  i o d p o w ied z i.

«
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R e f l e k s j e  p o  w a k a c y j n y c h  w o j a ż a c h

W końcu ubiegłego roku szkolnego, 57 uczniów Zespołu Szkół Rolniczych w Kaczkach 
Średnich uczestniczyło w stażach zawodowych na terenie Włoch, Francji i Hiszpanii. Teraz 
odbyło się ich podsumowanie, podczas którego wręczono stażystom certyfikaty, honorowa
ne w krajach Unii Europejskiej.

W Zespole Szkół Rolniczych 
Centrum Kształcenia Praktycz
nego podsumowano staże zawo
dowe, jakie uczniowie tej szkoły 
odbyli w maju i czerwcu tego 
roku. Pięćdziesięciu siedmiu 
uczniów pogłębiało swoją wiedzę 
zawodową w Hiszpanii, Francji i 
Włoszech. Spotkał się z nimi i ich 
opiekunami dyrektor Sławomir 
Kosobudzki. Do uczniów powie
dział: „Możecie czuć się szczęś
ciarzami”. Dlaczego? Ponieważ 
jego zdaniem, staż zawodowy za 
granicą jest kluczem do kariery 
zawodowej na europejskim ryn-

Kierownik Kwiatkowski za
znaczył, że staż zagraniczny, to 
nie tylko wyjazd. Najpierw za
kwalifikowano do udziału w nim 
najlepszych uczniów z przedmio
tów zawodowych, na dodatek 
mających dobre oceny z języków 
obcych. Następnie odbyły się za
jęcia przygotowujące do stażu. 
-Sprawdziliście się w odmiennych 
realiach. Cieszy mnie, że mogłem 
koordynować te staże - mówił.

Dyrektorowi, kierownikowi 
i opiekunom podziękowała w 
imieniu stażystów Joanna Cie
ślak z Technikum Żywienia.

Następnie stażystom wręczono 
certyfikaty. A oto, co powiedzieli 
sami uczniowie na temat swoich 
zagranicznych doświadczeń.

Rafał Brudło - Technikum 
Architektury Krajobrazu (Wło- 
chy-Rzym).

' -Wyjazd na staż do Włoch po
zwolił mi na sprawdzenie siebie i 
mojej samodzielności. Pomógł mi 
nabrać pewności siebie, przeła
mać bariery w kontaktach między
ludzkich oraz poznać sens rozwoju 
zawodowego. Wyjazd poszerzył 
też moje umiejętności zdobyte w 
dotychczasowym kształceniu za

Opiekunowie tegorocznych staży. Od lewej: Elżbieta Wojciechowska, Urszula Kwiatkowska i Włodzi
mierz Sufryt.

Stażyści odbierali certyfikaty z rąk dyrektora Sławomira Koso- 
budzkiego.

wodowym. Poznałem inne sposoby 
organizacji pracy i nowe rozwią
zania stosowane w architekturze 
krajobrazu.

Joanna Cieślak-Technikum 
Żywienia i Gospodarstwa Domo
wego (Hiszpania-Walencja).

-Był to mój pierwszy wyjazd za
graniczny. Stał się dla mnie czyn
nikiem mobilizującym do bardzie 
intensywnej nauki języka obcego. 
Pracując w branży gastronomicz
nej zdobyłam wiedzę i umiejętności 
związane z przygotowaniem typo
wych potraw śródziemnomorskich 
i z obsługą gości zagranicznych. 
Jestem przekonana, że zdobyte za 
granicą doświadczenie zwiększy 
moje szanse na rynku pracy.

Zachariasz Dzikowski -
Technikum Mechanizacji Rolni
ctwa (Francja - okolice Paryża).

-Staż zagraniczny dał mi oka
zję do poznania kultury kraju, w 
którym byłem, możliwość pozna
nia ciekawych ludzi i nawiązania 
kontaktów zawodowych. Poszerzy
łem znajomość języka obcego. Od
byty staż umożliwił mi podwyższyć 
swoje umiejętności zdobyte już 
w szkole w zakresie wyposażenia 
technicznego i rozwoju techno
logicznego rolnictwa. Poznałem 
nowe technologie stosowane w 
branży rolniczej oraz zasady użyt
kowania sprzętu technicznego sto
sowanego we Francji.

Andrzej R. Tyczyno
ku pracy. Poinformował, 
że kwota dofinansowania 
tegorocznego stażu wynio
sła 143.000 euro. Dyrektor 
podkreślił, że tego typu 
staże szkoła organizuje już 
od wielu lat. W ramach pro
gramu Leonardo da Vinci 
zrealizowano ich już szes
naście z udziałem ponad 
330 uczniów. Wydano na 
to 750.000 euro. Dyrektor 
Kosobudzki powiedział, że 
nie zna w naszym regionie 
drugiej szkoły, która zrea
lizowałaby tak dużą liczbę 
praktyk zagranicznych.

Sławomir Kosobudz
ki podziękował Markowi 
Kwiatkowskiemu - kierow
nikowi szkolenia praktycz
nego, który przyczynia się w 
znacznym stopniu do organi
zacji praktyk zagranicznych. 
Podziękował też opiekunom 
tegorocznych stażystów: 
Urszuli Kwiatkowskiej, El
żbiecie Wojciechowskiej i 
Włodzimierzowi Sufiytowi 
-  najbardziej doświadczone
mu w tej materii. W tegorocznych stażach zagranicznych uczestniczyło 57 uczniów.
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Cochise, to zespół, który odwzajemnia gorące uczucia, jakim darzą go turkowianie. Przed tygodniem, czyli w sobotę 21 września, po raz trze
ci zagrał na scenie Pubu 21. Publikujemy zarejestrowaną po koncercie rozmowę, jaką z Pawłem Małaszyńskim -  solistą zespołu oraz Wojtkiem 
Naporą -  gitarzystą, przeprowadziły uczestniczki warsztatów dziennikarskich, organizowanych przez Stowarzyszenie Przystań, przy współudzia
le, między innymi, dziennikarzy Echa Turku.

Paweł Małaszyński i Wojtek Napora podczas koncertu w Pubie 21 w Turku.

Graliście w Turku już po 
raz trzeci. Jak sami wspomi
nacie, wracacie tutaj jak do 
starej rodziny.

Paweł Małaszyński: -Pierw
szy koncert graliśmy w Pubie 21. 
Byliśmy zaskoczeni, bo było na
prawdę bardzo dużo ludzi. Przy
jęcie było tak fantastyczne i gorą
ce, że od razu umówiliśmy się na 
kolejną wizytę. Czasami jest cięż
ko ruszyć publikę, bo zazwyczaj 
to jest takie przymierzanie się, 
czajenie z publicznością, a praw
dziwa zabawa zaczyna się gdy 
zostaje niewiele do końca kon
certu. W Turku od początku jest 
fajna energia, którą się napraw
dę czuje. My zawsze tu chętnie 
przyjeżdżamy i przyjedziemy na 
pewno po raz kolejny.

Wolicie grać w małych 
miejscowościach, takich jak 
nasza, czy w większych mia
stach?

P.M.: -Raczej nie ma to dla 
nas znaczenia. Zazwyczaj jest 
tak, że gdy jedziemy do dużego 
miasta, spodziewamy się wielu 
osób, a zdarza się, że przychodzi 
ich 40. Potem jedziemy do ma
łego miasta, zastanawiamy się, 
ilu w takim razie ludzi się tam 
pojawi. Wchodzisz do klubu, w 
którym mieści się 200 osób, i te 
200 osób przychodzi i się fanta
stycznie bawi.

Niedługo wydajecie nowy 
krążek, kiedy dokładnie?

Wojtek Napora: -Miejmy na
dzieję, że w listopadzie. Chcemy 
go wydać najpóźniej do 15 grud
nia. Jeżeli się nie uda, bo to zależy 
od wytwórni i innych czynników 
wpływających na to, do lutego 
przyszłego roku maksymalnie.

Muzyka na nim zawarta bę
dzie się różnić od dotychcza
sowej?

W.N.: -Zawsze, gdy zabie
ram się za robienie kawałków, 
wyznacznikiem jest to, żeby się 
nie powtarzać, żeby zrobić coś, 
czego jeszcze nie robiliśmy i na 
tej płycie też tak jest. Oczywi
ście to cały czas jest gitara, bas, 
perkusja, nie rozszerzyliśmy in
strumentów o sekcję dętą, czy 
elektronikę. Na pewno jest to 
trudniejsza płyta niż poprzednie, 
trochę ją pogmatwaliśmy w ta

kim pozytywnym znaczeniu. Doj
rzewamy pod względem kompo
zytorskim i to jest krok na przód. 
Taką mamy nadzieję.

Czyli jest lepiej niż oczeki
waliście?

W.N: -Poprzeczkę podnie
śliśmy poprzez nagrywanie na 
setkę, czyli wszystkich instru
mentów naraz. Mieliśmy kontakt 
wzrokowy. Granie w jednym po
mieszczeniu ma w sobie klimat 
trochę koncertowy, na którym 
nam zależało. Chcieliśmy osiąg
nąć bardzo surowe, nieprzekom- 
binowane brzmienie. Słuchając 
perkusji i basu, czuje się, że oni 
naprawdę grają razem. Dynami
ka jest inna. Naszym zdaniem 
miało to sens.

P.M.: -Ludzie mówili, że to, 
co słyszeli na koncertach, w ogó
le się nie imało tego, co było na 
płytach. O wiele lepiej brzmimy 
na koncertach niż na nagraniach. 
Zastanawiałem się, jak spowodo
wać, żeby tę energię, którą prze
kazujemy ludziom na koncertach 
też zarejestrować na płycie i wte
dy zrodził się ten pomysł.

Jakie są wasze muzyczne 
inspiracje? Przyznam, że tro
chę brzmicie jak Metallica.

W.N.: -Ludzie, z którymi roz
mawiamy po koncertach mówią 
tak różne rzeczy i historie o tych 
utworach. Jedni twierdzą, że to 
jest Metallica, drudzy Danzing, 
inni, że The Doors. Nie ma prob
lemu, każdy może słyszeć to, co 
chce. Nie potrafię powiedzieć, że 
inspiruje nas tylko to lub to. Dla 
mnie najważniejsze jest, żeby 
grać jak najwięcej swoich dźwię
ków.

P.M.: -Ktoś kiedyś powie
dział, że w momencie, kiedy po
wstał zespół The Beatles, Black 
Sabbath czy Led Zeppelin, nikt 
nic już nowego nie wymyślił, bo 
te zespoły zagrały już wszystko, 
co jest do zagrania.

Jak powstają wasze piosen
ki? Czy macie czas spotkać 
się razem i poimprowizować? 
Słuchając waszych kawałków 
można zauważyć, że bardziej 
skupiacie się na warstwie in
strumentalnej, teksty są dość 
ubogie pod względem ilościo
wym.

W. N.: -Paweł ma taki styl pi
sania tekstów. Bardzo obrazowy, 
symboliczny, pobudzający wyob
raźnię. Dlatego można odnieść 
wrażenie, że to krótkie, ubogie w 
słowa liryki.

Co do muzyki to sporo pomy
słów, melodii wokalnych przesy
ła nam Paweł, a my to opracowu
jemy, we trzech, instrumentalnie. 
Później spotykamy się i robimy 
jeszcze jakieś poprawki, dokład
ki. Czasami jest tak, że ja wymy
ślam numer z chłopakami, opra
cowujemy go i Paweł do tego 
dokłada wokal.

Jak reagujecie na krytykę?
W.N.: -Na pewno nie załamu

jemy się, gdy ktoś napisze coś 
złego na nasz temat. Podobnie 
nie obrastamy w piórka, gdy ktoś 
nas pochwali. Każdy ma prawo 
do własnej opinii. Na tym właś
nie polega wirtualny XXI wiek. 
Każdy może pod jakimkolwiek 
nickiem wyrazić swoje zdanie 
na dowolny temat. Fajnie, gdy 
opinie o Cochise dotyczą samej 
muzyki i są rzeczowe.

Mieliśmy taką sytuację z 
dziennikarzem Makakiem w An- 
tyradiu. Gdy wydaliśmy „Still Ali- 
ve”, to powiedział, że w życiu nie 
puści Cochise.

P. M.: -Kiedyś zadzwonił i za
prosił nas do programu. Myśle
liśmy, że to jakaś podpucha, ale

powiedział na antenie: „Przesłu
chałem wasze „Still Alive”. Słabo 
panowie. Na pewno ta płyta nie 
jest tą, która jest na mojej półce. 
Natomiast „Back To Beginning” 
jest na mojej półce najlepszych 
krążków”. Co ciekawe, według 
niego, najlepszym numerem na 
płycie jest „Whispers”, który 
bardzo często puszcza w swojej 
audycji. W życiu bym nie powie
dział, że Makakowi będzie się 
podobał akurat ten utwór. To 
loteria...

Jak wyglądały wasze po
czątki? Założyliście zespół w 
2 0 0 4  roku i mieliście sporą 
przerwę, bo pierwsza płyta 
studyjna pojawiła się dopiero 
w 2010  roku.

W. N.: -Paweł z naszym pierw
szym perkusistą, Darkiem, mieli 
zespół Apogeum. Nagrali nawet 
płytkę demo. Jednak wkrótce po 
tym się rozpadli. Zadzwonił do 
mnie Darek .z pytaniem, czy nie 
chciałbym pograć z nimi. Powie
działem, że możemy spróbować, 
i że mam kumpla, basistę, który 
też mógłby z nami grać. Nagrali
śmy demo „9” i z przyczyn raczej 
osobisto-personalnych stwierdzi
liśmy, że nie do końca nam to 
idzie. Zawiesiliśmy działalność. 
Ja wyjechałem do Ameryki. Pa
weł w tym czasie odniósł sukces 
jako aktor. Wróciłem i po jakimś

czasie zadzwonił do mnie Paweł 
i stwierdził: „Słuchaj, spotkajmy 
się i pograjmy razem. Tak bez 
zobowiązań”. Zaczęliśmy grać, 
coś zaskoczyło i wznowiliśmy 
działalność. Przygotowując płytę 
„Still Alive” zmieniliśmy perkusi
stę. Dołączył do nas Czarek, któ
rego znaliśmy od wielu, wielu lat. 
Wniósł bardzo dużo do zespołu i 
od tamtej pory funkcjonujemy 
już sprawniej.

Czyli teraz zajmiecie się 
muzyką w pełnym wymiarze?

W.N.: -Cały czas od wydania 
„Still Alive” jest granie na serio. 
My to bardzo lubimy, poważnie 
traktujemy, natomiast dlatego, 
że nie żyjemy z grania, nie może
my poświęcać temu stu procent 
naszego czasu, tylko tyle, ile je
steśmy w stanie.

P. M.: -Jeżeli chodzi o kon
certy, to staramy się zagrać 
przynajmniej jeden weekend w 
miesiącu. Chłopaki grają regu
larne próby. Ja dołączam, kiedy 
tylko mogę. Staramy się poświę
cać muzyce maksymalnie dużo 
czasu. Sprawia nam to ogromną 
frajdę i mam nadzieję, że jeszcze 
długo będziemy razem tworzyć i 
grać koncerty.

Rozmawiały:
Karolina Kozłowska 

Kamila Solecka 
Patrycja Wysocka



Podczas tegorocznych, XI Otwartych Mistrzostw Powiatu Tureckiego w Powożeniu Zaprzęgami i Skokach przez Prze
szkody wzięto udział kilkudziesięciu właścicieli i miłośników koni. Podczas imprezy wręczono też brązowe odznaki PZJ w 
powożeniu zaprzęgami, które uprawniają do startu w profesjonalnych zawodach.

W skokach przez przeszkody zawodnicy startowali w czterech kategoriach.

Niedzielna rywalizacja (22 
września) rozpoczęła się od 
skoków przez przeszkody. Jak 
zwykle zawodnicy startowali w 
czterech kategoriach. W LL: I 
miejsce zajął Mateusz Arent, II
- Natalia Zawrocka i III - Katarzy
na Paradowska (UKS Trójka), 
W L: I - Piotr Nawrocki (Stajnia 
Bursztynowa), II - Marta Zieliń
ska (KJ Zagórów), III - Mateusz 
Arent. W P: pierwszy był Walery 
Łyskowka (KJ Pałac Śliwniki), 

'druga - Marika Kwaśniewska
(KJ Zagórów) i trzeci Walery 
Łyskowka. W kategorii N: I i II
- Walery Łyskowka i III - Marika 
Kwaśniewska.

Po 14 rozpoczęły się zawody 
w powożeniu zaprzęgami. Tego
roczny parkur sędziowie uroz
maicili nową przeszkodą w for
mie slalomu między beczkami. 
Jako pierwsi swoje umiejętności 
prezentowała młodzież. W tej ka
tegorii najlepszy okazał się Jan 

LGodek (104,87 pkt.), II i III - Filip 
Grudziński (118,55 pkt., 108,14 i 
3 punkty karne.), IV - Piotr Ob- 
lizajek (164,05 i 16 punktów kar
nych).

W konkurencji zaprzęgów jed
nokonnych kuców: I - Jarosław

Graczyk (82,05 pkt. i 6 punktów 
karnych), VIII - Jerzy Liberski 
(84,24 pkt. i 6 punktów karnych), 
IX- Roman Oblizajek (109,05 pkt. 
i 6 punktów karnych), X - Łukasz 
Stefaniak (114,32 i 9 punktów 
karnych).

W zaprzęgach parokonnych

koni dużych: I miejsce zajął Ja
rosław Wroński (90,67 pkt.), II - 
Stefan Markiewicz (102,84 pkt.), 
III - Krzysztof Zimoch (105,46 
pkt.), IV - Mirosław Wojtczak 
(110,75 pkt.), V - Andrzej Głodny 
(117,58 pkt.), VI - Dariusz Wró
bel (130,16 pkt.), VII - Mirosław

Grudziński (101,65 pkt. i 3 punk
ty karne), VIII - Adam Graczyk 
(109,39 pkt. i 3 punkty karne), 
IX - Roman Oblizajek (114,59 
pkt. i 3 pkk), X - Jerzy Liberski 
(115,46 pkt. i 3 punkty karne), 
XI - Marcin Klinkiewicz (88,51 
pkt. i 9 punktów karnych), XII

- Bartosz Stelmaszyk (96,55 pkt. 
i 9 punktów karnych), XIII - Zbi
gniew Nowakowski (112,66 pkt. i 
9 punktów karnych).

W czwórkach kolejne miej
sca zajęli: Mirosław Grudziński 
(149,11 pkt.), Marcin Klinkiewicz 
(157,03 pkt. i 3 punkty karne), 
Stefan Markiewicz (159,12 pkt. i 
3 punkty karne).

Zawody były doskonałą oka
zją do wręczenia brązowych od
znak PZJ, które uprawniają do 
startu w profesjonalnych zawo
dach. Otrzymali je: Karol Arent 
z Tomaszewa, Tadeusz Godek 
z Doruchowa, Andrzej Głodny 
z Kalinowej, Mirosław Grudziń
ski ze Żdżar, Danuta Janiak, 
Konstancja Klinkiewicz, Marcin 
Klinkiewicz, Sławomir Kwaśny, 
Mirosław Wojtczak i Dariusz 
Zięba z Turku, Jan Joriski z Ra- 
dyczyn Kolonii, Michał Kasoro- 
wicz z Szemborowa, Paweł Ku
nicki z Krępy, Mariusz Kuster 
z Kłodawy, Sławomir Lipiński z 
Błaszek, Jerzy Liberski z Kolonii 
Powiercie, Stefan Markiewicz z 
Tuliszkowa, Sławomir Misiak z 
Janiszewa, Zbigniew Nowakow
ski z Wyszyny, Roman Oblizajek 
i Weronika Oblizajek z Kowali 
Księżych, Mirosław Słomowski 
z Brudzewa i Dariusz Wróbel z 
Rudzicy.

ił

Zbigniew Nowakowski w kategorii zaprzęgów jednokonnych kuców zajął trzecie 
miejsce.

Podczas zawodów wręczono brązowe odznaki PZJ, które uprawniają do startu w pro
fesjonalnych zawodach.

Bartkowiak (84,82 pkt.), II - Ste
fan Markiewicz (90,36 pkt.), III
- Zbigniew Nowakowski (77,54 
pkt. i 3 punkty karne), IV - Roman 
Oblizajek (100,87 pkt. I 3 punk
ty karne), V - Roman Oblizajek 
(120,12 i 5 punktów karnych), W 
powożeniu zaprzęgami parokon
nymi kuców kolejne miejsca za
jęli: Jarosław Bartkowiak (70,33 
pkt.), Zbigniew Nowakowski 
(95,30 pkt.), Stefan Markiewicz 
(92,32 pkt. I 3 punkty karne), 
Roman Oblizajek (108,55 pkt. i 3 
punkty karne).

W kategorii zaprzęgów koni 
dużych: I-Andrzej Głodny (83,39 
pkt.), II - Zbigniew Nowakowski 
(83,57 pkt.), III - Ryszard Kozaj- 
da(l 19,12 pkt.), IV - Mirosław 
Wojtczak (81,44 pkt. i 3 punkty 
karne) V - Stefan Markiewicz 
(92,13 pkt. i 3 punkty karne), VI
- Bartosz Stelmaszyk (108,39 pkt. 
i 3 punkty karne), VII - Adam

Maleńkie kocięta nie przeżyłyby, gdyby nie 
zaopiekowała się nimi ... suczka.

Kudłaty psiak o imieniu Sali na posesji Marcina 
Klinkiewicza mieszka od kilku lat. To bardzo rados
ny i przyjazny psiak. Na Leśnej trzymają też inne 
zwierzęta, kilkanaście koni. Jak to w gospodarstwie 
są też koty, które zamieszkują stodołę. Przed kilko
ma dniami córka właścicieli zauważyła, jak suczka 
niesie w pyszczku maleńkiego kociaka. Nastolatka 
nie mogła uwierzyć, jak ułożyła maleństwo w siod
łami i zaczęła karmić. To dziwne, bo nie miała szcze
niaków, co oznacza, że suczka ma wielkie matczyne 
serce. Dziewczyna znalazła w stodole kolejne kociaki 
i podrzuciła przyszywanej mamie.

Za kilka tygodni kociaki będą już na tyle samodziel
ne i będzie je można zabrać od nietypowej matki. Je
żeli ktoś by chciał przygarnąć wyjątkowego kociaka 
prosimy o kontakt pod nr telefonu 662 225 697.

ił
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Z U H IP  RTV A G D
Poszukuje pracowników 
do działu handlowego

znających dobrze minimum jeden z języków: 
niemiecki, rosyjski, włoski, hiszpański, 

francuski, angielski
CV proszę składać na praca@zhuip.pl 

lub adres firmy ZUHIP Sp. z o.o. 
Olszówka 4c62-731 Przykona

ZATRUDNIĘ
absolwenta/kę
psychologii
tel. 6 0 2  3 8 9  4 0 5

P R A C A

PRACOWAŁEŚ legalnie 
w Niemczech 2009 - 2012 
- odbierz podatek! Otwórz 
firmę w Niemczech i pracuj 
legalnie! 63 249 15 78. |205k

ZATRUDNIMY kierow
ców C+E transport mię
dzynarodowy, również z 
małym doświadczeniem, 
atrakcyjne w ynagrodze
nie, now e sam ochody; 
694 557 444; 43 828 68 
141 ■_______________ z!4/pz

DZIAŁK I na s

ZATRUDNIĘ kierowcę z 
kat. C+E w transporcie mię
dzynarodow ym ; 609 446 
555.
Z A O PIE K U JĘ  się osobą 
niepełnosprawną bądź star
szą; 665 195 935. 2541gwk

LOKALE
MIESZKANIA

SPRZEDAM lub wynajmę
lokal o pow. 20m2 przy Os. Wy
zwolenia; 513 605 823. 2534gwk 
DO wynajęcia lokale, dzia
łalność biurow a, usługo
wa, handlowa (parter 56m2, 
piętro: 12,5, 14 i 17m2). 
Turek, Broniewskiego 7.; 
508 185 700.
TANIO sprzedam mieszka
nie własnościowe, bezczyn- 
szowe, po remoncie, w Grzy- 
miszewie; 723 321 222.
DO w ynajęcia pokój stu
dentce lub studentow i w 
Poznaniu; 604 202 818.
DO wynajęcia lokal 80m2, 
działalność biurowa, han
dlowa, usługowa, ul. Kolska 
Szosa 1 (na przeciwko po
mnika); 601 753 520. 25400wk 
LOKALE do wynajęcia, na 
parterze: 47m2, 50m2, 10lm 2, 
ul. Kaliska 25 w Turku; 602 
176 766.
SPRZEDAM mieszkanie o 
pow. 37,30m2,2-pokoje, 2-pię- 
tro, balkon, piwnica, c.o., meble 
w kuchni; 666 507 190. 25416wk
SPR ZED A M  m ieszkanie 
2-pokojow e na parterze, 
46m2, c.o., c.w., blok z cegły, 
ul. Matejki, 115.000zł; 695 
652 763.
SPR ZED A M  m ieszkanie 
49m2, rozkładowe, 2-pokoje, 
kuchnia, łazienka, dwie piw
nice, strych; 603 533 494.|3/wk

SIGN0 NIERUCHOMOŚCI
POŚREDNICTWO - ZARZĄDZANIE - DORADZTWO
Turek, Ul. SZEROKA 12

tel. 63 289 11 00. 503 002 440
Zapraszamy w godz. 10 -13° i 14° -17
1. M ie s z k a n ia  w  Turku:
-  2-pok 45,511+ Sadkowskiego - 89.00C
- 3-pok 48m2 Młodych - 83.000 
-1  -pok 36m2 Matejki - 70.000

2-pok 25m2 650-lecia - 65.000
2 . D o m y :
-Turek Os.Muchlin - 390.000 
-Turek Tamka-155.000
- Turek Zapałczane - 360.000
- Mariantów - 280.000
3 . D z ia łk i b u d o w la n e  -  O KAZJA:
- Rzymsko 3,9ha - 70.000
- Kowale Księże 1,8ha - 25.000
- Zbiornik Przykona 0,5ha - 99.000
- Grabieniec 2146m2 -115.000

w w w . s i g n o . c o m . p

Obrzębin nowe domy
• pomoc w uzyskaniu kredytu już od 4.3;
• przyjmujemy mieszkania w rozliczeniu

SPR ZED A M  m ieszkanie
2- pokojowe, ul. Spółdziel
ców 6., do remontu, 38m2,
3- piętro, ciemna kuchnia, 
74.000zł; 669 836 206; 669 
428 788. 28wk
NIERUCHOMOŚCI

DOMY

SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7 ar w 
Przykonie, przyległe do osiedla 
w Psarach; 693 702 481. .
SPRZEDAM działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadająwarunki zabudowy; 
782 596 322. 24057wk
SPRZEDAM: Dom Grabie
niec -275tys.; Dom w Ko
walach- 250tys.; Nierucho
mość komercyjno-mieszkalna 
590tys.; Dom Poroże 84000; 
Działki Kotwasice; Działka 
bud. w Uniejowie 30ar-65tys.; 
Działka bud.w Spicimierzu 
lha-11 Otys.; www.agninvest. 
otodom.pl - Tel: 884-803-244, 
tel:661-658-373; 
SPRZEDAM działkę l,6ha 
w całości lub z podziałem na 
mniejsze, Grabieniec (atrak
cyjna okolica, graniczy z 
lasem); 601 144 178. 25]07wk 
SPRZEDAM działki budowla
ne w Turkowicach, w atrakcyj
nym miejscu, między lasami, 
blisko szkoły, bardzo dobry 
dojazd; 502 070 149. 25194wk
SPRZEDAM ziemię orną o 
pow. 3,20ha w miejscowości 
Wojciechów, gm. Kawęczyn; 
722 337 797.

62-510 Konin, ul. Noskowskiego 1A 
(budynek SM „ZATORZE") 

godz. 9.00-17.00
tel. 063-240-00-28; 0605-618-289 

www.toknieruchomosci.com.pl

Nieruchomości 
W ięcej o fe r t  na  www. 
toknieruchomosci.com.pl 
6 0 5 6 1 8 2 8 9 , (6 3 ) 2 4 0  00  28

SPRZEDAMY:
• KOMERCYJNE

C H R Z Ą B L IC E  G M . 
BRUDZEW, 210.000 zł, 
BIBIANNA, 205.000 zł 
BRUDZEW, 230.000 zł 
CICHÓW , 500.000 zł 
DOBRA UL. KILIŃSKIE
G O , 300.000 zł NOWA 
CENA
DOBRA KILIŃSKIEGO,
180000 zł
GRABOWIEC, 220.000 zł 
KALINOWA, 515.000 zł 
LEŚNICTW O 195.000 zł 
M IKULICE, 105.000 zł 
OSIEK MAŁY 192000 zł 
TA R N O W A  G M . T U 
LISZKÓW  78.000 zł 
TULISZKÓW , 255.000 zł 

DZIAŁKI
PRZYBORÓW, 40000 zł,
TARNOW A GM . BRU
DZEW 85000 zł,
M IKULICE 16000 zł

SPR ZED A M  działkę bu
dowlaną o pow. 7,5ar w Ci- 
sewie; 887 045 300. „  .
SPRZEDAM dwa mieszka
nia w domu dwurodzinnym, 
każde po I00m2 + piwnica + 
garaż, 220.000zł. Turek, Oś. 
Dobrskie; 509 445 9 9 1 . , ^
SPRZEDAM dom w Turku, 
Uniejowska, w stanie surowym, 
dach z dachówki, ogrodzony, 
wszystkie media, 2-garaże, 
działka 24ar; 601 567 005.,A71W
S P R Z E D A M  10 -a ro w e  
działki budowlane, położone 
przy uł. Słonecznej w Turku; 
667 216 569.
SPRZEDAM budynek pię
trowy, podpiwniczony, pow. 
375m2, wraz z przyległym 
gruntem o pow. 75m2, ogro
dzonym. Obecnie w budynku 
prowadzona jest działalność 
najmu (usługi i handel). Tu
rek, ul. Broniewskiego 7.; 
508 185 700.
PILNIE sprzedam piętrowy 
dom w Stawiszynie k/Kalisza, 
po kapitalnym remoncie, 7 
pokoi, kuchnia zabudowana, 
2 łazienki, pralnia. Mogę 
sprzedać całkowicie umeblo
wany. Działka 640 mkw. Tel. 
503-140-573.
SPRZEDAM działki budowla
ne o pow. 10 -13,7 ara, lokaliza
cja: 1,5 km od centrum miasta 
Dobra; 609 251 517. 
SPRZEDAM działkę budo
waną o pow. lOar w Żukach, 
wszystkie media, usytuowana 
za szkołą; 781 357 701.
SPRZEDAM lub wynajmę
dom 160m2, w centrum Tur
ku, wraz z lokalem 70m2 pod 
działalność, działka 500m2; 
888 233 326.

NIERUCHOMOŚCI
-Sprzedam dom, budynek 
gospodarczy, 0,56ha, Chy- 
lin gmina W ładysławów, 
155000zł, więcej informacji 
oraz zdjęcia na stronie www. 
trado-nieruchom osci.pl , 
604-053-500
-Sprzedam dom 60m2, bu
dynki gospodarcze, 0,41 
ha, Gadów gmina Mycielin, 
89000zł, więcej informacji 
oraz zdjęcia na stronie www. 
trado-nieruchom osci.pl , 
604-053-500
-Sprzedam dom, budynek 
gospodarczy, 2,18 ha, Sma- 
szew  gm ina Tuliszków , 
140000zł, więcej informacji 
oraz zdjęcia na stronie www. 
trado-nieruchom osci.pl , 
604-053-500
-Sprzedam dom 90m2, bu
dynki gospodarcze, 0,20 ha, 
W róblina k. Tuliszkowa, 
120000zł, więcej informacji 
oraz zdjęcia na stronie www. 
trado-nieruchom osci.pl , 
604-053-500
-S p rzed am  now y dom  
180m2, 0,18 ha, L isiec 
Wielki gmina Stare Miasto, 
499000zł, więcej informacji 
oraz zdjęcia na stronie www. 
trado-nieruchom osci.pl , 
604-053-500
-Na sprzedaż magazyny po 
byłym GS, 1832m2, 1,55 
ha, Kawęczyn, więcej infor
macji oraz zdjęcia na stronie 
www.trado-nieruchomosci. 
p l , 604-053-500
-Na sprzedaż obiekt biuro- 
w o-w arsztatow y 320m2, 
1,20 ha, Przykona, przy 
drodze nr 72, więcej infor
macji oraz zdjęcia na stronie 
www.trado-nieruchomosci. 
p l, 604-053-500

SPRZEDAM działki budow
lane w Kaczkach Średnich; 
607 192 533. 25415wk
SPRZEDAM ziemię z lasem, 
pow. l,01ha, Cisew Mały; 
607 192 533.
SPRZEDAM  las 55-letni, 
3ha; 697 607 648. 
SPRZEDAM dom jednoro
dzinny, piętrowy, podpiwni
czony + budynek gospodarczy 
z garażem na działce 7ar w 
Malanowie;63 28830 71.... t7 14/wk
K U P IĘ  g run t ro lny  lub 
gospodarstwo. Tel. 664-944-
6J5- 446/FB
SPRZED A M  dom m iesz
kalny oraz gospodarczy na 
działce l,60ha w miejscowo
ści Marianów - Kolonia; 724 
177 038.
S P R Z E D A M  pole  orne 
0,40ha w miejscowości Imieł- 
ków, cena dostępna; 506 604
411-
DO wynajęcia teren 70ar w 
Malanowie pod działalność; 
785 767 441. 30wk
DO wynajęcia od zaraz garaż 
murowany na Oś. Wyzwole
nia; 609 814 477.

USŁUGI ogólne

S I A T K A
Bramy Ogrodzenia
602 692 389 
63 214 34 78

BETONOWE 
GARAŻE I WIATY 

PODMURÓWKI
POD SIATKĘ I PANEL
P R O D U K C J A

M O N T A Ż

BETOGROD 
BRATUSZYN 24 
Tel. 785 267 757

KANALIZACJE
-  udrażnianie, inspekcje kamerą IV

PRZYDOMOWI
OCZYSZCZALNIE

USŁUGI MINIK0PARKĄ
882-402-000

Ś W I A D E C T W A
c e r t y f i k a t y

E N E R G E T Y C Z N E
od 199 zł

7 S  509 324 733

PŁOTY
BETONOWE
W IA T Y  G A R A Ż E  

podmurówka do siatki i panela 
• PRODUKCJA 

• MONTAŻ
• TRANSPORT 

Multi-Bet 
603  701 544, 5 1 0 1 2 3  4 14

NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, autoblokady 
niedźwiedźlock. Instalacje: 
alarmowe, domofonowe, 
telefoniczne, teleinforma
tyczne. Turek, C hopina 
9 9 , 601 818 259. ^

TRANSPORT osobowo-to
warowy busami 9-, 12-, 16-, 
20-osobowymi, wycieczki, 
przysięgi, imprezy ŻALU
ZJE, ROLETY, tapicerki 
drzwiowe, drzwi i zaniki 
Gerda, wzmacniane drzwi 
wejściowe, markizy, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionowych. Atrakcyjne 
ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745,603 222 195 7/nk,

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych. Odbiór z 
domu klienta lub w punkcie 
- ul. Browarna 6 (14.00- 
16.00); 667 913 419. 3gsvk

C ZY SZ C Z E N IE  dywa
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562. 32wk

BŁYSK BRUK - czysz
czenie, impregnacja kostki 
brukowej, dachów, elewa
cji, ogrodzeń, budynków 
inwentarskich, tanio i solid
nie; 887 070 482. 2„ „ wk

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
oraz samochodowych, Kar- 
cher; 661 964 682.

USŁUGI MINIK0 PARKĄ
Wykopy pod fundamenty, 
przyłącza kanalizacyjne, 
kablowe, szamba, oczka 
wodne, przydomowe oczyszc
zalnie. Tanio! Tel. 697 673 
661.

IN S T A L A C JE  ELEK 
TRYCZNE w domkach jed
norodzinnych i obiektach 
przemysłowych, Napędy 
do bram, Alarmy, Kamery, 
Anteny, tel. 697 673 661 ,rf3;DK,

PRODUKCJA siatki ogro
dzeniowej, panela ogrodze
niowego, sztachety meta
lowe, bramy, słupki. Raty! 
Kaczki Średnie 33A; 693 
426 976.

MEBLE pod wymiar: ku
chenne, łazienkowe, biu
rowe, szafy Kom andor, 
garderoby, realizacja niety
powych zamówień, pomiar 
i wycena; 507 080 495. ^

P C -S E R W IS  - napraw a 
komputerów u klienta, usu
wanie wirusów, reinstalacja 
systemu, odzyskiwanie da
nych, konfiguracja i przy
spieszanie. Szybko i solid
nie; 534 033 850. 37wk
P R O D U K C JA  i m ontaż 
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady. PPHU 
Krzysztof Ochocki, Uniejów 
ul. Norwida 19.; 63 288 89 
97; 608 358 922. 
DERATYZACJA, malowa
nie elewacji dachów, wyna
jem podnośników koszowych 
32m, www.ddd-malowanie. 
ovh.org, 693-851-399 ^  
SIATKA ogrodzeniowa, słup
ki + montaż. Piętno 80A, gm. 
Tuliszków; 63 279 2171 .
ŻWIROWNIA PPHU- MAR
KO- Marek Krysiak Międzyle
sie 5Ak/Turku Tel. 63-279-65- 
69, kom 691-379-535 Usługi 
transportow e- samochody 
skrzyniowe i wywrotki Wyna
jem koparki i ładowarki. 
PRODUKCJA siatki ogro
dzeniowej, panele ogrodze
niowe, akcesoria, łączniki, 
płyta betonowa, słupki, mon
taż i transport, Głogowa 37.; 
664 494 239 2S288wk
KAMIENIARSTWO www.
nagrobki-starosta.pl 601- 
360-659.
W ID E O F IL M O W A N IE ,
fotografow anie wszelkich 
imprez okolicznościowych. 
Wysoka jakość dźwięku i ob
razu. www.filmedia-wesele.pl 
501-645-930
OGRODZENIA kute, bra
my, poręcze, balustrady oraz 
drzwi garażowe, atrakcyjne 
ceny i szybki termin realiza
cji; 601 258 401. 25379wk

USŁUGI budowlane

TYNKI maszynowe cemen- 
towo-wapienne, szpachlo
wanie; 669 411 600.

P r z e w o z y  o s o b o w e  d o

N iem iec , Holandii i Belgii
Wyjazd codziennie.
Zabieramy i podwozimy pod dom, 
Możliwość zabrania większego bagażu.

PROMOCJA! 
piąty kurs 50%, a 10 GRATIS.

■BI

mailto:praca@zhuip.pl
http://www.signo.com.p
http://www.agninvest
http://www.toknieruchomosci.com.pl
http://www.trado-nieruchomosci
http://www.trado-nieruchomosci
http://www.ddd-malowanie
http://www.filmedia-wesele.pl
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OGRODZENIA
BETONOWE

'» V. £

P P H U  WUBET
LASKI 13c

t e l .  6 0 1  7 4 9  0 7 2

P L A N U JE S Z  rem o n t 
domu? Zrobimy to za Cie
bie! W szystkie prace re
montowe od A do Z! www. 
pidbud.republika.pl; 607 
418 991.

TARTAK, ANTEK” w Ma- 
łoszynie oferuje więźbę im
pregnowaną, łaty, deski, itp., 
możliwość transportu; 692 
957 620;63 289 28 19.,^,,.,______.__________ 25Q43wk

CYKLINOWANIE bezpy
łowe, zasilanie 220V; 504 
083 276.

REMONTY, malowanie, 
gładzie, panele, płytki, re- 
gipsy, staro-tynki, ocie
plenia, kominki; 725 475 
970.

E L M A R  - in s ta la c je  
elektryczne w budynkach 
mieszkalnych i przemysło
wych. Sprzedaż silników 
elektrycznych; 781 055 
385.

USŁUGI Mixokretem już 
od 9zł/m2: posadzki, stro
py, chudziaki, zacieranie 
mechaniczne. Wykańczanie 
wnętrz: gładzie i malowa
nie; 664 294 232.

DACHY - krycie dachów
ką, blachodachówką, papą 
term ozgrzew alną , kon
strukcje drewniane, wiaty, 
obróbki dekarskie, fachowe 
wykonanie, konkurencyjne 
ceny; 661 960 810.

STYROPIAN, wełna. 500- 
299-603.

P R O JE K T Y  arch itek to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz; 
504 772 995. 24419wk
POSADZKI, stropy i funda
menty agregatem, zacieranie 
m echaniczne, nanoszenie 
poziomów niwelatorem. Wy
pożyczanie agregatu z ope
ratorem. Szymczak; 605 086 
208-
TYNKI maszynowe cemen- 
towo-wapienne, wykonywa
ne z mieszanki: żwir, cement, 
wapno. Szymczak; 605 086 
208-
T Y N K I-  g ła d z ie  g ip -  
sow e-posadzki m aszyno- 
wo.600-704-139.
M ASZYNOW E posadzki, 
stropy, fundamenty. 601-798- 
992 z/268/OW
REM ONTY, wykańczanie 
w nętrz , łaz ienk i, podda
sza, docieplenia, zabudowy, 
płytki, gipsowanie, m alo
w an ie , so lidne  w y k o n a
nie, duże dośw iadczenie; 
668 300 771.
BUDOWA domów. Usługi 
ogólnobudowlane: szpachlo
wanie, malowanie, płytki, 
tynki gipsowe agregatem; 
609 735 591. 25247wk
T A R TA K  - M arian tów . 
Więźba dachowa, krokwie, 
murłaty, łaty, kontrłaty, de
ski, impregnacja, stemple 
budowlane, transport’ 692 
506 688.
USŁUGI ogólnobudowlane, 
ocieplenia budynków, zabu
dowa poddaszy, podwieszane 
sufity, gipsowanie, malowa
nie, itp.; 607 242 521. 25277wk
U SŁU G I rem ontow o-bu
dowlane, budowa domów, 
sufity podwieszane, gładzie 
gipsowe, ocieplenia budyn
ków, smarowanie i papowanie 
dachów; 886 364 068.
TARTAK poleca w ięźbę 
dachową, deski, łaty oraz 
inną tarcicę. Montaż więźby 
dachowej. Transport; 605 190 
490; 608 286 254. 25383wk
OGRODZENIA klinkiero
we. 660-001-689. ,49?/KW
BUDOWA domów, remonty. 
668-230-722.

PPHU 
Woj-Bud

kuchenne 
*" łazienkowe 

szafy wnękowe 
biurowe
meble nietypowe 
projektowanie mebli

teł/fax 63 276 64 93 
teł. 601 186 404

 ̂ teł. 782 340 546 e_nnaii: biurowojbud@gmail.com

lakierowanie frontów  
lacobel 

• •  cięcie płyt 
oklejanie forj

z13/pz
GARAŻE Blaszane 

BRAMY Garażowe 
KOJCE dla Psów

N a j n i ż s z e  
R ó żn e  w y m ia ry  
Tra n sp o rt i m on taż 
4MUKT1S  cały K R A J  

D o g o d n e  {RLATTN?

w w w . k o n s t a l - g a r a z e . p l

61-812-54-69; 63-278-62-25; 65-619-34-15 
54-233-81-41; 54-421-00-45; 509-574-644; 509-058-388

USŁUGI malarsko-płytkar- 
skie oraz drobne remonty 
wykończeniowe. 782-830- 
398-
O C IEPLA N IE budynków 
wtryskowo przez tłoczenie 
piany w szczelinę muru. 
Koszt 1/4 ocieplania styro
pianem. Docieplenie stro
podachów, ścian i podłóg 
przez wdmuchiwanie wełny 
mineralnej. Wycena gratis, 
tel. 600 977 623.
MALOW ANIE, szpachlo
wanie, gipsowanie na mo
kro, ocieplenia budynków, 
karton gips, itp.; 693 075 
404. .25405wk
TYNKI z agregatu - gipsowe, 
cementowo-wapienne, posia
dam długoletnie doświadcze
nie; 725 372 972; 62 763 12 
32 Z/55/WK/13
WIĘŹBY i pokrycia dacho
we, podbitki. Fachowość i 
atrakcyjne ceny! 697 535 
305. 21wk
DOCIEPLENIA budynków, 
tynki strukturalne, gipsowa
nie, malowanie, adaptacja 
poddaszy, doświadczenie i 
sumienność; 697 535 305... .7 21wk
USŁUGI ciesielsko-dekar- 
skie, więźba dachowa, po
krycia dachowe wszystkich 
typów, podbitki, orynnowa- 
nia, atrakcyjne ceny; 783 483 
486; 697 858 375.7 23wk
REMONTY, szpachlowanie, 
malowanie, docieplenia pod
daszy, przeróbki wewnątrz- 
-domowe; 725 248 470.,, ,’ 24wk
USŁUGI, malowanie, pane
le, łazienki, remonty, karton- 
-gips, szpachlowanie; 604 
302 360. 6Iwk
SZPACHLOWANIE, malo
wanie, drobne remonty; 721 
>65 378.

ROLNICZE

kupię

DANPOL
ZDZIECHOWA

Maciory 4,40+ vat 
•- Knury 3,40 + uat 

oraz Tuczniki

Odbiór z gospodarstwa 
Płatność gotówka 
lub szybki przelew

Tel. 608 439125 
Tel. 609 218 648

KUPIĘ drewno do palety: 
sosna, topola, olcha, itp.; 
693 173 535.

* Garaże 
blaszane

-wzmocnione
* Bramy

garażowe

CPtPOcaooGonró
Dowóz, montaż GRATIS -cały kraj

tel. 63 2228105. 616101339. 
512245075, 696753588

WWW.RObSC.Tl.pl

D A M S K O  - M Ę S K I  

2 A K Ą T Ę K  M O D Y

• odzież 
damska 
i męska

• duży 
wybór 
biżuterii 
już od 4zł j

Z A P R A S Z A M Y
ul. Browarna 20 

(wejście od ul. Piłsudskiego)

KUPIĘ cielaki - byczki w 
wadze 80-300 kg; 785 966 
140. 25344wk
K U P IĘ  c iąg n ik  C -360 , 
C-330 oraz inne ursusy, MF 
255, w łodim irec, zetory, 
przyczepy rolnicze, kombajn 
ziem niaczany, ładow acz, 
rozrzutnik oraz inne sprzęty. 
666-188-459.
BYDŁO - kupię każde rzeź
ne. Odbiór z gospodarstwa, 
gotówka; 785 569 688.25337wk

^  sprzedam ^

S P R Z E D A M  
maszyny rolnicze:
- ciągniki od6 0 KMdoi60KM
- prasy rolujące
- rozrzutn ik i obornika
- agregaty uprawowe
- siewniki
Tel. 063 289 05 95 
kom. 510 148 842

WYCIĄG obornika, szy
nowy, silnik 3 kW, lina 
grubości 1 Omm, szer. wideł 
60cm, cena do uzgodnienia; 
667 137 706.

OWIES - każda ilość, z dostawą 
do klienta; 509 166 890. 24986wk
NOWE wialnie cylindrowe, 
nowe młynki, poruszane sil
nikami elektrycznymi, wor
ki zapinane do młynków; 
691 685 083.
KWOTA mleczna 58.000 kg 
oraz zbiornik do mleka 4501.; 
782 718 927.
SPRZEDAM ciągnik Ursus 
C330 z turem, dwa wyciągi 
obornik. 783-702-079. )50|/KW
AGREGAT uprawowy bez 
wałków, 2,1 Om, stan bdb.; 
609 329 070. 8/wk
KURY nioski, 21-tygodnio
we, 16 zł/szt.; 605 442 917; 
63 288 32 24. 19/wk
SPRZEDAM tur do C330, 
cyklop, pług 4, 3. 797-245- 
247 1505/KW
AGREGAT uprawowy, jak 
nowy, mało używany, prasa 
rolująca 120x120, nowy typ, 
przetrząsacz-zgrabiarka 5-ka; 
785 755 645.
TANIO! Cyklop produkcji 
czeskiej, stan dobry, cena do 
uzgodnienia; 609 883 950.4|wk 
PŁ U G  3-skibow y, brony 
5-ki; 695 653 380. 44wk
SIEW NIKI, pługi, agrega
ty uprawowe, rozsiewacze, 
opryskiw acz, dmuchawy, 
sieczkarnie do kukurydzy i 
inne maszyny z Niemiec; 697 
158 226.

CZTERY jałóweczki Simen- 
talki, z papierami po krowach 
czeskich oraz dwa byczki 
mięsne i dwa mieszańce; 665 
948 729. 47wk
ROZRZUTNIK 2-osiowy, 
po remoncie; 665 348 309.45wk
RO ZRZUTNIK 1-osiowy, 
siewnik Poznaniak; 661 599
^ 4- 44wk

R Ó ŻN E

BEZPŁATNIE odbiorę sta
ry, zepsuty, niepotrzebny 
sprzęt AGD lub inny złom; 
695 676 420. 26wk
T E L E F O N Y  k o m ó rk o 
we nowe i używane, bez 
abonamentu i rachunków, 
akceso ria  do te lefonów , 
ładowarki, baterie, panele, 
uchwyty. Turek, ul. M ic
kiew icza 6, tel. 694 356
062. Z43/DK
T E L E F O N Y  K O M Ó R 
KOW E -  serwis, odbloko
wywanie, PLmenu, skup, 
sprzedaż, wymiana, komis. 
T urek , ul. M ick iew icza  
6, tel. 694 356 062 z43/DK 
TELEFO N Y  komórkowe, 
nowe i używane. Skup, sprze
daż, wymiana, serwis: odblo
kowywanie, PLmenu, akce
soria. Dobra, ul. Kilińskiego 
32.; 603 368 787. 25330wk

►  k u p ię  Ą

KUPIĘ drewno: sosna, ol
cha, brzoza i inne: 693 485
467• 25378wk
SKUP kasztanów; 667 426 
916; 692 497 798.

^  sprzedam ^

DREWNO KOMINKOWE 
SOSNA OPAŁOWA 

STEMPLE BUDOWLANE
TRANSPORT GRATIS
7 8 5  4 1 2  6 3 4

GARAŻE blaszane
od 1 5 0 0  zł, B R A M Y  

G A R A Ż O W E , U C H Y LN E  
T A N IE  p ło ty  i og ro d zen ia

RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103. ZI3/KW

O LEJ op a ło w y  i napędow y  
z dowozem pod wskazany adres 

oferuje firma
HiU "D IE S E L ” G atka  Tom asz  

63289 1249; 603 130 383; 691 083 754

PROM OCJA!!! Styropian, 
P. CERAMICZNE 25P+W 
375x250x238  -  4 ,2 5 z ł, 
325x250x235 -  3,65zł, bla- 
chodachówki Ruukki i Bale- 
xMetal, przewody kominowe 
Bolesławiec, Pustaki wentyla
cyjne. Strop TERIVA (od 51 zł/ 
mkw.), Nadproża, U-MAX, 
K-3, pełna -  lzł, klinkier II- 
gat -  lzł, klinkier - Pomerania 
1,60zł, Kosmo - PROMOCJA, 
CRH, Roben, Jopek, Bogdan
ka, Człopy k/Uniejowa, tel. 63 
288-87-35,601-35-30-49^ 
B E T O N IA R N IA  PPHU 
MARKO Międzylesie 5A k/ 
Turku Marek Krysiak- produ
cent: Tel. 63-279-65-69, kom 
691-379-535 Bloczki funda
mentowe. Pustaki żużlowe 
i keramzytowe- wszystkie 
wymiary. Transport HDS. 
Ceny do negocjacji. 1179k
Ż W IR O W N IA  PPH U  
MARKO- MAREK KRY
SI AK Międzylesie 5 A k/ Tur
ku Tel. 63-279-65-69, kom 
691-379-535 Piasek płukany 
0 - 3  mm Pospółka 0 - 4  mm, 
0 -22 mm Żwir płukany 2 - 8  
mm Inne kruszywa Transport 
5t, lOt, 18t, 26t. „79k
ŻWIROWNIA PPHU MAR
KO- MAREK KRYSIAK 
M iędzylesie 5A k/ Turku 
Tel. 63-279-65-69, kom 691- 
379-535 Sprzedaż i transport: 
Czamoziem Glinka Piasek 
zasypowy Gruz kruszony na 
utwardzenie terenu 1179k
SKŁAD węglowy PPHU- 
MARKO- Marek Krysiak 
Międzylesie 5A k/ Turku Tel. 
63-279-65-69, kom 691-379- 
535 Miał węglowy Węgiel 
kamienny Węgiel brunatny sor-

sprzedam

D O M  J E D N O R O D Z I N N Y
w  c e n tru m  M a la n o w a , o pow . 4 00  m kw. 

w pełni wyposażony, parkiety 
dębowe, 2 łazienki, 2 kuchnie, 
baterie słoneczne
0 mocy lOkW
1 kolektory słoneczne 
z zasób. 3001.

Cena 540.000 zł 
Tel. 691 091 571

Atrakcyjne pożyczki dla każdego, 
gotówkowe i konsolidacyjne, 
z okresem spłaty do 1 0  lat!!!

HASlWW®
Dawna Ayencia SKOK u 

Turek, ul. Konińska 24 (obok Tescol, 
tel.: 660 473 200 

63 278 32 21
im

mailto:biurowojbud@gmail.com
http://www.konstal-garaze.pl
http://WWW.RObSC.Tl.pl
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towany i niesortowany (Lignit) 
Transport od lt do 18t U79k
DREWNO kominkowe; 601
339 068. 24581wk
MASZYNKA do mielenia 
mięsa 32, z silnikiem; 669
463 742. 25407wk
NAGROBEK pojedynczy, 
jasny marmur, cena do uzgod
nienia; 607 306 058. .
DESKI dębowe 5xl20cm;
601 884 159. 51wk
R O W ER EK  dla chłopca, 
koła 21”, niezniszczony; 604
211 256. 36wk

TOWARZYSKIE

KRÓLOW A anala zapra
sza również duety. 609 015
° /U* 1489/KW
C H W ILE rozkoszy w au
cie i w domu, 100 % dys
krecji. 885-484-535. 150S/KW

USŁUGI FINANSOWE

POŻYCZKI
GOTÓWKOWE1

I od 300 do 4000zl! 
w 48 godzin

GROS KAPITAŁ 
1 515-151-948 1

Poszukujemy 
osob chętnych 

L  _do w spółpracy_ j
29/sk

A T I  Z
POŻYCZKI GOTÓWKOWE

NA TELEFON 
SZYBKA WYPŁATA

TEL. 63  2 4 5  22  66  
K O M . 6 0 0  2 8 0  8 55

/87/ika

KREDYTY bez sprawdzania 
BIK-u do 5.000 zł, pod zastaw 
samochodu, hipoteczne, kon
solidacyjne, tel. 63 256 04 04,

POŻYCZKI chwilówki na 
dowolny cel, minimum for
malności, szybka decyzja, 
tel. 63 256 04 04, 601 388

A G E N C JA  U b ezp iecze 
niowa, Kolska Szosa 3 (na 
przeciwko Echa Turku) za
prasza - najniższe składki 20 
Towarzystw do wyboru, tak
że nowości - Proama, Liberty 
Direct, Axa Direct. Sprawdź, 
ile możesz zaoszczędzić! 63 
289 33 22; 502 069 699. „ t
ALE szybka gotówka - nawet 
7000 zł Proste zasady bez zbęd
nych formalności. Provident 
Polska S.A. - 600 400-295
(opłata wg taryfy operatota) 1234k 
LOMBARD. Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefony, 
laptopy, rtv i inne). Skup złota 
i srebra - najwyższa cena. Tu
rek, ul. Armii Krajowej 28, tel.
63 278 31 99. 7236/13/WK

NAUKA

ANGIELSKI - dr Krzysz
to f  Przygoński zaprasza 
m łodzież na dodatkowe 
zajęcia językowe; 665 114

OŚRODEK Szkolenia Kie
rowców Kursy Zawodo
we Zenon Kurzawa Turek 
ul.Milewskiego 10 tel. (63) 
289 40 03, 697 463 005 
prowadzi kursy na prawo 
jazdy wszystkich katego
rii (egzaminy w Koninie 
i w Sieradzu) oraz kursy 
zawodowe: spawalnicze- 
rozpoczęcie dn.02.10.2013r. 
(środa) godz. 16:00, szko
lenie okresowe kierowców 
kat. C i D- rozpoczęcie 
dn. 05.10.2013r.(sobota) 
godz. 10:00, ADR,wózki 
jezdniowe, pilarki łańcu
chowe- rozpoczęcie dn. 
05.10.2013r. (sobota) godz. 
8:00, palaczy C.O, HDS i 
podnośniki koszowe, ko
parko- ładowarki i inne ma
szyny budowlane i drogowe 
oraz inne kursy. PRACOW
NIA PSYCHOLOGICZ
NA czynna 05.10.2013r. 
(sobota) od godziny 8:00 
Uwaga Promocja! Kwalifi
kacja wstępna przyspieszo
na - 2.200 ,-zł Rozpoczęcie 
dn. 09.10.2013r. (środa) 
godz. 16:00 Rozpoczęcie 
kursu na prawo jazdy dn. 
03.10.2013r. (czw artek) 
godz. 16:00_________ ~ zi/dk

ANGIELSKI - korepety
cje z dojazdem do klienta, 
Turek i okolice, tanio! 505

SZKOŁA Tańca „BOGDAN” 
zaprasza na zapisy do SP5 
12.09.2013: dzieci w wieku 
szkolnym godz. 17.00, Latino 
Solo dla Pań godz. 18.00; 784
089 970 zll2/tka
TANIEC - nauka tańca towarzy
skiego dla par, osób samotnych, 
pierwszy taniec dla nowożeń
ców; 784 089 970. „ ,
NAUKA gry: akordeon, pia
nino, syntezator, z dojazdem 
do ucznia; 665 195 935.,,.,..,254I8wk

A U T O  - M O T O

►  k u p i *  <

KASACJA
(SKUP)

POJAZDÓW
Wystawianie 
Zaświadczeń 

Obrzębin 51 
504 166 391
---------------------------------------------- FT77T37WT

K A S A C J A
POJAZDÓW

Skup pojazdów 

powypadkowych, 

zniszczonych

Wysławiamy zaświadczenie 

o wycofaniu z eksploatacji

603-603-742
z11/KW

Skupttuł pow ypadkow ych, 
skorodowanych, Całych , 

oraz m otocykli. ' ~ y '  
W ydajem y zaświadczenia  
do Wydziptu Komunikacji

6 0 1 - 7 4 5 - 3 3 5-------------------------------_ i

S K U P
P O J A Z D Ó W

C IĘ Ż A R O W Y C H

7 9 2 -3 7 1 -9 7 8
85/ceg

K U P IĘ  k a żd e  au to  do 
1500zł, stan techniczny obo
jętny. 693-731-006. MIKV/ 
A U T O Z Ł O M O W A N IE  
pojazdów: powypadkowe, 
całe oraz motocykle. Wy
dajemy zaśw iadczenia do 
W ydzia łu  K om u n ik ac ji. 
7 8 5 -1 9 3 -9 7 9 , 7 2 7 -5 7 5 -

z/9/KW
ZŁOM UJ bezpiecznie! Nie
daj się nabrać pokrętnym  
handlarzom  na lew e z a 
świadczenie o złomowaniu 
lub fikcyjną umowę sprze
daży! Złomuj pojazd w pro
fesjonalnej stacji demontażu 
w Turku - Słodków Kolonia. 
Płacimy gotówką, transport 
bezpłatny; 63 278 50 03; 601 
791 974 Z2/13/WK
A U T O Z Ł O M O W A N IE ,
skup aut całych i powypad
kowych, odbiór od klienta. 
Wystawiamy zaświadczenia 
do Wydziału Komunikacji. 
54 -286-54-88 ; 512-301- 
441. z/8/KW
AUTO-SKUP - złomowa
nie pojazdów, przyjmujemy 
pojazdy przeznaczone do 
kasacji, każde auta całe lub 
rozbite, płacimy gotówką, 
odbieramy własnym trans
portem . Ceków; 692 938
ooo

Z82/DK

^  sprzedam ^

RENAULT Laguna 2.0 +
LPG, 1995r., 188.000 km, 
3.900zł; 697 587 218. .
VECTRA kombi 08r., Vectra 
GTS 09r., Tucson 08r., Mito 
lir ., Golf 07r., Punto 10r., 
C3 12r., Toledo 08r.; 605 258 
587. ,
CLIO lir., 207 lir., Scenie 
08r., Swift 09r., Golf 08r., 
Kangoo 09r., Astra 08r., 407 
SW 08r.; 605 258 587. t 
DAEW OO M atiz, 1999r., 
stan dobry, cena do uzgodnie
nia; 600 699 770. 34wk
FIAT Punto I 1.2, 1999r., 
srebrny, 5-drzwi, bogate wy
posażenie, 2.900zł, polecam! 
605 067 205. 54wk
FIA T P u n to  I I I  LF 1.2, 
2004r., grafit, 3-drzwi, bogate 
wyposażenie (sprowadzony, 
opłacony), ó.OOOzł; 605 067
205-
PEUGEOT 307 S W 1.6 HDI, 
2006r., srebrny metalik, cena 
do uzgodnienia; 604 611 
023. 57wk
OPEL Astra 1.4, 1996/97r., 
Corsa 1.2, 1995r., Renault 
Clio 1.4, 1992r., cena do 
uzgodnienia; 669 722 986.35wk 
BUS Mercedes MB-100, 2.4 
diesel, 1994r., ciężarowy + 
osoby, po aktualnym przeglą
dzie technicznym, ubezpie
czony; 603 685 670. 59wk 
O PO N Y  zim owe D ayton 
175/65 R14, wysoki bieżnik, 
komplet - 4 szt.; 604 211
256-
AKUMULATOR wapniowy 
Forsę, 50Ah, 12V, na gwaran
cji do października 2014r.; 
604 211256.

GABINET <3E>
STOMATOLOGICZNY
lek. storn. Renata Tatarczuk-Matthyaschk

Turek, ul. Skrzetuskiego 3 
(osiedle Za p a łc za n e )
dojazd od ul. Uniejowskiej 

lub Słonecznej
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662
Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 

(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 -18.00 

wtorek, 8.00 -14.00, środa 8.00 -11.00 
Prywatnie: wtorek, środa 

i piątek od 16.00 do 20.00 
sobota 10.00 do 14.00

PRYWATNA PORADNIA 
CHIRURGICZNA

P R I M A  M E D
D r  n . m e d .  A n d r z e j  K rę g ie l

specjalista chirurg
- leczenie żylaków odbytu 
-konsultacje chirurgiczne
- drobne zabiegi chirurgiczne
- kontrole poszpitalne 
-„wszywki" antyalkoholowe
- chirurgia estetyczna______

poniedziałki od 18.00  
czwartki od 16.00  

Turek, ul. Folw arczna 1 
tel. 501 03 07 16
w w w .ch iru rg ia tu rek .p l

NZOZ ARS MEDICAL 62-700 Turek 
Tel. 63 280 3412 ul. Kolska 28,

Ś w iadczy w  ram ach NFZ  
usługi w  zakresie:

d r n. med. Józef Krawczyk
położnik i ginekolog 

Klinika Położnictwa i Ginekologii 
Warszawski Uniwersytet Medycyny 

d ia g no styka  p rena ta lna  
U S G  3 D  i 4 D

p o ło ż n ic tw o  i g in e k o lo g ia  
p e łe n  z a k re s  u s łu g

z67/ika

G A B IN E T
STOMATOLOGICZNY
le k . storn. Jaros ław  D a w ick i

Turek, ul. A rm ii Krajowej 21
tel. 63 278 22 39

czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00

SKLEROTERAPIA
- le c z e n ie  ż y la k ó w

specjalista chirurgii oaólnei

RADOSŁAW SKIBA
www. leczenie, furek, pl

- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 
tętnic i żył kończyn dolnych

- leczenie owrzodzeń żylnych
- USG jamy brzusznej
G a b in e t L e k a rs k i - p rz y j. :  w t. i  czw. o d  16-e j 
T u re k , u l .  G o r z e ln ia n a  1 ( D o m  U s łu g )  

Rejestracja: lei. 0503 044 886 im

G A B IN E T
U R O L O G IC Z N Y

Lek. A rkad iusz M a tu s ia k
Tu re k , ul. Chełm ońskiego 2
Czynny codziennie od 16.30 

Tel. 693 281 836
- U SG
-  B E Z O P E R A C Y J N E  
k r u s z e n i e  k a m i e n i  w  
r a m a c h  u b e z p i e c z e n i a

4?Js

m m m i E j p )
U M O W A  z

* możliwość dofinansowania z PCPR 
i uzyskania aparatu za darmo

darmowe badanie słuchu
T u r e k , u l. A r m ii  K ra jo w e j 21

tel. 63 278 22 39
czynne od pn - pt 9.00 -16.00 , rK

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog -położnik 

Barbaira Struglińska
-  badania U S G
-  sonda dopochwowa

Turek, ul. Gorzelniana 24 
czwartek od 15.30 i inne 
dni po uzgodnieniu tele
fonicznym  tel. 63 278 40 
35, 609 79S 269 Ł|14/DK

1 W 0 |  O p t y k
dr n.med. okulista

Turek, ul. Nowa 16
p n - p t  9 . 0 0  -  1 8 .0 0  

s o b o t a  1 0 .0 0  -  1 4 .0 0

tel. 63 276 54 77 
695 035 065

ZEISS
SALON oferuje najwyższej jakości 
soczewki okularowe firmy Carl ZEISS 
w konkurencyjnych cenach
SALON jako partner firmy Carl ZEISS 
zapewnia wysoką jakość oferowanych usług
Promocje na soczewki progresywne!

S P E C JA L IS T Y C Z N A  P R A K T Y K A  L E K A R S K A
lek. med. Przemysław Nowicki

specjalista chirurg; lekarz medycyny estetycznej 
kom. 601-897-666; nowicki.przem@gmail.com; www.cho-mes.pl

C H O C H IR U R G IA
OGÓLNA

Gabinet prywatny ZOZiMP Med-Alko 
| Konin, ul. Przyjaźni 3, tel. 63-249-13-90 

środa od godz. 15.00
Gabinet prywatny ZOZiMP Med-Alko 

Konin, ul. Gajowa 7, tel. 63-240-79-34 
czwartek od godz. 9.00 M E S M E D Y C Y N A

ESTETYCZNA

Adres służbowy: Wojewódzki Szpital Zespolony Oddział Chirurgii Ogólnej i Onkologicznej 
_____________ Konin, ul. Szpitalna 45, tel. 63-240-43-31______________

M E D I C A L  Laryngologiczny

1. Prof. d r  hab. m ed. W ojciech Golusiński
2. Lek. m ed . P io tr P ieńkow ski

3. D r n. m ed. P a w e ł Golusiński

Rejestracja telefoniczna 
telefon stacjonarny 6 3 -2 4 9 -1 3 -1 5  

od poniedziałku do czwartku 15.00-19.00: 
lub telefon komórkowy 6 6 7 -4 4 5 -8 8 2  
od poniedziałku do piątku 10.00-20.00

Konin, ul. Powstańców Wielkopolskich 16
/.31/AS

PRYWATNY GABINET OKULISTYCZNY
dr n. m ed . KINGA HAD ŁA W -D U R SK A

s p e c j a l i s t a  c h o r ó b  o c z u
Turek, ul. Browarna 20, tel. 63 289 36 85

(wejście od ul. Piłsudskiego przez salon optyczny) 
------------------------------------ -------------------------- —Tw m

JAN W IES IO ŁE K
specjalista g ineko log  -po ło żn ik

P rzy jm u je  w  ram ach  
u m o w y  z  NFZ:

w  poniedziałki od 14.00 -1 8 .0 0  
środy i czwartki od 8.00 -1 2 .0 0

Przyjęcia:
T u rek , os . M ira n d a  13  

tel. 63 278 47 83, 601 498 350
Poza tym przyjęcia prywatne.

G A B IN E T  L E K A R SK I
specjalista chorób wewnętrznych 

lek. m ed. Marcin Krupa

ECHO SERCA z dopp le rem  
d op p le r tkankow y

E K G , W iz y ty  d o m o w e  
E K G  w  d o m u  p a c je n ta  

środa, piątek od godz. 16 .00  
po rejestracji telefonicznej 

inne term iny po uzgodnieniu 
te l. 605 6 5 8 1 1 7 , 

Rejestracja: te l. 667 041 120  
Turek, ul. G o rze ln ia n a  1 

(Dom Usług II p.) z26/dk

D I A B E T O L O G
Gabinet lekarski

lek. Joanna 
Bartosz-Chmiela

specjalista chorób 
wewnętrznych i diabetologii 

- leczenie cukrzycy i stanów 
przedcukrzycowych, EKG

Turek, ul. Kaliska 51 
Przyjęcia we wtorki od 16“  

po uzgodnieniu telefonicznym.
Również inne terminy 

t e l .  6 9 1  6 5 6  7 6 8

DANUTA RAFALSKA
ginekolog - położnik
p rzy jm u je  w  ra m a c h  

u m o w y  z  N FZ
p o n . S00- ^ 00 
w t. 8 00 -12°°
śr. 8 q? -1 2 ®
c z w . 1 3 “ -1 8 0q 

Turek, Jedw abnicza 1 (M iranda) 
tel. 63 280 33 72, kom. 607 912 128 
----------------------  ------------it& ism

1 .....................  " ~|

PRYWATNY
GABINET

KARDIOLOGICZNY
K o n in , u l. P o z n a ń s k a  1 16
(d o ja zd  a u to b u s a m i 52 i 58)
W ykonujemy: echo serca, EKG, 

testy  w ysiłkow e,
H o lte r EKG i  c iśn ieniow y, 

parady  kardio log iczne.

USG naczyń obwodowych
(wykonuje

lek. med. Z. Duchnlewska)

Przyjmują lekarze:

Zofia Duchnlewska -  kardiolog 
poniedziałki od godz. 15.30, 
soboty od 9.00
rej. telefoniczna: 0607-224-954 

Sławomir Kępski -  kardiolog 
wtorki, czwartki od godz. 15.30, 
rej. telefoniczna: 0605-618-205

Paweł Michalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, 
rej. telefoniczna: 0601-180-832

TOTi

GABINETY LEKARSKIE 
SPECJALISTA GINEKOLOG 

POŁOŻNIK Dorota Wiesiołek
- badania USG -certyfikat
- sonda dopochwowa
- USG piersi
- krioterapia nadżerek 
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 
Krzysztof Wiesiołek

- także badania USG 
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
T urek, O siedle M iranda 13

aner

TERAPIA rodzinna,proble
my małżeńskie i wychowaw
cze. Gabinet Psychologiczny 
-Marcin Wasiak. 607-690- 
341. z/10/KW

http://www.chirurgiaturek.pl
mailto:nowicki.przem@gmail.com
http://www.cho-mes.pl
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pn-pt 9W - 18{ 
sobota 9* • 14'

ROBKI, PARAPETY, SCHODY 
BUTY KUCHENNI I ŁAZIENKOWE 
DUŻY WYBÓR PŁYTEK GRANITOWYCH

i . '
CGZa\ GES/SJUDtr1

w s z o m  d S B s a s m O T A o r

Tu re k , p i. KomnHiiiallnia '1

t e ł .  5 0 5  0 9 2  8 7 6

Zapraszamy do naszego salonu
____i B R flM  T U R  f t y *  m ą t w -  ■ ■

CISEW 1A, kierunek Kalisz, tel. 63 278 33 18

P R O M O C J A
Każda a u tom a tyczna  bram a segm en tow a  
w  o k le in ie  d re w n o p o d o b n e j 
do  w ysokości 225 cm
z n ap ęd em  f irm y  NICE W IŚ N IO W S K I

W y b ie r z  i d e a ln ą  b r a m ę  d o  s w o j e g o  g a r a ż u
P r o m o c ja  w a ż n a  d o  3 0  w r z e ś n ia  lu b  d o  w y c z e r p a n ia  z a p a s ó w

W  naszej ofercie  posiadam y rów nież bogatą ekspozycję: 
- d rzw i, ok ien, ro le t, podłóg, m ebli, ośw ie tlen ia

Z A P R A S Z A M Y

T u r e k ,  u l .  J a c k a  K a c z m a r s k ie g o  3

p -  rr

W e s e l a ,  C h r z c i n y ,  K o n s o l a c j e ,  

I m p r e z y  O k o l i c z n o ś c i o w e  i  F i r m o w e

P R O F E S J O N A L N Y  S E R W IS  L A P T O P Ó W  w  T U R K U  T e l. 6 3  2 8 9  5 4  6 1 , 6 6 3  6 6 4  6 6 3
Z17/DK

Diecezjalne spotkanie zgromadziło wie- równo z grupy pieszej, jak i ro- 
lu kapłanów, zwłaszcza przewodników grup werowej. Witał ich proboszcz 
pielgrzymkowych, księży uczestniczących w parafii św. Barbary, ksiądz 
pielgrzymce oraz samych pielgrzymów -  za- Mirosław Frankowski. Z kolei

diecezjalny koordynator piel
grzymki, ks. Marek Molew- 
ski, podkreślał, jak ważny jest 
duch pielgrzymowania, które 
pomaga nie tylko w spotkaniu 
z Bogiem, ale także z drugim 
człowiekiem. Ksiądz biskup 
na zakończenie dziękował 
wszystkim, którzy wyruszyli 
na pątniczy szlak i błogosławił 
na rozpoczynające się już przy
gotowania do tegorocznej piel
grzymki na Jasną Gorę.

Opracowała: ika

ps. dziękujemy Maciejowi 
Koniecznemu, autorowi zdjęć, 
za ich użyczenie.

P.P.H .U . J &  D  B E D N A R E K  S p ó łk a  Jaw na

Z a k ł a d  M U R A R S K I
- wykonawstwo Ryszard Włodarczyk
- u s ł u g i  k o p a r k o - ł a d o w a r k ą  J C B

Materiały ogólnobudowlane:
c e m e n t, w a pno , sty ro p ia n , kleje, siatki, blachy, folie, s y s te m y  ryn n o w e , 
stal zbro je n io w a , p ły ty  k arton -gips i O S B . okn a i d r z w i P C V  ...

Skład fabryczny KONBET
Nadproźa typu L i strunobetonowe / ~ R O S Z t - » '

“ ""i . n i  a ! i E K  O y l ^ & S I

W sprzedazy

S Z ******
-  W nal,eps

ftsOo S 3  1©  @©
w a  4@©

<T > ^ :C O cR f E ,J C
K o ls k a  Szosa 11 fo b o k  Kauflaim du)
O fe r u je  w  n a jn iż s z y c h  c e n a c h

p a n e le  p o d ło g o w e ,  p o d b i t k o w e  ( s id in g )

v k a m ie ń  e le w a c y jn y ,
p ł y t k i ,  g r e s y ,  ■ ' 1 7 ’^  j. i T | ]  £ 1

k a m ie n ie  o g r o d o w e  IV
P o m ia ry  ii d o w ó z  3 ^  f  y  l  

na te re n ie  T u rku  GRATIS h  —

A L B E R T Ó W  1 3
p n -p t  9 -1 7 , s o b . 9 -1 4

tel. 661 51 13 13
e - m a i l :  a g m a 1 1 7 @ w p . p l

P U H E L E

p r o m o c ja !!!
L IS T W A

P R Z Y P O D Ł O G O W A
^ssOo

P R Z u n
• wewnętrzne
• zewnętrzne

o m e o i
• p a ra p e ty

’A U L G O W A
J BÓ L P LEC Ó W

NOWOCZESNE I SKUTECZNE LECZENIE
Lek. Andrze j Kroszczyński 

Specja lizacja  w USA 
Kalisz, ul. Kw iatowa 1 

w w w .re h a b .p l

T e l.:  6 2  3 3  5 3 \  K o m . :  7 8 5  7 5 2  2 2 5

GABINET PSYCHOTERAPII
uzależnienia
(alkohol, leki. narkotyki, hazard...) 
zaburzenia odżywiania 
(bulimia, objadanie) 
zaburzenia funkcji seksualnych 
zaburzenia lękowe I nerwicowe 
problemy w  związkach 
(terapia par)

Podsumowali tegoroczne 
pielgrzymowanie 

do Czarnej Madonny
REKLAMA 
w  E ch o

tel. 6 3  2 7 8  5 3  41 
Z a p ra sza m y

mgr Mirosław Konieczny
doświadczony psychoterapeuta 
i hipnoterapeuta Ericksonowski 
K a lisz , ul. P u ła w s k ie g o  21
rejestracja w godz. 14.00 -16.00 
tel. 509 134 419. 509 953 211

w w w . n e c e s a r i u s . p

GABINET LEKARSKI 
CHIRURGICZNY

L E C Z E N IE  Ż Y L A K Ó W
USG ż y ł i tę tn ic

Dariusz Janiak
s p e c ja lis ta  ch iru rg  

T u re k , ul. G o rze ln iana  1 
(D o m  U s łu g  II p.)

Przyjęcia w  środy, piątki od godz. 16f° 
rejestracji tel. 603 399 464 

-USG dopplerowskie żyt i tętnic 
-USG tę tn ic  szyjnych 
-USG brzucha, tarczycy 
-Skleroterapia 
- leczenie owrzodzeń żylnych

.rll l DK

W czwartek, 26 września, w kościele św. Barbary w Turku odbyło się 
diecezjalne spotkanie pielgrzymkowe. Uczestniczyła w nim spora grupa 
duszpasterzy oraz pątników pieszej i rowerowej pielgrzymki na Jasną Górę. 
Mszy świętej odprawionej w intencji uczestników pielgrzymek przewodni
czył biskup Wiesław Alojzy Mering.

R e s ta u r a c ja
H o t e l

t e l .  6 3  2 7 8  5 3  4 1  
w w w . e c h o t u r k u . n e t . p l

Z37/WK/13

mailto:agma117@wp.pl
http://www.rehab.pl
http://www.necesarius.p
http://www.echoturku.net.pl


I T A N K O
62-730 DOBRA, ul. K ilińskiego 109 

tel. 063 289 21 65 
fax 063 279 98 92

< 4 .

b ' T o » “ c e ” ł a ^a  Yc° ^  Zalety okien z firmy LANKO
- rabat do 47% - okno 865x1435mm w cenie 252aEJQj netto
- najpopularniejszy system Deceunick z okuciami Roto
- podwyższona sztywność okna
• posiadają certyfikat że są wykonane ze 100% PCV
- posiadają certyfikat europejski CE
- na produkt udzielamy gwarancji - 8 lat

ECHO TURKU

Znajomością znaków i zasad ruchu drogowego chwali
ły sie przedszkolaki z grzymiszewskiej placówki, gdy od
wiedziła ich policjantka z KKP w Turku. Funkcjonariusz 
Katarzyna Kołuda uczyła maluchy jak bezpiecznie przejść 
przez jezdnię, pokazała też jak policjant kieruje ruchem 
na skrzyżowaniu.

I października 2013 r.

We czwartek, 19 września 
do maluchów z oddziału przed
szkolnego Zespołu Szkół w 
Grzymiszewie przyjechała st. 
sierżant Katarzyna Kołuda, 
funkcjonariusz wydziału ruchu 
drogowego Komendy Powia
towej Policji w Turku. Uczyła 
dzieci przestrzegania zasad ru
chu drogowego, opowiadał przy 
tym o bezpieczeństwie i pracy 
policji drogowej. I to nie tylko w 
teorii. Katarzyna Kołuda bawiła

się z dziećmi w skrzyżowanie 
- pokazując, w jaki sposób poli
cjant kieruje ruchem. Przygo
towała również kilka zagadek 
oraz pytań, na które maluchy 
sprawnie odpowiadały, wykazu
jąc się dużą wiedzą, jak i aktyw
nością.

Dzieci popisały się również 
znajomością znaków drogo
wych przy gazetce tematycz
nej, z których policjantka 
sprawnie je przepytała. Poka- M a lu ch y  ch ętn ie  u sta w iły  s ię  do p a m ią tk o w eg o  zd jęc ia  z  p o lic ja n tk ą  K a ta rzy n ą  K o łu d ą .

www.petecki.eu

ffl PETECKI
Inspiruje nas doskonałość

O k n a  | D r z w i  | F a s a d y

V I P

PETECKI EKCELLENT Linę 90 MD

U w  = 0 ,8  W / m 2

SALONY SPRZEDAŻY:
Zakład Produkcyjny 
ART-BUD 
BRAM-TUR 
ELPIOK

Dobra - Chrapczew 26A 
Turek, ul. 3 Maja 8 
Turek, Cisew 1 
Turek, ul. Chopina 94

te l. 63 279 08 12 
te l. 63 214 13 71 
te l. 63 278 33 18 
te l. 63 289 92 49

lilMea

zała również odblaski oraz ka
mizelkę odblaskową, przymie
rzając ją przedszkolakom. -Był

I PRAKTYKA LEKARSKA]
d r  n .  m e d .

MAREK BAKALARZ
s p e c ja lis ta  g in e k o lo g -p o ło ż n ik

USG, USG 4D
T u r e k , u l. N ie p o d le g ło ś c i  21

przyjmuje:
p o n .  ś r. c z w . o d  g o d z .  1 5 .3 0  

s o b o ta  o d  g o d z .  9 .0 0  
Rejestracja: pon. śr. czw. od godz. 14.30 

w w w . g i n e k o i o g - t u r e k . p l
tel. 063 278 03 44

to wspaniały sprawdzian z wie
dzy nie tylko starszych, ale i tych 
najmłodszych dzieci. Najwięk
szą atrakcją było przymierzenie 
czapki policyjnej i wspólna foto
grafia z naszym gościem -  twier
dzą Elwira Szymaniak (wycho
wawca grupy 3 i 4-latków) oraz 
Dorota Michalak i Mariola Ro
siak (wychowawczynie grupy 
5 i 6-latków). Wyjątkowemu 
gościowi dzieci podziękowały 
wierszem, piosenką oraz upo
minkiem. boxa

operator
Z a w ia d a m ia , ż e  w  zw iq zk u  z  p ra c a m i e k sp lo a ta c yjn ym i nastqpi 

przerw a  w  dostaw ie  energii e le k tryczn ej w  n a stę p u jq c ych  
m ie jsco w o śc ia ch  w oj. w ielkop o lskiego i łó d zk ie g o :

> m.Turek -  Turek 61082 obw  1 ul. Paderewskiego, w  
godzinach. 09:00-12:00, w dniu 07.10.2013
> gm. Grabów -  Kadzidłowa 60724, w  godzinach. 
09:00-15:00, w dniu 08.10.2013
> gm . Grabów -  Kadzidłowa 60724, 60723, w  godzi
nach. 09:00-15:00, w  dniu 09.10.2013
> gm . Grabów -  Kadzidłowa 60724, w  godzinach.
09:00-15:00, w  dniu 10.10.2013, w dniu 11.10.2013
ENERGA-OPERATOR SA O d d z ia ł w  Kaliszu,
Rejon Dystrybucji w  Turku 
62-700 Turek, ul. G órnicza 14, 
tel. 63 289 76 00, fax 63 289 76 20,
Telefoniczne Biuro O bsługi Klienta: 801 200 100; 
P o g o to w ie  E nergetyczne: 991 
rzd.turek@kalisz.energa.pl w w w .energa-operator.p l

Z180/9/DK
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Hasło wyślij SMS-em na numer 71601, a w treści wpisz: et.hasło 
imię nazwisko miejscowość (miejsce wyrazu hasło ma znajdować 
się rozwiązanie krzyżówki, nie używaj polskich znaków). Koszt wy
słania jednego SMS-a to 1 zł netto (1,23 zł brutto). W tym numerze 
do wygrania wejściówka do Fitness Planet przy ulicy Gorzelnianej 
w Turku. Termin nadsyłania zgłoszeń do poniedziałku, 7 paździer
nika, do godz. 12.00. Dane laureatów zostaną opublikowane we 
wtorek, 8 października.
W tym tygodniu wejściówkę do Fitness Planet otrzymuje: Sebastian 
Pasternak ze Spycimierza
Poziome: 1. odmieiza czas, 4. drewniany instrument dęty, 7. ze stolicą w Kairze, 
10. jednostka powierzchni gruntu, 11. w zodiaku, 12. śniedź, patyna, 13. grecka 
piosenkarka, 14. miasto nad Wisłą, 15..kawałekczegoś dojedzenia, 16. ropucha 
olbrzymia, 17. fiasko potocznie, 20. dawany dziecku za karę, 23. ignorant, 26. 
postać „Wojny domowej” , 27. Pasożyt występujący najczęściej u dzieci, 28. 
można sobie jej nawarzyć, 29. tytułalbańskiego filmu w reżyserii Besima Kurtiego,
33. imię Polo, 36.zmora aktora, 39. przy nim pociąg, 42. obrzynki, okrawki, 43. 
ptak dumny ze swojego ogona, 44. zabawa, 45. część wiszącego zegara, 46. 
wyspa na Morzu jońskim, 47. zamek błyskawiczny, 48. jej godłem liść klonu, 
51. organ powonienia, 52. rycerz Mieszka, 53. rulon, 56. stan, pas, 59. plakat, 
62. przysmak, 63. miara w dłoni, 64. blaszane naczynie na płyny, 65. lęk, 66. 
dawniej matka mężą, 70. tymczasowy budynek, 73. wyższa izba parlamentu, 76. 
dodawany do ginu, 79. bohaterka “Pana Tadeusza” , 80. własne ja, 81. córka 
Uranosa i Gai, 82. myśliwska potrawa, 83. nadzienie, 84. dynia, 85. smaczny z 
ogródka, 89. japoński wachlarz, 90. marka proszku do prania, 91. ksiądz, 94. jon 
dodatni, 97. po wypiciu kilku kieliszków, 100. karton, 101. owal, 102. goździk 
lub tulipan, 103. zwierze w paski, 104. ciągnik
Pionowe: 1. atrofia, 2. część naboju, 3. kopyto sarny, 4. malowidło ścienne, 5. 
język Ateńczyków, 6. najstarszy okres mezozoiku, 7. najważniejszy w telewizorze, 
8. ze stolicą w Delhi, 9.łączyTwainazdomkiem, 18. rodzaj broni drzewcowej, 19. 
miejsce na pierścionek, 21. podnośnik, 22. ostatni król Troi, 24. wizerunek gwiaz
dy, 25. pływa w barszczu, 30. rodzaj miękkiej skóry używanej do polerowania, 31. 
samica jelenia lub daniela, 32. ma fioletowe owoce, 33. wełna z kóz angorskich,
34. dawniej ster, wiosło, 35. na feldze, 36. popularny taniec towarzyski, 37. 
elektroniczny list, 38. sukulent, 39. film wyreżyserowany przez Mela Gibsona,
40. nacięcia, 41. polecenie, 48. słodkowodna ryba z karpiowatych, 49. filtry 
organizmu, 50. jeden ze zmysłów, 54. wieś, sioło, 55. Katarzyna dla przyjaciół, 
57. obrzędowa uczta u pierwszych chrześcijan, 58. tryska z ogniska, 60. uszyte 
z norek lub lisów, 61. czarnomorski kurort, 67. krzywa w Pizie, 68. obok liryki i 
dramatu, 69. przedmiot, 70. wielkanocny wypiek, 71. na nim książki, 72. skrzynia 
umożliwiająca prace hydrotechniczne pod wodą, 73. stolica Bułgarii, 74. ssaki 
z rodziny łasicowatych, 75. nasada, 76. w nim Cyganie, 77. amerykański struś, 
78. samica konia, 85. rodzaj krótkiego płaszcza z podpinką, 86. jest nią walec, 
87. dosłowne przytoczenie czyichś słów, 88. ciastko lub zamek, 92. sterta, 93. 
dawniej uraza, 95. część kościoła, 96. myśliwski pies gończy, 98. brat Kaina, 
99. biblijna żona Abrahama

Aktualne oferty pracy z dn 30.09.2013 r.
1. Cieśla, min. 3 miesiące w zawo
dzie jednozmianowa, wykonywanie 
pokryć dachowych Cisew, woje
wództwo wielkopolskie, dojazd z 
Cisewia zapewnia pracodawca
2. Dekarz, min. 3 miesiące w zawo
dzie jednozmianowa, wykonywanie 
pokryć dachowych Cisew, woje
wództwo wielkopolskie, dojazd z 
Cisewia zapewnia pracodawca
3. Elektryk, uprawnienia SEP do 1 
kV jednozmianowa, cały etat obsłu
ga zakładu pod kątem napraw elek
trycznych Turek
4. Fryzjer, zawodowe kierunkowe 
mile widziany staż, umowa o pracę, 
pełen etat strzyżenie, modelowanie, 
farbowanie, trwała ondulacja Tulisz
ków
5. Kierowca kat. C+E, min. zawodo
we min. 1 rok prawo jazdy kat. C+E, 
świadectwo kwalifikacji jednozmia
nowa. teren woj. wielkopolskiego i 
łódzkiego
6. Kierowca kat. C, - min. 1 rok pra
wo jazdy kat. C, świadectwo kwalifi
kacji, teren woj. wielkopolskiego i 
łódzkiego
7. Kierowca kat. C+E, min. 1 rok 
jako kierowca samochodu ciężaro
wego prawo jazdy kat. C+E, świa
dectwo kwalifikacji, mile widziane 
HDS, przewóz towarów teren kraju
8. Kierowca kat. CE, min. zawodo
we min. 2 lata prawo jazdy kat. C+E, 
świadectwo kwalifikacji, transport 
towarów na terenie Europy teren 
Europy
9. Lakiernik, zawodowe- lakiernik 
wymagane doświadczenie, przy
gotowanie i lakierowanie wyrobów 
drzewnych Turek

10. Mechanik pojazdów samocho
dowych, min. zawodowe kierunko
we min. 2 lata pracy w zawodzie, 
naprawa samochodów osobowych 
i dostawczych Władysławów
11. Mechanik samochodowy, min. 
zawodowe kierunkowe min. 3 lata 
jako mechanik samochodowy, na
prawa samochodów Władysławów
12. Mechanik samochodów cięża
rowych, min. zawodowe kierunkowe 
min. 2 lata jako mechanik poza prakty
ką szkolną, naprawa samochodów cię
żarowych i sprzętu drogowego Turek
13. Operator ładowarki, uprawnie
nia na ładowarki, obsługa ładowarki 
teren kraju
14. Operator maszyn CNC, min. 
zawodowe min. 1 rok jako operator 
maszyn CNC dwuzmianowa, pisa
nie programów i obsługa maszyny 
Małoszyna
15. Operator obrabiarek sterowa
nych numerycznie, min. średnie 
techniczne umiejętność posługiwa
nia się szlifierką lub pilarką, szli
fowanie elementów metalowych, 
prawidłowa obsługa maszyn stero
wanych numerycznie Turek
16. Położna, wyższe (w tym licen
cjat) aktualne prawo do wykonywa
nia, praca w poradni ginekologicz
no-położniczej Turek
17. Pomocnik operatora maszyn 
do zalewania pianek, min. zawodo1 2 3 4 5 6 7 8 9 
we min. 1 rok jako pracownik pro
dukcyjny zdolności manualne, praca 
przy produkcji pianek Turek
18. Pracownik do obsługi lasera, 
min. średnie informatyczne mile wi
dziane doświadczenie jako operator 
maszyn sterowanych numerycznie,

obsługa lasera Turek
19. Pracownik fizyczny, uprawnie
nia na wózki widłowe, pomoc przy 
produkcji desek Przykona
20. Pracownik produkcyjny, min. 
zawodowe, montaż elementów 
meblowych za pomocą zszywacza 
pneumatycznego Małoszyna
21. Referent ds. koordynacji pla
nowania przestrzennego, wyższe o 
kierunku gospodarka przestrzenna, 
prowadzenie spraw związanych z 
planowaniem przestrzennym w mie
ście Turek
22. Stolarz meblowy, zawodowe 
kierunkowe min. 3 lata prawo jazdy 
kat. B jednozmianowa, produkcja 
mebli Turek
23. Stolarz, min. zawodowe kierun
kowe min. 3 lata w pracy w drewnie 
litym, obróbka drewna na maszy
nach Słodków, Turek

24. Szef produkcji/szwalni, min. 
średnie odzieżowe doświadczenie 
w branży, organizowanie produkcji, 
zaopatrzenie w sprzęt, środki pro
dukcji. Krawiectwo ciężkie Turek
25. Szwaczka, min. 2 lata doświad
czenia w szyciu, szycie odzieży 
wodochronnej Turek, przerwa w 
wykonywaniu zawodu nie może być 
dłuższa niż 3 lata
26. Ślusarz, min. zawodowe min. 1 
rok zdolności manualne, brak prze
ciwwskazań do dźwigania, Szlifowa
nie elementów metalowych Turek
27. Tapicer-monter, min. zawodowe 
min. 1 rok zdolności manualne, brak 
przeciwwskazań do dźwigania, pra
widłowe wykonywanie prac tapice
rowania i montowania krzeseł Turek
28. Tapicer, min. 6 miesięcy do
świadczenia jako tapicer, tapicero
wanie mebli Małoszyna

29. Technolog konfekcji-zastępca 
kierownika szwalni, min. techni
kum odzieżowe doświadczenie w 
branży szwalniczej preferowana 
znajomość języka angielskiego lub 
niemieckiego, przygotowanie tech
nologii szycia Turek
30. Terapeuta zajęciowy, min. 
średnie uprawnienia terapeuty zaję
ciowego, prowadzenie terapii zaję
ciowej z podopiecznymi Turek
31. Tokarz, min. 2 lata jako tokarz, 
obróbka metalu Turek
32. Tynkarz, min.1 rok doświad
czenia jako tynkarz, wykonywanie 
tynków w budynkach i innych bu
dowlach z różnych rodzajów zapraw 
przy zastosowaniu ręcznych narzę
dzi, sprzętu pomocniczego, maszyn 
i urządzeń do przygotowywania 
zapraw, do narzucenia zaprawy i za
cierania tynku Turek

A k t u a l n e  o f e r y  r ó w n i e ż  n a
y w w . e c h o t u r k u . n e t . p l

Jednocześnie PUP w  Turku oświadcza, że w /w  oferty pracy ze względu na term in druku i kolportażu prasy mogą ulec 
zmianie lub dezaktualizacji. Szczegółowej informacje mogą Państwo uzyskać w  Powiatowym Urzędzie Pracy w  Turku, ul. 
Komunalna 6, pok. 4, tel.: 63 280-23-59, 63 280-23-89, 63-280-23-80 lub pod bezpłatnym numerem ( z Orange, Plus i z 
telefonów stacjonarnych) 800 999 920
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„Jaka to melodia?” w Koninie
Czy jazda traktorem ma coś wspólnego z muzyką? Owszem. 

O wykorzystywanie sprzętu rolniczego pytano na przykład uczest
ników eliminacji do programu „Jaka to melodia?” . W Koninie 
chętnych nie zabrakło. Już o 11.00 w CKiS zameldowało się po
nad 30 osób.

Z piosenką na traktorze
Uczestnicy eliminacji najpierw 

musieli zapoznać się z regula
minem, wypełnić ankietę, a potem 
czekała ich rozmowa z komisją. Do 

„pokoju zwierzeń” wchodziły sześ
cioosobowe grupy. -  Pytali, jakie  
utwory kojarzą nam się z  M arylą  
Rodowicz, Ewą Bem , z zespołem  
Enej czy ze Skaldam i. A lbo co szalo
nego zrobiliśm y w  życiu. Dziewczy
nę, która prowadzi gospodarstwo, 
dopytywali, czy jeździ traktorem  
-  mówi Agnieszka Gwizdek z Ku- 
char Borowych, która już od dziecka 
jest fanką programu „Jaka to melo
dia?”. -  Bardzo chciałam  wystąpić  
w  tym  program ie, m am a mnie do 
tego nam awiała, ale zawsze elim i
nacje były za daleko. W  pierwszym  
m om encie odniosłam  wrażenie, że 
będą zadawać ostre pytania, ale at
m osfera była rozluźniona.

! « -V*.
..

Najpierw uczestnicy m usie li wypełnić ankietę

N a eliminacjach stawiły się nie 
tylko osoby z Konina i okolic,

ale również z Jarocina, a nawet ze 
Szczecina. Ich sposoby na sukces? 
-  Trzeba non stop słuchać m uzyki 
i być na b ieżąco. P rzeboje tow a
rzyszą nam  w szędzie: w  pracy, w  
dom u, w  sam ochodzie, w  telefonie,

w  radiu  -  opowiadają Weronika, 
Łukasz i Dorota z Konina. Jednak 
w CKiS zjawili się nie tylko znaw
cy muzyki. Przyszyli również chętni, 
by... oklaskiwać występy uczestni
ków. ok

*  m \

Soliści „Rytmixu” w „Got to dance”

Z Konina do Polsatu
I znów tancerze „Rytmixu” w telewizji! Tym razem byli to: Amelia Nowak i Bartosz Dopytalski, 

których mogliśmy oglądać w „Got to dance. Tylko taniec” Polsatu.

Mają za sobą pierwsze sito eliminacji do progra
mu. A łatwo nie było, ponieważ o możliwość wystą
pienia przed jurorami „Got to dance” walczy wielu.
-  C hciałam  przekonać się, ja k  to jest w ystąp ić
w  telew izji. W ydaje m i się, że w ypad łam  bardzo  
dobrze -  mówi siedmioletnia Amelka Nowak, któ
ra przed kamerami zatańczyła solówkę „Broadway 
Baby”. W zajęciach „Rytmixu” bierze udział od pół
tora roku, a na swym koncie ma kilka znaczących .....
sukcesów.

Jej starszy kolega ze Studia Tańca „Rytmix” w 
telewizji czuł się jak na mistrzostwach. -  N ajpierw  
był w yw iad , taniec, opinia jurorów . I w łaśn ie ta 
opinia była dla m nie najw ażniejsza. B yli zask o
czen i, że tak  krótko tańczę, za ledw ie od trzech lat
-  wspomina Bartosz Dopytalski. Jego przygoda z 
„Rytmixem” rozpoczęła się dopiero w gimnazjum, 
a mimo to ma na swym koncie wiele sukcesów, mię
dzy innymi tytuł mistrza Polski. -  Ich ocena bardzo  
m nie podbudow ała , ale na pew no nie spocznę na 
laurach. C hcę dążyć do tego, żeby być ja k  najlep
szym  -  mówi tancerz. A my trzymamy kciuki. Może
zobaczymy ich w odcinkach na żywo? ok  A m ejka N o w a k ; Bartek Dopytalski

Z  p le b a n ii za  k r a tk i
Przez jedenaście lat grał proboszcza Antoniego w „Pleba

nii” . Teraz Włodzimierz Matuszak dołączył do obsady „M jak 
Miłość” . Grany przez niego bohater zauroczy Barbarę Mosto- 
wiak, wzbudzi zazdrość Lucjana i zakocha się od pierwszego 
wejrzenia w Kwaśniakowej!

Ma bogaty życiorys. Gdy został studentem wydziału aktorskiego, rozpo
częła się jego wędrówka przez Polskę. Przeprowadzał się z miasta do miasta, 
chciał poznać smak teatru w mniejszych ośrodkach. W końcu przeniósł się do 
Niemiec, gdzie przez kilkanaście lat imał się różnych zajęć. -  W  m iastach, 
w  których grałem , byłem  rozpoznawalny, mniej lub bardziej łubiany, 
natom iast ten duży św iat o m nie zapom niał. N ikom u nie chce się jeździć 
po m niejszych ośrodkach, żeby oglądać spektakle i szukać aktorów. Z a
stanawiam  się, w  jakim  byłbym  dzisiaj położeniu, gdybym  w ybrał inną 
drogę. A ktorstw o to zawód, w  którym  człowiek m usi wziąć inicjatywę 
w e w łasne ręce, podejm ować  
ryzykowne decyzje. Jeśli będzie 
czekał, niewiele zdziała -  mówi 
Włodzimierz Matuszak, którego 
widzowie polubili za rolę probosz
cza Antoniego w „Plebanii”.

Teraz wcieli się w postać Stani
sława Sieńczyłło, którego w Nałę
czowie pozna Barbara Mostowiak.
Pan Stanisław wkrótce zawita także 
do Grabiny, a tam wybierze się do 
miejscowego sklepu i spotka nie 
kogo innego, tylko Kwaśniakową 
(w tej roli Violetta Arlak)! Zakocha 
się w niej od pierwszego wejrzenia.
-  Czy ten związek przetrwa, nie 
wiem . Z  Kwaśniakową może być 
różnie -  komentuje aktor. Rzeczy
wiście, lekko nie będzie.

Włodzimierz Matuszak wrócił 
właśnie z więzienia z Łęczycy. Tam powstawały zdjęcia do filmu „Cela”. -  To 
mocne, brutalne kino. Ta rola bardzo dużo mnie kosztowała, bo w ym a
gała ogromnego zaangażowania. Gdy wróciłem  do dom u po zdjęciach, 
przez trzy dni nie m ogłem  się odnaleźć -  mówi aktor. ok

Włodzimierz Matuszak dołączył 
do obsady „M  jak  M iłość". 
Przyjedzie do Grabiny i zakocha 
się w Kwaśniakowej

P o k o n a ła  sepsę
W październiku w „Na dobre i na złe” spotkanie z Aldoną 

Orman. Aktorka wcieli się w postać kobiety z poważnymi prob
lemami psychicznymi.

Do szpitala w Leśnej Górze zostanie przyjęta nowa pacjentka Krystyna (w 
tej roli Aldona Orman). Kobieta spadnie z drabiny i odwiedzi Hanę (Kamilla 
Baar), by upewnić się, że uraz nie zagroził jej ciąży. Doktor Goldberg odkryje, 
że pacjentka wcale nie spodziewa się dziecka. Ciąża będzie urojona, a kobie
ta ma poważne problemy psychiczne. -  N iem ożność zajścia w  ciążę to dla 
kobiety traum atyczne przeżycie. Jest to tak trudne, że niektóre panie nie 
potrafią udźwignąć tego obciążenia. M oże to doprowadzić w ręcz do sza
leństwa. Cieszę się, że w  serialu pojawia się kolejny trudny w ątek, bo to 
jest pow ód do rozm owy o problem ie -  mówi Aldona Orman. To na ekranie. 
Prywatnie aktorka jest szczęśliwą mamą małej Idalii. Dla córki nie wahała się 
zrobić przerwy w pracy. -  D ługo m arzyłam  o m acierzyństwie, dlatego gdy 
zaszłam  w  ciążę, obiecałam  sobie, że przez trzy pierwsze lata skoncentruję 
się na dziecku -  opowiada.

Kilka lat temu aktorka sama też trafiła do szpitala i wałczyła o życie. -  Le
żałam  nieprzytom na. Czułam  się jakby zaw ieszona pom iędzy realnym  
życiem  tutaj a życiem  już tam , po drugiej stronie. D oświadczyłam  w szyst
kiego tego, przez co przechodzi człow iek w  czasie śm ierci klinicznej. Tym  
bardziej doceniam  w szystko, co m am  i cieszę się każdym  dniem . Zachoro
w ałam  na sepsę, a to straszna choroba, która atakuje w szystkie narządy. 
W ielu ludzi nie przeżywa tej w alki. M nie się udało dzięki ogrom nej sile, 
w ierze i pom ocy z góry. D latego uważam , że trzeba w ierzyć i nigdy się nie 
poddaw ać -  podkreśla aktorka. ok
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BA RA N
Będziesz ciągle 
zmęczona, ale za
miast narzekać -  

zmień plan zadań. Wykonuj tylko te 
najpilniejsze, inne przesuń na dal
szy termin. Naucz się wypoczywać! 

BYK

.3  BLIŹNIĘTA
Nie ciesz się z nie
powodzeń innych, 
bo i ciebie los 

doświadczy. Będziesz zmagać się z 
dużym problemem. Bądź cierpliwa, 
a wszystko dobrze się skończy.

RAK
Niektóre wyda
rzenia wymkną 
się spod kontroli. 

Uwikłasz się w tajemniczą sprawę. 
Pomocną dłoń wyciągnie nielubia- 
na przez ciebie osoba.

Zwielomasprawami 
nie będziesz sobie 
radzić. Do tego 

dojdą kłopoty finansowe i brak per
spektyw na lepszą przyszłość. Jednak 
wkrótce los się do ciebie uśmiechnie.

A LEW
W firmie bez 
większych wzlo
tów. Nie próbuj 

osiągnąć sukcesu na siłę. Pocze
kaj na bardziej odpowiednią chwi
lę. Będziesz podatna na kontuzje. 

PA N N A
J '  Panuj nad emocja- 

mi, bowiem okazy
wanie ich rozmów

com nie zawsze wyjdzie ci na dobre. 
Ktoś może niewłaściwie odczytać 
twoje reakcje i konflikt gotowy.

u u w ig u z c j  uę yu

W ACA
Tydzień zapiszesz 
do udanych, jeśli 
odpowiednio wcze

śniej go zaplanujesz. W piątek wy
bierz się na większe zakupy, bowiem 
odwiedzą cię goście.

SKORPION
Będziesz w dobrym 
nastro ju , który 
optymistycznie na

stawi cię nawet do niezbyt łubianych 
osób. W kontaktach z partnerem bądź 
szczeral spontaniczna.

STRZELEC
Twoja otwartość 
będzie przyciągać 
ludzi. Nie dziw się 

zatem, kiedy ktoś będzie potrzebo
wał twojej rady lub wsparcia emo
cjonalnego. Dbaj o krtań!

K O Z I O 
ROŻEC 
W uczuciach mała 

rewolucja, która wyjdzie na dobre 
twoim relacjom z partnerem. Nie szu
kaj wrażeń poza waszym związkiem. 
Skup się na sprawach zawodowych.

WODNIK
Twoje roztargnienie 

^  może być przyczyną 
kłopotów w pracy. 

Bądź szczególnie czujna przy podpi
sywaniu wszelkich umów. Popołu
dnia przeznacz na relaks.

RYBY
Nie spiesz się ze 
składaniem jakich
kolwiek deklaracji. 

Dopiero gdy będziesz pewna, że dany ’ 
interes jest uczciwy, daj pozytywną 
odpowiedź.



Julia Kujawa
-,pórka W ioletty i Łukasza 

ur. 23 września, godz. 12.05 
waga 2950, długość 54 cm

Nadia Chojnacka
córka Sylwii i Roberta 
ur. 20 września, godz. 9.15 
waga 3300, długość 55 cm

Nikola Buszewska
córka Anny i Pawła
ur. 23 września, godz. 22.40
waga 3590, długość 54 cm

Aleksandra Kisiel
córka Anity i Artura
ur. 22 września, godz. 10.25
waga 3580, długość 57 cm

Szymon Leśniak
syn Anety i Sylwestra 
ur. 25 września, godz. 2.50 
waga 3040, długość 50 cm

Z a p r a s z a m y  n a  j u b i l e u s z o w y  k o n c e r t , , P r z y s t a n i ”

Mija dziesięć lat działal
ności Stowarzyszenia 
„Przystań”. Dla ludzi 

z nim związanych to lata bezin
teresownej pracy, współpracy 
z urzędami, szkołami oraz in
stytucjami, ale też sponsorami 
i ludźmi o otwartych sercach. 
„Przystań” to marka rozpo

znawalna nie tylko lokalnie. 
Ci którzy ich znają, wiedzą, że 
nie lubią wystawnych przyjęć 
czy długich podziękowań. Dla
tego też postanowili zwołać 
przyjaciół i podziękować im 
za dotychczasową pomoc na 
swój sposób, spektaklem te- 
atralno-tanecznym „Pasja jest

życiem, życie jest pasją”. Po 
przedstawieniu odbędzie się 
aukcja charytatywna na rzecz 
modernizacji nowych pomiesz
czeń Stowarzyszenia przy ul. 
Browarnej. Jubileusz odbędzie 
się w sobotę, 5 października, o 
godzinie 17.00 w sali OSP przy 
ul. 3 Maja w Turku. i ł

1 0  - [e c ie  s t o w a r z y s z e n i a  ( p r z y s t a ń

y

PRZYSTAŃ
'2  po trze6 y  serca ”

W r o d z e n i a :  Nadia Anna Chojnacka,
Mateusz Sochacki, Ksawery Szczap, Jacek Andrzej Medycki
Ś lu b y
U S C  D o b r a : Kamila Maciaszczyk i Krzysztof Kujawiński 

j  U S C  K a w ę c z y n : Agnieszka Walaszczyk i Adam  Burski 
U S C  M a la n ó w : Agnieszka Bergandy i M arcin Gruszczyński 
US C  Przykona: Aneta Marek i Marcin Kukuła, Katarzyna Łuka
szewska i Tomasz Urban, Iwona Wykrętowicz i Marcin Bieńko 

___________________________________________ ■

U S C  T u lis zk ó w : Joanna Grala i Damian H ryniuk 
U S C  W ła d y s ła w ó w : M arta  Janiak i Paweł Szrejter,
Ewa Świerczyńska i Przemysław Szkołut 
Z g o n y
U S C  M a la n ó w : Stanisława Gałązka 
U S C  P r z y k o n a : Jan Graczyk
U S C  T u lis zk ó w : Feliks Siwek, M arian  Iwański, Apolonia 
Kubacka
U S C  W ła d y s ła w ó w : Kazimiera Drzewiecka 
U S C  T u re k : Ludwik Kończak

Zuzia Wróblewska
córka Aleksandry
ur. 23 września, godz. 1.35
waga 3420, długość 56 cm

Lena Kaźmierczak
córka Karoliny i Mariusza 
ur. 23 września, godz. 9.17 
waga 3100, długość 53 cm

nj • Ln
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Z o k a z ji 1 8 -te j ro c z n ic y  ś lu b u  n a js e rd e c z n ie js z e  ż y c z e n ia  d la  
k o c h a n y c h  ro d z ic ó w  A n n y  i Jarosław a Jó źw iak  z  W y g o d y

s k ła d a ją  d z ie c i.  5/wk
_______________________________________ p

Ż y c z e n i a  ^

Z o k a z ji  2 5 - te j r o c z n ic y  ś lu b u  A lin y  i H e n ry k a  Ć w ik liń s k ic h
m o c  n a js e rd e c z n ie js z y c h  ż y c z e ń  s k ła d a ją  ro d z ic e ,  b ra t

E d w a rd  i s io s tra  W io le t ta  z  ro d z in a m i,  c h rz e ś n ia c z k i M a r ta
i N a ta lia  o ra z  c h rz e ś n ia k  T o m a s z , d-]_________________________ ________________________

T u r e k .  u f .  R o t l u c l w o w n e  t
TRUM NY oraz KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU  
Przew óz w kraju i  po za  gran icam i R P  
Przew óz na teren ie pow ia tu  tureckiego - GRATIS  
Profesjonalna obsługa, życzliw ość i  wszelka pom oc  
Płatności w dogodnym  dla klienta term inie (również przelew em ) 
D y ż u r  c a ło d o b o w y :  teł. 6 3  2 7 8  4 1  2 5 , kom. 6 0 1  8 7  1 6  9 0  

N A G R O B K I  sprzedaż- montaż

ZAKŁAD POGRZEBOWY CAŁODOBOWY
R a d o s ł a w  K o s m o w s k i  

t e l .  6 0 5  2 0 0  6 0 4  t e l .  6 0 5  1 1 4  6 0 4
T u lis z k ó w , u l.  P o z n a ń s k a  6 ; T u r e k ,  u l.  Ł ą k o w a  4

Usługi pogrzebowe: organiza<ja i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, nekrologi, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wigzanki, konkurencyjne ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klienta, życzliwa i fachowa pomoc

ZAKŁAD POGRZEBOWY
Jarzy PACHOLCZYK
U niejów , o d d zia ł: T U R E K , £P L A C  S IE N K IE W IC Z A

Tel. 063 2-78 81 57 (PI. Wojska Polskiego 10)

C A Ł O D O B O W A  O B S Ł U G A  p o d  nr. te l.: 063 288 85 54, 0609 731 454

KOMPLEKSOWA OBSŁUGA POGRZEBU
- TRUMNY - CHŁODNIA w Turku lub Uniejowie
- PRZEWÓZ ZMARŁYCH Z DOMU DO CHŁODNI oraz TRUMIEN 

NA TERENIE CAŁEGO POWIATU NIEODPŁATNIE
- MOŻLIWOŚĆ PŁATNOŚCI PO POGRZEBIE
- PRZY KOMPLEKSOWEJ OBSŁUDZE ZNIŻKA W CENIE
- Pogrzeby POWYPADKOWE i POSEKCYJNE

S T O L T U R *
J A N  i  M A R I A N  M I L L E R

z o l  1 8 9 8  n

Zakład Usług P o grzebow ych  
Turek, ul. Kolska Szosa 38 A 

t e l .  ( o 6 3 )  2 8 0  2 6  3 0  
kom. 0 6 0 1  499 344

P o g r z e b y
T r u m n y

• pełna organizacja i obsługa pogrzebu
• transport zwłok w kraju i zagranicą
• największy wybór w Polsce
• ceny producenta

Pogrzeb z t rumno już od 9 5 0 ,0 0  zł (brutto)
Służym y Państw u pom ocą i op ieką  w  tym  bardzo tm d n ym  m om encie  całodobow o


